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İşini�son�maça�bırakmadan�çeyrek�finali�garantileyen�A�Milli�Kadın�Voleybol�Takımımız,�
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PER�NÇEK, ABD'nin Türkiye ekonomisine
kar�� yapaca�� sald�r�lar� önceden duyur-
du�unu hat�rlatt�. Yang�nlar� mangallar�n, iz-
maritlerin ç�karmad���n� belirten Perinçek,
“ABD'nin bu sava�ta kulland��� alet PKK’d�r,
HDP’dir, FETÖ’dür. Özellikle elinde çak-
makla, kibritle, köylerimize, insanlar�m�za,
ormanlar�m�za ve hayvanlar�m�za kar�� bu
tertibi ate�leyen PKK’n�n ve FETÖ’ nün ku-
mandas�ndaki unsurlard�r.” dedi.

Savaşın aletleri: PKK, HDP, FETÖ

TUR�ZM bölgelerindeki yang�nlar�n
ekonomimizi hedef ald���n� vurgu-
layan Perinçek, bu yang�nlar� “Biden
yang�nlar�” olarak tan�mlad�. ABD'ye
ilk cevab�n HDP'nin kapat�lmas� ile
verilmesi gerekti�ini belirten Pe-
rinçek, “Türkiye, Amerikan em-

peryalizminin bu sava��na devrim-
le kar��l�k verecektir. Vatan Partisi

bu tarihi cevaba önderlik et-
meye haz�rd�r ve yapa-
cakt�r. Türk milletinde
bu kudret vard�r.” di-
ye konu�tu. 8'de

Türkiye devrimle karşılık verecek

HEDEF: TURİZMİ VE
EKONOMİYİ VURMAK
HEDEF: TURİZMİ VE
EKONOMİYİ VURMAK

#HelpTurkey ne anlatıyor?
TÜRKİYE’nin sözde aydın takımı meseleyi
PKK’dan uzaklaştırmaya çalıştı. Yurtdışında ör-
gütlenip yüz binlerce “bot” hesapla ülkemizde do-
laşıma sokulan ve çeşitli ünlü isimler üzerinden

yükseltilen “Global Call, Help Turkey” çağ-
rılarını da ABD'nin müdahale amacının bir
parçası olarak okumak gerekir.  

UTKU REYHAN'ın yazısı 11'de

6,5 milyonun
gözü burada

Tweet atarak olmaz
mücadele sahada olacak 

4 ilde daha yangın çıktı

TARIM ve Orman Bakan� Bekir Pakdemirli, �çi�le-
ri Bakan� Süleyman Soylu ile Kültür ve Turizm Ba-
kan� Mehmet Ersoy, Milas'taki yang�n bölgesinde
incelemelerde bulundu. Bakan Ersoy, “Yang�nla mü-
cadele tweetle olmuyor, bizzat sahada operasyo-
nun içinde olarak oluyor. Özellikle sahadaki arka-
da�lar�m�z�n motivasyonunu bozmay�n” dedi. 9'da

Güreşte 
iki bronz
madalya

TÜRK�YE'nin ormanlar�na
kar�� sabotajlar sürüyor.
Bodrum, Manavgat, Mar-
maris ve Milas'ta yang�nlar
devam ederken Isparta, Ma-
nisa, Adana ve Denizli'de de
yang�nlar ç�kt�. 35 ilde 129
yang�n�n 122'si kontrol alt�-
na al�nd�. Yang�n bölgele-
rinde ekipler, köylülerin ve
gönüllü vatanda�lar�n des-
te�i ile alevlerle mücadele
etmeye devam ediyor. 3-4'te

ISPARTA

MANİSA

Mu�la Çökertme'deki 
yang�n sürüyor.

KONYA’da öldürülen 7 kişilik ai-
lenin akrabası Erol Şan, ayrımcı
kışkırtmalara tepki gösterdi. Şan,
“Biz bir bütünüz. Çanakkale'de,
Dumlupınar'da, Sakarya'da, Er-
zurum'da beraber mücadele et-
tik. Kimse bizi ayıramaz” dedi. Öte yandan sal-
dırıyla ilgili gözaltı sayısı 14’e yükseldi. 10'da

Kimse bizi ayıramazTOPLANTIDA Memur-Sen
ve Türkiye Kamu-Sen'in or-
tak teklifleri masaya yatırıldı.
Çalışma ve Sosyal Güvenlik
Bakanı Vedat Bilgin, "Türki-
ye, çalışanlarını enflasyonun
altında ezdirmeyecektir. En-
flasyonun üzerinde bir nok-
tada meseleyi ele alacağımızı
belirtmek isterim." dedi. 12
Ağustos'ta hükümet ilk zam
teklifini sunacak. 5'te

Yaklaşık 4,2 milyon memur ve 2,2 milyon memur emeklisinin
maaş ve aylıklarına 2022 ve 2023 yıllarında yapılacak zammın
belirleneceği 6. Dönem Toplu Sözleşme görüşmeleri dün başladı ÖLDÜRÜLEN AİLENİN YAKINI:

DA�A kaç�r�lan çocuklar� için
HDP önünde eylem yapan ai-
lelerin nöbeti 700'üncü güne
ula�t�. Aileler, “Çocuklar�m�z�
alaca��z. Sonuna kadar müca-
dele edece�iz" dedi. 10'da
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6 PROF. DR. UFUK TUTAN

Enflasyon�nasıl
düşürülecek?
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Vatan Partisi Genel Başkanı Doğu Perinçek, ABD'nin Türkiye'ye turizm
üzerinden yeni tipte bir savaş açtığını belirtti, önlem olarak iki çözüm
açıkladı: Bir, HDP kapatılmalı! İki, üreticilerin milli hükümeti kurulmalı



MURAT İNCE

ÜLKEMİZDE "orman yangınları"
üzerine farklı yorumlar yapılıyor.
Ekranlarda uzman olmayanların son

derece yanlış laflarını dinliyoruz! Sorunu ve
çözümü net bir şekilde ortaya koymalıyız.

PKK artık o eski PKK değil, en dağınık
dönemini yaşıyor. İran, Irak ve Suriye'de
Kürtçü örgütlerce bile "istenmeyen örgüt"
haline dönüşen PKK, 24 Temmuz 2015 ha-
rekatının ardından son hızla inişe geçti. Ör-
gütteki çözülme, kaçışlar ve eylem alanına
adam göndermede zorluklar yaşayan
PKK'ya en büyük darbelerden birini de Di-
yarbakır analarının evlatlarını almak için baş-
lattıkları direnişleri indiriyor. PKK'nın bu ha-
liyle örgütsel yapısını bütünlük içinde devam
ettirmesi zor. Kandil-İmralı-Avrupa ve dağ-
dakilerin "kış mevsimini" yaşadığını rahat-
lıkla söyleyebiliriz.

SABOTAJLARA YÖNELME

11 Temmuz 2021 tarihinde "PKK/HDP'ye
nefes aldıran açıklama" başlıklı yazımızda:
"PKK'nın etkin olduğu yayınlara baktığı-
mızda karamsarlığın atlatılamadığı görülür.
PKK önderliği Türkiye'de eylemsizliğin ek-
sikliğini duyumsuyor ve çıkış yapma arayışı
içinde. Hazırlıklarını da bu yönde yapıyor. 'Ses
getirecek eylem' peşindeki örgütün nefes al-
masına mahal verecek her girişim yanlış ol-
duğu kadar, ülkemiz için zaman kaybıdır. Mu-
rat Karayılan’ın son 'ağlaksı' videosunu din-
lediğimizde ve örgütteki 'sessizliği' takip et-
tiğimizde çıkmaz içinde çırpınan örgütün 'in-
tihar eylemlerine' yönelmeleri mümkün gö-
rünüyor! PKK'nın dönem dönem girdiği
bunalımlar, sessizliğe gömülmeler sırasında
intihar eylemlerine, sabotajlara, suikastlere
yöneldiklerini biliyoruz. PKK önderliğinin içe
kapandığı ve çaresiz kaldıkları dönemlerden
birini daha yaşıyoruz ve bunun bir sonucu ola-
cak! Örgütte eski birlik, uyum, düzen kalmadı.
Bu durumu iyi gözlemlemek ve örgütün ül-
kemiz içindeki olası provokasyonlarının ön-
lenmesi hayati önem taşıyor." tespitini örgü-
tün lider kadrolarının konuşmalarından ve ya-
yınlarından çıkarmıştık.

PKK çırpındıkça delice eylemlere meyli ar-
tıyor!Yirmişer otuzar gruplar halinde MOS-
SAD karargahlarında her türlü eğitimden ge-
çirilen PKK'lıların ülkemizde orman yan-
gınları da dahil her türlü karanlık eylemlere
girişmeleri mümkündür.

PKK YENİ TEZGAHLAR PEŞİNDE

PKK ile kader birliği içindeki örgütlerin
sürekli ikilik yaratmak için her yolu mübah
gördükleri biliniyor. Son Konya'da yaşanan
olayın ardından Türkiye Cumhuriyeti'nin
ne ırkçılığı kaldı ne de katliamcılığı! Ancak

şunu akıllardan çıkarmayalım; ne zamanki
ABD emperyalizmi ülkemiz içinde etkin
olur o zaman ırkçılık hortlar, ABD'nin za-
yıfladığı dönemlerde ise ırkçılık minimuma
iner. Türkiye'nin son 50 yıllık tarihi buna iyi
bir örnek oluşturur. PKK ve onunla birlikte
hareket edenlerin sürekli ayrımcılığı kaşıyan
ve her eylemde ırkçılık arayan taktikleri tut-
mayacak.

Muhtelif yerleşim yerlerinde çıkarılan
yangınları sıradan insanların yapması akla uy-
gun gelmiyor. Eylemin tarihine, yaygınlığına,
coğrafi yapısına, hedefe bakıldığında PKK ile
örtüşen bir olgu söz konusudur. Bu türden he-
defli yangınları ancak örgüt düzenleyebilir ve
iyi bir istihbarat bilgisiyle gerçekleştirilebilir.
Ayrıca, dikkatlerin yangınlarda olduğu sıra-
da başka provokasyonların hayata geçirilmesi
olasılığı gözden ırak tutulmamalıdır. 

Her ne kadar örgütün başındakilerin mo-
ral pompalama girişimleri sürse de eskisi gibi
inandırıcı değiller. PKK uzun zamandır ha-
fızalarda iz bırakacak eylemlere girişemedi.
Planladığı eylemler ise hazırlık aşamasında
engellendi. Irak'ın kuzeyinden sızarak eylem
hazırlığı içindekiler bile anında etkisiz hale
getirilmiştir. Bu koşullarda örgütün önünde
bir tek yol kalıyor o da sabotajlar, intihar ey-
lemleri, suikastler ve orman yangınları çı-

karmak...

PKK'NIN KÖTÜ GİDİŞATI

PKK/HDP vekili Murat Çepni'nin Yeni
Yaşam Gazetesi'nde yayınlanan röportajın-
da orman yangınlarında PKK'nın rolünü
saklamak için olayı çarpıtıyor ve yalana baş-
vuruyor. Neredeyse, utanmasa yangınları
iktidarın çıkardığını söyleyecek! PKK'nın
değişik kaynaklarında yangınla ilgili fazla bil-

ginin bulunmama-
sı ilginç! HDP'nin
ise Konya'da Kürt
kökenli vatandaş-
larımızın evinin
kundaklanması
üzerine yaptığı
açıklama ve ardın-
dan İstanbul ve
bazı illerde ki gös-
teriler önümüzde-
ki günlerin sıcak
geçeceğine işaret
ediyor. Özellikle de
tatil beldelerinin
ardından büyük

kentlerde düzensiz sokak eylemleri ve ka-
ranlık tertipleri sürece dahil edebilirler.

HDP binalarına yönelik saldırılar, Kon-
ya'daki vahim olay, HDP de ki kıpırdanma ve
yangınlar bize bir şeyler anlatmaya çalışıyor!
Benzeri olayları birarada düşündüğümüzde
örgütün "ses getiren" provokasyonları tez-
gahlanacağı ve bunun için zemin hazırlığın-
da olduğu görülüyor. Mesele orman yan-
gınlarının ötesindedir ve ileriki günlerde, ay-
larda bölücü örgütün ve destekçilerinin fark-
lı eylem ve kışkırtmalarıyla karşılaşacağız.

Eğer, yurdumuzun dört bucağında PKK

tamamen etkisiz hale getirilmek isteniyorsa
HDP zaman geçirilmeksizin kapatılmalıdır.
Şayet kapatılmazsa bunun vebali büyüktür!
PKK'ya can suyu taşıyan her türden yapı-
lanmanın önü kesilmeli ve gerekli yasal dü-
zenlemelere gidilmelidir. Ayrıca, HDP'den
vekil seçilip başka kulvarlarda PKK/HDP
seviciliğini örgütleyenlerede fırsat veril-
memelidir. Açık ya da gizli Amerikancı
PKK’ya destek sunanlara karşıda gerekli
önlemler alınmalıdır. Sorun parça parça hal-
ledilemez ve sürüncemede bırakılarak su-
landırılamaz. 

Eğer,�yurdumuzun�dört
bucağında�PKK�tamamen
etkisiz�hale�getirilmek
isteniyorsa�HDP�zaman

geçirilmeksizin�kapatılmalıdır.
Şayet�kapatılmazsa�bunun
vebali�büyüktür!�PKK'ya�can
suyu�taşıyan�her�türden

yapılanmanın�önü�kesilmeli
ve�gerekli�yasal

düzenlemelere�gidilmelidir

PKK çıkışı kışkırtmalarda arıyor

PROF. DR. ATA ATUN / 
KIBRIS İLİM ÜNİVERSİTESİ

YUNANLARIN, daha doğrusu Helenle-
rin -ki bu tanımlamanın içine dünya üzerinde
kendisini Yunan, Bizans kalıntısı, Kıbrıslı Rum
addedenlerle, dünyanın çeşitli ülkelerinde ya-
şayan, Ortodoks dinli ve Rumca konuşan tüm
insanlar girmektedir-, megalomanik duyguları
ve hayal dünyaları çok zengindir.      

Boyuna posuna bakmadan, 15 Mayıs
1919’da Yunan Ordusunun Batı Anadolu’yu
Yunanistan’a katmak ve Megali İdea’yı (Bü-
yük Ülkü) gerçekleştirmek için, Batılı ülkele-
rin gazına gelip İzmir’e çıkartma yapması ve
9 Eylül 1922’de ordusunun yüzde 90’nını
Anadolu topraklarına gömerek selameti ka-
çışta bulması, Yunanistan’da hükümeti dar-
be ile ele geçirmiş olan Albaylar Cuntası’nın
“Türkiye asla müdahale edemez” diye dü-
şünerek Kıbrıs’ta, 15 Temmuz 1974’de dar-
be yapıp, Kıbrıs Helen Cumhuriyeti'ni kur-
duktan sonra Yunanistan’a ilhak (Enosis) ka-
rarını açıklaması gibi… Sonu aynen 1922’de
yaşandığı gibi hüsranla bitmiş, geçmişte
“aslanlar” diye tanımladıkları EOKA’cı terö-
ristler ve Yunan Komando Tümeni askerle-
ri, Türk Silahlı Kuvvetlerinin önünden kaçıp,
fareler gibi sığınacak delik aramışlardı. Onun
ardından da, cebren ve İngiliz desteğiyle hâ-
kimiyet kurdukları Kıbrıs adasının üçte biri-
ni Kıbrıslı Türklere bırakmak zorunda kal-
mışlardı.

YUNAN HALAY DÜNYASI   

Son yüzyılda yaşanan bu iki olay, megalo-
manik düşüncelere sahip Yunan hayal dün-
yasının hüsranla sonlanan maceralarına iki ör-
nek. Lakin bunları unutmuş olsalar ki, 50 yıl ara
ile tekrarlanmış ve ulusal hüsranla sona ermiş
olan bu duygular gene alevlenmiş ve su üstüne
çıkmış gözüküyor.

Öte yandan, Yunanistan Deniz Kuvvetle-
rinden birkaç yıl önce emekli olan Koramiral
Konstantinos Latridis’in “Militaire” dergisinde
yayınlanan yazısı ders alınası bir içeriğe sahip
ve ibretlik. Yunanistan’daki siyasilerin ve as-
kerlerin düşünce tarzını anlamak için okunması
gerekli.   

Koramiral Konstantinos Latridis diyor ki:
� Ulusal meselelerde gerçekten son yılla-

rın en zor ve tehlikeli döneminden geçiyoruz!
� Türkiye'nin saldırganlığı özelikle son iki

yılda belirgin şekilde arttı. Bu süreçte kritik ha-
talar yaptık ve yapmaya da devam ediyoruz.  

� Kıbrıs'taki yasadışı işgalin ikili bir soru-
na dönüşmesine izin veriyoruz.   

� Türkiye'nin iki devlet için kabul edilemez
önerisini masadan kaldırmak konusunda ıs-
rar etmiyoruz.   

� BM'nin Sayın Anastasiadis'i ‘Kıbrıs
Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı' değil,‘Kıbrıslı
Rum Lider' olarak adlandırmasına ses çıkar-
mıyoruz.  

� Artık Türkiye'nin meydan okumaların-
dan bahsetmeye devam etmek yanlış, çün-
kü çok daha tehlikeli bir seviyeye geçmiş bu-
lunuyoruz.  

� Türkiye kendisini Kıbrıs'a ve Ege'ye en-
tegre etmeye çalışıyor ama Atina gelişmele-
ri izliyor ve müttefiklerinden gelen destek açık-
lamalarını yeterli görüyor.   

� Geçmişte hükümet, Türkiye'ye ciddi za-
rarlar verecek yaptırımlar talep edeceğini söy-
ledi ama sonunda ne yaptırım talep ettik ne
de gelişmeleri veto ettik.

Koramiral Konstantinos Latridis bununla
da kalmamış, hükümete tavsiyelerde bulun-
muş:

� Kıbrıs sorununu, iki toplum arasındaki
bir çatışma sorunu olarak değil, yasadışı bir
işgal sorunu olarak sürekli vurgulamalı ve ta-
nıtmalıyız.

� Sorunun çözümü için Türk birliklerinin
geri çekilmesinde ve garantilerin kaldırılma-
sında ısrar etmeliyiz.

� Yunanistan-Kıbrıs Birleşik Savunma
Alanı Doktrini'ni hayata geçirmeliyiz.

� Yunanistan ve Kıbrıs için tek bir Savunma
Kalkanı Fonu oluşturmalıyız.

� Kıbrıs ile MEB Anlaşması’nı imzalama-
lıyız.

� AB'yi Türkiye'ye yaptırım uygulamaya
ikna etmeliyiz.

� "Kararı Kıbrıs verir, Yunanistan des-
tekler" anlayışını terk etmeliyiz. Çünkü Yu-
nanistan garantör güçtür ve Kıbrıs kaybedi-
lirse Ege ve Trakya da kaybedilir. Helenizm yok
olur. Kıbrıs, tarihimizin ve Helenizmin ayrılmaz
bir parçasıdır. Doğu Akdeniz'de hem Yuna-
nistan’ın, hem de müttefiklerinin stratejik ka-
lesidir.

� Harekete geçelim ve müttefiklerimiz ile
AB, ABD, BM ve NATO’yu bu meydan oku-
malara artık tahammül edilemeyeceği konu-
sunda bilgilendirelim. Kendi “Casus Belli”mizi
ve onların sorumluluklarını önlerine koyalım.

ONLARI İYİ TANIMALI   

Özellikle bu “Hükümete tavsiye” bölümü
çok önemli.   

Asırladır yaptıklarını, kendilerine hiç gü-
venlerinin olmadığını, tek başlarına Türkiye ile
mücadele edemeyeceklerini ve ancak AB, ABD,
BM ve NATO’yu kandırıp yanlarına çekerek Tür-
kiye’ye karşı birtakım başarılar elde edebile-
ceklerini itiraf etmekteler…

Görüyoruz ki Helenizm hayali hiç bitme-
yecek. Bu nedenle de Ege ve Doğu Akde-
niz’deki sorunları anlamak için Yunanları ta-
nımakta, ideallerini bilmekte fayda var. 

Yunanistan’ın hayal dünyasına geri dönüşü
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Profesör değil Provakatör
NED�M �ENER 

Birçok olayda
HDP benzer provokasyonlara girişti. Anlaşılan, ya-
şanan acılardan sonuç çıkartmıyorlar. 6-8 Ekim
2014’te PKK yönetiminin talimatıyla Kobani ba-
hanesiyle HDP’nin attığı twitlerle 35 kentte çıkan
olaylarda 51 insanımızın öldürüldüğünü unut-
muşlar.

Belli ki bu tutumları değişmeyecek. Onlar bu-
nu yaparken Türkiye’nin provokasyonlara gelme-
mesi gerekiyor. Çünkü, PKK elebaşı Duran Kalkan,
Cemil Bayık, Murat Karayılan, Sabri Ok, her
olaydan sonra yalnız HDP’nin değil diğer muhalefet
partilerinin de sokağa çıkmasının sağlanmasına yö-
nelik açıklama yapıp duruyorlar. Ben Mithat San-
car’dan umutluydum ama boşunaymış. PKK stra-
tejisi onu da provokatör noktasını sürükledi. Uma-
rım değişir.

Hukuk profesörü oluyorsun ama HDP’ye baş-
kan olunca; aşağılık bir katil terörist olan Öcalan’a
özgürlük isteyip, Konya’daki katliam üzerinden
Türk-Kürt çatışması yaratmak için provokatörlük
seviyesini geçemiyorsun demek ki.

'Meclis, bakanları görevden
alabilecek'

ABDÜLKAD�R SELV� 
“İyileştirilmiş Cumhurbaşkanlığı sistemi” id-

dialarını Yeni Anayasa Taslağı’nı hazırlayan ve
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’a sunan Ye-
ni Anayasa Bilim Kurulu’nun Başkanı Prof. Yavuz
Atar’a sordum. başkanın atadığı başkan yardımcı-
ları ve bakanların, belli şartlar çerçevesinde Mec-
lis tarafından görevden alınabilmesinin yolu açılı-
yor. Böylece başkan yardımcıları ve bakanlar hem
başkana, hem de bir anlamda Meclis’e karşı da so-
rumlu olacaklardır. Bu düzenleme açıkça Meclis’i
güçlendirici niteliktedir. Bazı başkanlık sistemlerinde
bakanların Başkan tarafından atanmasından son-
ra parlamentonun onayı aranmaktadır, bazıların-
da ise parlamentolara bakanları görevden alma yet-
kisi verilebilmektedir. AK Parti Yeni Anayasa
Taslağı’nda bu ikinci model benimsenmiştir. Bu uy-
gulama sözü edilen bakanlıklarla sınırlı olmayıp, baş-
kan yardımcıları ve bakanların tümü için geçerli ola-

caktır. Sonuç olarak başkan yardımcıları ve bakanlar
yine başkan tarafından atanacak, ancak yeni sis-
temde Meclis bunları görevden alabilecektir. Baş-
kan yardımcıları ve bakanların görevden alınabil-
mesi için Mecliste salt çoğunlukla önerge verile-
bilecek, ancak bu önergelerin kabulü için beşte üç
oy çoğunluğu aranacaktır.

Çay dağıtmak yanlıştı
KÜBRA PAR 

Cumhurbaşkanı’nın yakın
çevresindeki danışmanların-
dan ya da dostlarından biri olsaydım.... Çay dağıt-
ma daha doğrusu yukarıdan fırlatma alışkanlığının
iyi bir görüntü oluşturmadığını, illa bir şey dağıtı-
lacaksa bunun vatandaşa incelikli bir biçimde elden
teslim edilmesi gerektiğini, hele de ki afet bölge-
sinde bunun yapılmasının hoş karşılanmayacağını
anlatırdım... Yangın uçağı satın alınması için çok hız-
lı bir adım atılmasının zaruri olduğunu, Cumhur-
başkanlığı ve bakanlıklarda bunca özel uçak varken
yangın söndürme uçağımızın olmamasını vatandaşın
yadırgadığını söylerdim. “Ortada büyük bir uçak tar-
tışması varken, Cumhurbaşkanlığı filosundaki
uçaklar da eleştiri konusuyken bölgeyi incelemeye
dair fotoğrafın uçağın içinden verilmesi uygun ol-
maz” derdim... “Pandemi dönemindeyiz, maske zo-
runluluğu şart ama sizinle görüşecek köylülerin hep-

sine piyasada nadir bulunan tek tip N95 maskesi tak-
tırırsak bu işin doğallığına ters olur, fazla planlı ve
steril bir görüntü oluşturur, doğalına bırakalım” der-
dim... “Evladını yangında yitirmiş acılı bir aileye ta-
ziyede bulunacaksak biz gidelim, onları ayağımıza
çağırmayalım” derdim... Belki bunların hepsi söy-
leniyordur bilemiyorum ama alt alta koyunca bu
manzaraların yapılan hizmetleri gölgede bıraktığının
farkındalardır umarım.

THK’nın yangın söndürme
uçağı gösteri uçuşu yapmıştı

F�KRET B�LA-T24 
Cumhurbaşkanı, “THK’nın şu anda elinde bu-

ralarda rahatlıkla kullanılabilecek uçak yok” diyor.
Tarım ve Orman Bakanı Bekir Pakdemirli de, “Es-
kimiş, miadı dolmuş bir uçağı kullanma lüksümüz”
yok diyerek, THK’nın uçaklarının 1960 model ol-
duğunu söylüyor. Oysa daha 1,5 sene önce, Cum-
hurbaşkanı’nın akrabası olan Baykar Grubu’nun
2019 yılında düzenlediği havacılık festivalinde,
THK’nın yangın söndürme uçağı gösteri uçuşu yap-
mıştı. Bu uçak 5,5 ton suyu, saatte 200 kilometre hız-
la işaretlenen bölgeye başarıyla bırakmış ve alkış-
lanmışı. Demek ki THK’nın elinde bu yangınlarda
kullanılabilecek, miadı dolmamış yangın söndürme
uçakları var.

medyaninhalleri@aydinlik.com.tr

HAZIRLAYAN: BEYHAN KORKMAN

PKK'l� 'Ate�in Çocuklar�'
yang�nlar� üstlendi.



ANTALYA'nın Gündoğmuş ilçesin-
deki Ortakonuş Mahallesi'ndeki or-
manlık alanda 29 Temmuz'da çıkan
yangın rüzgarın etkisiyle yayıldı. Sarp böl-
gede yer aldığı için alevlere müdahale
güçlükle yürütülüyor. Yangın Çarızözü,
Senir, Narağacı, Balkaya ve Ümütlü ma-
hallerine sıçradı. Bu mahalleler tahliye
edilerek, vatandaşlar Milli Eğitim Mü-
dürlüğünün yurtlarına yerleştirildi. Alev-
ler, Gündoğmuş ilçe merkezini tehdit
ediyor. Yangına havadan ve karadan mü-
dahale ediliyor. Kuvvetli rüzgar nede-
niyle alevler sürekli yön değiştirdiği için
müdahale güçlükle yürütülüyor.

Alanya ilçesinde, önceki gündüz sa-

atlerinde kontrol altına alınan Güzelbağ
Mahallesi'ndeki orman yangını akşam
saatlerinde tekrar başladı. Alanya Be-
lediye Başkanı Adem Murat Yücel,
yaptığı açıklamada, Güzelbağ'ın üst böl-
gelerinde, akşam saatlerinde yangının
yerleşim yerlerine yaklaştığını söyledi.
Tehlike nedeniyle yeniden tahliye kararı
verildiğini belirten Yücel, "Vatandaşla-
rı, belediye otobüsleri, tır ve kamyonlarla
riskli bölgeden uzaklaştırıyoruz. Ayrıca,
yangın bölgesindeki tüm hayvanlar da
belediye araçlarıyla güvenli alanlara ta-
şınıyor" dedi.

‘ORMAN yangınla-
rında zarar gören alanla-
rın "Genel Hayata Etki-
li Afet Bölgesi" ilan edil-
mesi, Mersin'in Silifke ve
Aydıncık ilçelerindeki
afetzedelere umut oldu.

Silifke’de 29 Tem-
muz'da çıkan ve Gülnar
ilçesine de sıçrayan yan-
gın, Orman Teşkilatı,
kamu kurumları ve va-
tandaşların büyük mü-
cadelesiyle 3 günde kont-
rol altına alındı. Yangın-
da evler ve tarım arazile-
ri de zarar gördü. Silifke
Belediye Başkanı Sadık
Altunok "Bütün imkan-
larımızı seferber ettik,
sahadayız. Yanan binalar
ve tehlikeli yerlerle ilgili
tahliyelerimizi yapmıştık.
İki otelimizi boşaltmıştık.
Oraların tehlikesi geçin-
ce vatandaşlar da yerine
geçti. Normal hayata
dönmeye başladık. İn-
şallah başımıza bir daha
böyle felaketler gelmez"
dedi.

Yangın bölgelerinde-
ki söndürme çalışmala-
rında, devlet ve milletin
birlik ve beraberliğinin

önemini gördüklerini an-
latan Altunok, şöyle de-
vam etti:

"Sayın Cumhurbaş-
kanımız, hem Silifke'yi
hem de Aydıncık'ı afet
bölgesi ilan etti. Bu bize
daha büyük güç verdi.
Hemen yardımlarımıza
başladık. Hiç kimsenin
bir kuşkusu olmasın.
Devletimiz ve milletimiz
güçlü. Afet bölgesi ilan
edilmesi bazı şeylerde
bize kolaylık sağlayacak.
Hemen dejenere olan
asfalt ve yolları hızlı bir
şekilde yapacağız. Va-
tandaşların evleri anında
yapılacak. Devlet, zor za-
manlar geçiren vatanda-
şın yanında. Çevre ve Şe-
hircilik Bakanımız, 'Yeni
evler yapacağız.' diye
açıklama yaptı. Tarlasın-
daki hasatta zarar gö-
renlerin ödemeleri yapı-
lacak. Seralardaki öde-
meler yapılacak.

Aydıncık Belediye
Başkanı Ferat Aktan da
devletin, milletinin ya-
nında olduğunu bir kez
daha gösterdiğini söyledi.
� MERSİN- AA
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Köylüler seferber
MANAVGAT'ın Ahmetler Mahallesi'nde

oturan vatandaşlar, tırmıklarla tampon bölge
oluşturmak için mücadele etti. Kırsal alandaki
bir mahalle olan Ahmetler'deki köylülere, Ma-
navgat ve Antalya'da yaşayanlar da gelerek
destek verdi. Mahalleye 2,5 kilometre kadar
yaklaşan ormanlık alandaki yangının önünü
kesmek isteyen mahalleli, sabah saatlerinden
itibaren ormanla köy arasında tampon bölge
oluşturmak için 40-50 metre genişliğindeki
çalılık alanı tırmıklarıyla temizlemeye çalıştı.

6’ncı gün
MUĞLA'nın Marmaris ile Köyceğiz ilçele-

rindeki orman yangınlarına havadan ve kara-
dan müdahale ediliyor. Armutalan Mahallesi
Şirinyer mevkisindeki ormanlık alanda 5 gün
önce çıkan yangın, rüzgarın da etkisiyle yayı-
larak İçmeler, Turunç, Osmaniye, Bayır, Çiftlik,
Turgut, Hisarönü ve Orhaniye mahallelerinde
de etkili oldu. Ekipler, yangını kontrol altında
tutmak için gece boyunca karadan çalışma-
sını sürdürdü. Sabahın ilk ışıklarıyla 2 ilçede de
hava araçları çalışmalara yeniden başladı. Böl-
geye sevk edilen helikopterler ile uçaklar yan-
gınlara havadan müdahale ediyor. Köyceğiz
ilçesi Ağla Mahallesi'ndeki ormanlık alanda
başlayan ve geniş bir alana yayılan yangının
da kontrol altına alınması için havadan ve ka-
radan müdahale sürdürülüyor.

Atlı timler 
denetimde

BALIKESİR'in Ayvalık ilçesinde jan-
darmanın atlı birlikleri, orman yangınla-
rıyla mücadele kapsamındaki denetimlere
destek veriyor. Balıkesir Valiliğince alınan
karar doğrultusunda 31 Eylül'e kadar or-
manlara giriş ve çıkışların yasaklanması
üzerine İl Jandarma Komutanlığı ve İl Em-
niyet Müdürlüğü ekiplerinin denetimleri
sürüyor. Ormanlık alanlarda çalışmalarına
devam eden ekiplere, plajların güvenliği
için görevli olan jandarma atlı birlikleri de
destek veriyor.

Topyekûn mücadele
Yangın�bölgelerinde�ekipler,
köylülerin�ve�gönüllü�vatan-
daşların�desteği�ile�alevlerle
mücadele�ediyor.�Orman
kahramanlarına�destek�veren
köylüler,�bölgeyi�suluyor,�
tırmıklarla�tampon�bölgeler
oluşturmaya�çalışıyor

MARMARİS / AYDINLIK

MARMARİS’in birçok nokta-
sında devam eden orman yan-
gınlarında köylerini korumak

isteyen vatandaşlar, gece gündüz nöbet
tutuyor. Önceki gece Çetibeli mahalle-
sine 2 km yaklaşan alevleri kendi im-
kânlarıyla durduran va-
tandaşlar, gece boyun-
ca evlerini ve köyün et-
rafını sulayarak soğut-
ma çalışmaları yaptı-
lar. Gece köy meyda-
nında toplanan Çeti-
belililer, köyün ileri ge-
lenleri ve yangına mü-
dahale edebilecek kişi-
lerden oluşan bir heyet
oluşturdular.  Heyette
sağlıkçılar ve yangına
müdahale edebilecek
kişiler yer alıyor. 

YANGIN BAŞLADIĞI YERDE 
SÖNDÜRÜLMELİ

Marmaris’in cayır cayır yandığını be-
lirten mahalle sakinleri, “Yangını bir yer-
de söndürüyoruz başka bir yerde yeniden
başlıyor” dedi. Çetibeli’de yaşayan Mus-

tafa Ünal, her an tetikte olduk-
larını, orman yollarına büyük bi-
donlar bıraktıklarını ve yangına
hortumlarla müdahale etmeye
çalıştıklarını söyledi. Yöneticilerin
olaya müdahaleye yetişemediğinden
şikâyetçi olan vatandaşlar, “Herkes ken-
di önlemini alıyor. Genç, yaşlı elimizden

ne geliyorsa onu yapıyoruz. Buralar
dünyanın en güzel yerleriydi, her şey yok
oluyor, ciğerlerimiz yanıyor” dedi. Mus-

tafa Ünal, yangının başladığı anda
söndürülemezse yangının büyüdüğü-
nü belirterek, “Hepimiz endişeliyiz.
Kendi kendimize çare arıyoruz. İn-
sanlar çok zor durumda. Tankerlerle
bölgelere su taşıyoruz. Kuru otları ve
evlerimizi sürekli suluyoruz. Topyekûn
bir mücadele var burada” dedi. 

Çetibeli sakinleri, uçakların bu ka-
dar büyük bir yangına yetişmekte ye-
tersiz kaldığını, bir uçağın 3 saatte su

alabildiğini belirtiyorlar. Bu arada köy-
lülere çok sayıda yangın söndürme tüp-
leri dağıtıldı. 

ANTALYA'nın Manavgat
ilçesindeki orman yangınında
evleri zarar görenler, ekipler ta-
rafından alevler arasından tah-
liye edildikleri anları duygula-
narak anlattı. Tahliye edildikle-
ri mahallelerine yangının söndürülmesinin ar-
dından dönen vatandaşlar evlerinin tamamen
yandığını gördüklerinde duygu dolu anlar yaşadı.

Evrenseki Mahallesi'ndeki çiftliğini
kurtarmak isteyen Emre Aksoy’un iki
ayağında yanıklar oluştu. Sonrasında
yangın nedeniyle çiftlikten çıkama-
dıklarını belirten Aksoy, "3'ü çocuk 6
kişi yangının ortasında kaldık. İtfaiye-

ciler bizi arabasına alarak yangın bölgesinden çı-
karttı. Kuzenlerimde ağır yanıklar var ve hasta-
nede tedavileri sürüyor" dedi.

YANIK DA OLSA EVİNİ BIRAKAMIYOR

Karaöz Mahallesi'nde 2 katlı evi tamamen ya-
nan 56 yaşındaki Makbule Öksüzoğlu, “Ak-
şamları yakınlarımda kalıyorum. Gündüzleri
yanık da olsa evimi bırakamıyorum. İlla da yu-
vam. Torunlarımla birbirimize sarılarak teselli bu-
luyoruz" diye konuştu. 

� SÜLEYMAN ELÇİN – AA
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‘Her şeyimiz yandı’‘Her şeyimiz yandı’‘Her şeyimiz yandı’‘Her şeyimiz yandı’‘Her şeyimiz yandı’‘Her şeyimiz yandı’‘Her şeyimiz yandı’‘Her şeyimiz yandı’‘Her şeyimiz yandı’

ANTALYA'nın Manavgat ilçesinde Yu-
karı Işıklar Mahallesi'nde 2 katlı evde ya-
şayan Ömer (42) ile Yeter Nur (40) çifti, yan-
gının evlerine ulaşma riskine karşı bütün
gece uyumadan bekledi. Evlerinin altında
bulunan ahırdaki samanların tutuşmasıyla
yangın bir anda bütün evi sardı. İki çocuk-
larıyla evden çıkmayı başaran çift, yanan ev-
lerine bakıp gözyaşı döküyor. Yeter Nur,
“Bütün gece evin her yerini ıslattık, sabaha
kadar hiç uyumadık" dedi.

Eşyalarının hepsini yeni aldığını ve daha
hiç kullanmadığını belirten Nur şunları
söyledi: "Her şeyim gitti. Evin altındaki 4 ko-
yunum vardı, malzemelerim, her şeyim
yandı. Her şeyim kül oldu. Çeyizim her şe-
yim yepyeniydi. Yatamadığım yataklarım, ye-
mek pişirmeye kıyamadığım tencerelerim,
çeyizliklerim yandı. Üstünde bir gün otur-
madığım koltuklarım yandı. Ciğerim yandı.
Her şeyimiz, birikimimiz gitti.”

� GÜLSEM ADAM – AA

Devlet ve millet 
birliğinin önemini gördük’ ‘Bizim için şehit oldular’

MANAVGAT’ın Gebece Mahallesi'nde evi
yanan Ramazan Topaca yangının çok hızlı iler-
lediğini aktardı. Güvenlik güçlerinin uyarısı üze-
rine mahalleden ayrıldıklarını belirten Topa-
ca, sabah saatlerinde döndüklerinde evlerinin
yandığını gördüklerini söyledi. Topaca, "Evi-
mizin yakınlarında 2 orman işçisinin şehit ol-
duğunu öğrendik ve çok üzüldük. Bizim için
mücadele ediyorlardı. Onlara hep dua ediyo-
ruz" dedi. 

Öte yandan yangına müdahale ederken
hayatını kaybeden orman işçisi Yaşar Cinbaş,
memleketi Afyonkarahisar'ın Çay ilçesinde
son yolculuğuna uğurlandı. Bahçelievler Ma-
hallesi Kırbaç Sokak'taki evi önünde helallik alı-
nırken Cinbaş'ın kız kardeşleri ve yakınları ağıt
yaktı. Cinbaş'ın eşi Havva Cinbaş ile 19 yaşın-

daki kızı Tuba Cinbaş, gözyaşlarına hakim ola-
madı. Yaşar Cinbaş'ın cenazesi, dua edilmesi
ve helallik alınmasının ardından tören için Asri
Mezarlık önüne götürüldü. Cinbaş'ın hukuk fa-
kültesinden yeni mezun olan ve stajyer avukatlık
yapan 23 yaşındaki oğlu Mahmut Cinbaş, ce-
naze törenine, avukatlık cübbesiyle katıldı. Cin-
baş'ın cenazesi, törenin ardından Çay Asri Me-
zarlığında toprağa verildi.

Törene, Cinbaş'ın ailesi ve yakınlarının
yanı sıra, Afyonkarahisar Valisi Gökmen Çi-
çek, Demokrat Parti (DP) Genel Başkanı
Gültekin Uysal, Afyonkarahisar Belediye
Başkanı Mehmet Zeybek, Çay Kaymakamı
Mehmet Durgut, Çay Belediye Başkanı
Hüseyin Atlı, daire müdürleri, siyasi parti
temsilcileri ve çok sayıda vatandaş katıldı.

Alevlerin ortasından kurtardılar



B A Y -
B U R T ' u n
Demirözü il-
çesinde etkili
olan sağanak
ve dolu nede-
niyle oluşan
selde, evleri
su bastı, bü-
yükbaş ve kü-
çükbaş hayvanlar telef oldu. Yazıbaşı köyünde önceki
akşam saatlerinde etkili olan sağanak, doluya dönüştü.
Yağışın ardından oluşan selde 4 ev ile 8 ahırı su bas-
tı. 6 büyükbaş, 5 küçükbaş hayvan selde telef oldu. De-
mirözü Belediyesi ile İl Özel İdaresine bağlı ekipler,
sondaj makineleriyle ev ve ahırlardaki suyu tahliye etti.

Öte yandan Van’da selden etkilenen mahalleler-
de incelemelerde bulanan İçişleri Bakan Yardımcısı
Muhterem İnce, Başkale ilçesinde 32 evin kullanıla-
maz hale geldiğini açıkladı.  
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ANTALYA'nın Manavgat ilçesinde yan-
gınların etkilediği alan, Gebze Teknik Üni-
versitesi (GTÜ) Harita Mühendisliği Bölümü
İleri Uzaktan Algılama Teknoloji Laboratu-
varı'nda optik ve termal uydu görüntüleri kul-
lanılarak haritalandırıldı.

GTÜ'den yapılan açıklamada, Harita Mü-
hendisliği Bölümü'nün, Antalya'nın Manav-
gat ilçesinde 28 Temmuz'da başlayan orman
yangınının etkilediği alanların ve yangının en
fazla etki gösterdiği ilçede meydana gelen de-
ğişimlerin tespiti amacıyla çalışma başlattığı
belirtildi.

Harita Mühendisliği Uzaktan Algılama
Anabilim Dalı'nda görevli öğretim üyeleri Prof.
Dr. Taşkın Kavzoğlu, Prof. Dr. Umut Güneş
Sefercik, Doç. Dr. İsmail Çölkesen ve Araştırma
Görevlisi Muhammed Yusuf Öztürk'ten olu-
şan ekibin, optik ve termal uydu verilerine da-
yalı olarak analizler yaptığı vurgulanan açık-
lamada, yangının etkilediği alanın, İleri Uzak-
tan Algılama Teknoloji Laboratuvarı'nda op-
tik ve termal uydu görüntüleri kullanılarak ha-
ritalandırıldığı bildirildi. Açıkalmada, “Senti-
nel-2 görüntüsünün analizi neticesinde 30
Temmuz 2021 tarihinde Manavgat bölgesinde
toplam 30 bin 632 hektarlık alanda yangının
etkili olduğu tespit edilmiştir. Landsat-8 ter-
mal görüntüsünün analizi neticesinde yangın
hadisesinin yaşandığı bölgede, aktif yangın-
ların görüntülendiği alanlarda yüzey sıcaklı-
ğının 95 dereceye ulaştığı görülürken, deniz
suyu sıcaklığının 27 derece civarında olduğu
görüldü" ifadelerine yer verildi. 

Yüzey sıcaklığı
95 dereceye ulaştı

ORDU'nun Ünye ilçesinde köpeği moto-
sikletin arkasına bağlayarak eziyet eden kişi
yakalandı. Ünye'de bir kişinin motosikletini sü-
rerken iple bağlı köpeğini çektirdiği görün-
tülerin sosyal medya yer alması üzerine Vali
Tuncay Sonel emniyet ve jandarma birimle-
rine talimat vererek, şüphelinin bulunmasını
ve hakkında gerekli işlemin yapılmasını iste-
di. Şüpheli yakalanarak, hakkında adli ve ida-
ri işlem başlatıldı. Dost adı verilen köpek, özel
bir veteriner kliniğinde tedavi altına alındı. Ve-
teriner Taner Canbulut, Dost'un bakımını üst-
lendiklerini söyledi. Vali Sonel, “Bir kendini bil-
mez köpeği motorun arkasına bağlamış,
koşturuyor. Hemen emniyetimiz jandarma-
mız devreye girdi. Jandarmamız Dost’u sa-
hiplendi. Tedavisinin ardından jandarmamı-
zın şefkatli ellerine teslim edeceğiz. Dost'un
bundan sonraki evi, Ünye Jandarma Komu-
tanlığımız olacak" dedi. 

Dost’a jandarma 
sahip çıktı

DÜZCE'de Kovid-19 salgınıyla mücade-
lede ön safta yer alan sağlık personeli, rafting
yapmak için Cumayeri ilçesindeki Melen
Çayı'na gelenleri aşılıyor. 

Türkiye genelinde sürdürülen aşılama ça-
lışmalarına destek olmak isteyen Dokuzde-
ğirmen mevkisindeki rafting işletmecisi, İl Sağ-
lık Müdürlüğü ile iletişime geçerek tesislerinde
aşı merkezi oluşturulmasını istedi. Talep üze-
rine harekete geçen Cumayeri Toplum Sağ-
lığı Merkezi Sorumlusu Dr. Ayşe Tenk, ebe Ka-
der Madak ve sağlık memuru Fuat Solak, açı-
lan merkezde aşı olmayan sporseverleri bil-
gilendiriyor. Sağlık personeli, daha sonra
gönüllülere rafting botları üzerinde aşılarını
yapıyor.
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Sağlık ekipleri 
raftingcileri aşıladı

Yangında�ormanların�yanı
sıra�yaban�hayvanlar,�çiftlik
hayvanları�ve�evcil�hayvanlar
da�zarar�gördü.�Yangın�bölge-
sine�giden�gönüllü�veteriner-
ler,�ilk�48�saatin�kritik
olduğunu,�yetişebildikleri
kadar�hayvanın�canını�kurtar-
maya�çalıştıklarını�söylediler

ANTALYA Manavgat'taki yangında
alevlerden ve dumandan etkilenen
hayvanlara gönüllü klinik hizmeti ve-

ren veteriner hekimler, zamanında müda-
haleyle onlarca hayvanı hayata döndürdü.
Ankara Üniversitesi Veteriner Fakültesi De-
kan Yardımcısı Prof. Dr. Alev Gürol Bay-
raktaroğlu ve beraberindeki gönüllü vete-
rinerler ile Antalya Veteriner Hekimler
Odasına bağlı üyeler, havadan ve karadan
söndürme çalışmalarının sürdüğü Manav-
gat'ta yangından zarar gören hayvanların te-
davisi için yoğun mesai harcıyor.

SERÇE YAVRUSUNA  
YOĞUN BAKIM GIDASI

Hasar tespiti yapı-
lan yerlerde ekipler,
yangından zarar gö-
ren hayvanların yanık
ve yaralarına müda-
hale ediyor. Hayvan-
ların sahiplerine ise
tedavinin devamı için
yara merhemi, anti-
biyotik ve dezenfek-
tan veriliyor. Pof. Dr.
Bayraktaroğlu ve bera-
berindeki gönüllü
ekip, yaralı hay-
vanların bulun-
duğu bölgede
çalışırken va-
tandaşların
getirdiği yara-
lı serçe yavru-
sunu da haya-
ta bağladı.
Adeta zaman-
la yarışılarak
müdahalesi yapı-
lan minik serçeye,
yoğun bakım gıdası
olarak kullanılan kedi-
köpek maması verildi. 

FARKLI BRANŞLARDAN 
UZMANLAR GELDİ

Tam donanımlı gezici klinik aracıyla
yangın bölgesinde çalışan farklı branşlardan
uzmanlar, alevler arasından kurtarılan ya-

ralı hayvanların tedavilerini yapıyor.  İki gün-
dür hayvanlara müdahale ettiklerini anla-
tan Bayraktaroğlu, 4 cerrah, 4 dahiliyeci, 2
suni tohumlama ve 2 de egzotik hayvanlar
konusunda uzmanın ekipte yer aldığını be-
lirtti. Bayraktaroğlu, yangından etkilenen ya-
bani hayvanlara ulaşmaya çalıştıklarını dile
getirerek, şöyle konuştu:

"Daha çok büyükbaş ve küçükbaş hay-
vanlarla karşılaştık. Elimizden geldiği kadar
gerekli müdahaleleri yapmaya çalışıyoruz.
Sonuna kadar müdahale edeceğiz. Yan-

gından etkilenen hay-
vanlarda ilk 48 saatte
kafasını sallayarak ağız-
dan solunumu söz ko-
nusu. İyi bir sıvı tedavi-
si gerekiyor, bunu yapı-
yoruz. Hasta sahiplerine
de serum setlerini bıra-
karak müdahaleyi sür-
dürmesini istiyoruz.
Çoğu hayvanda yanık
var, bunlara karşı mü-

dahaleyi uyguladıktan sonra
tedavinin devamında ne

yapmaları gerektiğini
hayvan sahiplerine öğ-
retiyoruz. Açık yara
tedavisinde kullanı-
lacak ilaç ve malze-
meleri de bırakarak
tedaviyi tamamlı-
yoruz. İki gün içeri-
sinde 20 hayvana

müdahale ettik."
Yaban hayvanları-

nın da yangında zarar
gördüğünü, vakaları araş-

tırdıklarını anlatan Bay-
raktaroğlu, şunları kaydetti:

"Yaralı serçe yavrusunu, gittiğimiz
bir vakanın olduğu bölgede vatandaşlar getir-
di. Yaban hayatı biriminden gelen uzman ar-
kadaşlarla köpek mamasıyla besliyoruz. Onu
da Manavgat'taki bir veteriner hekim arkada-
şımızdan hızlıca aldık. Rektörlüğümüze ve
Antalya İl Tarım ve Orman Müdürlüğüne te-

şekkürü bir borç bilirim. Çok ciddi anlamda
hem ilaç hem de malzeme desteğinde bulun-
dular. Müdahale ettiğimiz hayvanları ertesi gün
de kontrol edeceğiz. Bir hayvanı kaybettik. Va-
kalara yetişmemiz genelde 48 saati geçtiği için
havyan kendisini toparlayamıyor. Kurtarabil-
diğimiz kadarı için mücadele ediyoruz."

8 HAYVANI TEDAVİ ALTINDA

Gebeci Mahallesi'nde, yangında

ağıldaki hayvanları telef olan ve 8
hayvanının da tedavisi süren Hüseyin
Savaş, "Sağ olsun veteriner arkadaşlar
bu yaralı hayvanları kurtarmaya çalı-
şıyor. İnşallah kurtulur. 

Dün 04.00'te yangın burayı sarmış,
köy tahliye edilmişti. Geldiğimizde
her şey bitmişti. Bu hayvanlar sağ kal-
mış. Onların da tedavisi yapılıyor"
dedi.
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KONYA�Büyükşehir Belediyesi'nin yaralı
veya yardıma muhtaç sokak hayvanlarına acil
müdahalede kullandığı tam teşekküllü hayvan

ambulansı "Canbulan", Manavgat'taki orman yan-
gınında yaralı olarak kurtulan hayvanların bakım ve
tedavisinde koordinasyonu sağlıyor. Canbulanın
içerisinde, defibrilatör cihazı, oksijen vakum sis-
temi, mekanik ventilasyon ve aspirasyon ciha-
zı, yoğun bakım kuvözü, hasta başı monitö-

rü ile hayvanlara acil durumlar için ilk
müdahale yapılabilecek şekilde

ilaçlar ve tıbbi malzemeler
bulunuyor. 

Canbulan 
yardıma yetişiyor

HAYTAP iki hastane kurdu
TÜRKİYE'nin çeşitli bölgelerinde de-

vam eden yangınlarda yaralanan hay-
vanlara ücretsiz tedavi sunan Hayvan
Hakları Federasyonu (HAYTAP), Ma-
navgat'taki tam teçhizatlı ilk sahra has-
tanesinin ardından ikinci hastaneyi de
Marmaris'te kuracak. HAYTAP Başka-
nı Ahmet Kemal Şenpolat, "Manavgat dı-
şında Doğu Akdeniz tarafında Osmani-
ye'de ve Kozan tarafında arkadaşlarımız

var. Batı Akdeniz'de Marmaris'te veteri-
ner hekimlerimiz ve gönüllülerimiz var.
Ağırlıklı olarak kaplumbağalar bulunuyor.
Yaralı kediler ve zaman zaman patileri
yanmış köpeklerle karşılaşıyoruz. Çiftlik
hayvanları çok fazla zarar görmüş" dedi. 

Şenpolat, zarar gören hayvanların
Manavgat ve Marmaris'teki sahra hasta-
nelerinde ücretsiz tedavi edileceğini söy-
ledi. 

Evlerin bahçelerine sığınıyorlar
ESKİ devlet bakanı Kürşad Tüzmen,

Didim’deki evinin bahçesinde yangından
etkilenen bir kerkenez bulduğunu ve ilk
tedaviyi kendilerinin yaptığını söyledi.
Aydınlık’a bilgi veren Tüzmen, “İki gün
önce bahçemizde bir kerkenez gördük. İlk
tedavisini kendimize göre yapmaya ça-
lıştık. Bahçede ilk gördüğümüzde du-
manlardan etkilenmiş haldeydi, uçamı-
yordu. Halsizdi. Havluya sardık. Adnan
Menderes Üniversitesi Veterinerlik Bö-
lümü’ne teslim ettik. Antibiyotik tedavi-
si yapılıyor. Kanadına da röntgen çekile-
cek” dedi.  

Kerkenezin Anadolu’ya özgü bir hay-
van olduğunu aktaran Tüzmen, “Şahin ve
doğan türleri gibidir kerkenez, bizim
Anadolu’nun hayvanıdır. Maalesef or-
manlarda bu tip bir sürü canlının ve vah-

şi kuş türlerinin büyük zarar gördüğünü
söyleyebiliriz” değerlendirmesini yaptı.

Isparta’da 4 ayrı noktada yangın çıktı
ISPARTA’nın Sütçüler ilçesine bağlı

Çandır köyü yazılı kanyon mevkiinde dün
saat 11:30 sıralarında bir yangın daha mey-
dana geldi ve kısa sürede büyüdü.  Yangı-
nı gören vatandaşların, durumu 112 ekip-
lerine bildirmesiyle olay yerine çok sayıda
itfaiye ekibi ve Orman Bölge Müdürlüğü'ne
bağlı ekipler sevk edildi. Yangın rüzgârın da
etkisi ile büyüyor. Yangının Şeyhler Köyü’ne
ulaştığı öğrenildi. Yangına havadan ve ka-
radan müdahale ediliyor.

NOKTALAR SÜTÇÜLER’İ DAİRE
İÇİNE ALIYOR  

Bölge sakinleri, yangının 4 ayrı noktada
aynı anda başladığını belirttiler. Köylüler,
yangın noktalarının Sütçüler’i daire içine al-
dığını belirtiyorlar. Çandır’da vatandaşlar-

dan evlerini tahliye etmeleri istendi. Köy-
de 4 ev tamamen yandı. Evlerindeki bazı eş-
yalar ile büyükbaş ve küçükbaş hayvanları-
nı alan köy sakinleri, bölgelerini tahliye et-
meye başladı. Yangının, Antalya Gebiz ta-
rafına doğru ilerlemesi endişeleri artırıyor.
Tüm bölge halkının seferber olduğu yangın
söndürme çalışmalarında Çandır bölge-
sinde göz gözü görmüyor. Söndürülen yer-
lerde yangınların yeniden çıkması ise çalış-
maları zorluyor.  

Yangına 1 uçak, 15 arazöz, 200’ün üze-
rinde personel müdahale ediyor. Bölgeye
çok sayıda sivil vatandaşın akın etmesi ne-
deniyle zorluk yaşandığı ve iş makinelerinin
tam anlamıyla çalışamadığı ifade ediliyor. Bu
nedenle vatandaşların konuya hassasiyetle
yaklaşması isteniyor. Isparta Valisi Ömer

Seymenoğlu ile Isparta Belediye Başkanı
Şükrü Başdeğirmen ve diğer kurum ve ku-
ruluşlarının yöneticileri de Çandır bölge-
sinde. Vali Ömer Seymenoğlu'nun başkan-
lığında kurulan kriz masası, yangına mü-
dahaleyi yönetiyor. 
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Azra vahşice
öldürüldü

ANTALYA'da kayıp olarak aranan
üniversitesi öğrencisi Azra Gülendam
Haytaoğlu'nun cesedi ormanlık alanda gö-
mülmüş halde bulundu.

Antalya'da, 5 gündür haber alınama-
yan gazetecilik bölümü öğrencisi 21 ya-
şındaki Haytaoğlu’nun cinsel saldırıya uğ-
radıktan sonra, boğularak öldürüldü ve ce-
sedinin parçalara ayrıldığı ifade edildi. 48
yaşındaki katil zanlısı M.M. A. gözaltına
alındı. Polisin, genç kızın cep telefonu sin-
yallerinden ulaştığı A., ilk ifadesinde,
"Önceden tanışmıştık. Geldi, birlikte ye-
mek yedik, gitti. Bilgim yok" dedi.  MO-
BESE ve çevre iş yeri güvenlik kamera-
sı görüntüleri incelendiğinde A’nın aynı
valiz ile evine birkaç kez girip çıktığı be-
lirlendi. A. çapraz sorguda cinayeti itiraf
etti. 

Osmaniye'nin Kadirli ilçesindeki baba
evi acı haberle yasa boğuldu. Genç kızın
vahşice öldürüldüğünü duyan yakınları,
baba Mustafa Haytaoğlu'nun 3 dönem-
dir muhtarlığını yaptığı Derviş Paşa Ma-
hallesi'ndeki evine akın etti. 4 çocuklu ai-
lenin yakınları, genç kızın cenazenin Ka-
dirli’de toprağa verileceğini söyledi.

Bayburt’ta sel İstediği bir liseye yerleşenlerin oranı arttı
MİLLİ Eğitim Bakanlığı Liselere

Geçiş Sistemi (LGS) kapsamında
yerleştirmeye esas birinci nakil so-
nuçlarını açıkladı. 26 Temmuz'da
açıklanan birinci yerleştirme sonuç-
larına göre tercih yapan öğrencilerin
yüzde 93'ü istedikleri okula yerleş-
mişti. Bu oranın yerleştirmeye esas bi-
rinci nakil sonunda yükseldiğine dik-
kati çeken MEB Bakan Yardımcısı
Mahmut Özer, "Birinci nakil dönemi
sonunda, tercih yapan öğrencileri-
mizin yüzde 96'sı istedikleri okullara
yerleşti" dedi.

Sınavlı okullarda doluluk oranının
da yükseldiğini ifade eden Özer, şu de-
ğerlendirmelerde bulundu:

"26 Temmuz'da açıklanan birinci
yerleştirme sonuçlarına göre sınavlı
okulların doluluk oranı yüzde 95 ola-
rak gerçekleşmişti. Bu oran yerleş-

tirmeye esas birinci nakil sonunda yüz-
de 98'e yükseldi. Bu artışta öğrenci-
lerin sınavlı mesleki ve teknik Ana-
dolu liselerine yönelimleri etkili oldu.
Birinci yerleştirme sonuçlarına göre,
sınavlı mesleki ve teknik Anadolu li-
selerinde doluluk oranı yüzde 77
iken bu oran yerleştirmeye esas birinci
nakil sonunda yüzde 90'a yükseldi.”

Dün başlayan yerleştirmeye esas
ikinci nakil tercih başvuruları 6 Ağus-
tos'ta sona erecek, sonuçları ise 9
Ağustos'ta açıklanacak. Böylece mer-
kezi yürütülen ana yerleştirme süre-
ci, 9 Ağustos'ta tamamlanacak. İkin-
ci yerleştirmeye esas nakil sonunda da
hiçbir yere yerleşemeyen öğrenciler
için il/ilçe öğrenci yerleştirme ve na-
kil komisyonlarınca yerleştirme baş-
vuruları alınacak ve 20 Ağustos'ta
yerleştirme süreci tamamlanacak.

VETERİNERLER
SAHADA



ANTALYA'nın Manavgat ilçesindeki or-
man yangınında alevlerin kara yoluna ka-
dar ilerlemesi sonucu panik yaşayan gaze-
teciler, o anları anlattı. TRT Haber Muha-
biri Sena Ünal, AA muhabirine, yangının ilk
gününden bu yana TRT Haber ekibi olarak
sürekli sahada
olduklarını söy-
ledi. Beydiğin
bölgesinde can-
lı yayın yaptık-
larını aktaran
Ünal, "Aslında
güvenli bir böl-
gedeydik. Can-
lı yayın sonra-
sında kamera-
man arkadaşım
Kadir görüntü almak istedi. Bir anda ha-
vanın değişmesiyle rüzgarın alevleri bize
doğru getirdiğini gördüm. O an Kadir'i
adeta çekmeye çalıştım. O da bir görüntü
daha diyerek görüntü çekmeye başladı.
Alevler yola kadar yükselmişti. Saniyelerle
yarıştık aslında. Rüzgarla birlikte alevler de
üzerimize geliyordu. Artık herkes bağırmaya
ve kaçmaya başladı. O anda artık 'biz de git-
meliyiz' dedim. Kadir arkadaşımızı kolun-
dan tutarak çekiştirdim. Ekibiz. Sahada onu
bırakıp asla gidemezdim. Saniyelerle oradan
ancak kurtulabildik." ifadesini kullandı.
Kendilerinin de diğer gazeteciler gibi sahada
zorlu bir görev yürüttüklerine değinen
Ünal, ormancılar gibi alevlerin en yoğun ol-
duğu yerlere gitmeye çalıştıklarını, zorlu işi
severek yaptıklarını dile getirdi.

TRT Haber Kameramanı Kadir Kuru-

can, görüntü çekerken alevlerin çok yakın-
larına geldiğini fark ettiklerini belirtti. Mu-
habir arkadaşının kolundan çekerek ken-
disini uzaklaştırmaya çalıştığını anlatan
Kurucan, "Kameramanlık refleksiyle en
yakın bir şekilde görüntüleri çekmeye ça-

lıştım. Kamera-
manlığın ruhun-
da insanların ko-
şarak uzaklaştığı
yere koşarak git-
mek var ama ar-
tık alevler iyice
yaklaşınca pa-
nikle uzaklaş-
mak durumun-
da kaldık. Mu-
habir arkadaşı-

mın kolumdan sürükleyerek beni uzaklaş-
tırmaya çalışması da fotoğraf karesine yan-
sımış." diye konuştu. 

'CANIMIZ YANIYOR ASLINDA'

Orman yangını görüntülerini çekerken
canının acıdığını belirten Kurucan, "Or-
manlarımız yanıyor. Canımız yanıyor aslında.
Köylülerin, orman ekiplerinin mücadelesi-
ni en doğru şekilde göstermeye çalışıyoruz.
Üzülerek görevimizi yapmaya çalışıyoruz.
Bu da gazeteciliğin zor yanı." dedi.

Anadolu Ajansı (AA) Foto Muhabiri
Mustafa Çiftçi de ekip arkadaşlarıyla ihbar
üzerine Beydiğin bölgesine hareket ettik-
lerini söyledi. Yangını çekerken rüzgarın ter-
se dönmesi nedeniyle alevlerin karayoluna
kadar yükseldiğini aktaran Çiftçi, "Alevler
oldukça yaklaştı. Gazeteciler de alevlerden

kaçıyorlardı. O anın hem yangının büyük-
lüğünü hem de gazetecilerin ne şartlarda ça-
lıştığını göstermek amacıyla deklanşöre
bastım. Buradaki herkes gibi biz de zorlu bir
görev yapıyoruz. Yangını en doğru şekilde
kamuoyuna duyurmak için gece gündüz ça-
lışıyoruz. " diye konuştu.

Manavgat'ta Taşağıl Mahallesi ve Bey-

diğin Mahallesi yakınlarındaki ormanlık
alanda alevlerin bir anda yükselerek kara yo-
luna kadar ilerlemesi nedeniyle bölgedeki
orman işçileri, vatandaşlar ve gazeteciler, zor
anlar yaşamıştı. Kısa süreliğine panik ya-
şayan vatandaşlar ile gazeteciler, koşarak
bölgeden uzaklaşmıştı.
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‘BU SÖZLEŞME 
HERKESİ İLGİLENDİRİYOR’
6.4�milyon�memur�ve�memur�emeklisini�ilgilendiren�6.�Dönem�Toplu�Sözleşme�görüşmeleri�başladı.�Memur-Sen�

ve�Türkiye�Kamu-Sen'in�ortak�teklifleri�masaya�yatırıldı.12�Ağustos'ta�hükümet�ilk�zam�teklifini�sunacak
EMEK SERVİSİ

YAKLAŞIK4,2 milyon memur ve 2,2 mil-
yon memur emeklisinin maaş ve aylık-
larına 2022 ve 2023 yıllarında yapılacak

zammın belirleneceği 6. Dönem Toplu Söz-
leşme görüşmeleri başladı. Çalışma ve
Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat
Bilgin'in başkanlığında Bakan-
lığın Reşat Moralı Toplantı
Salonu'ndaki toplantıya, Me-
mur-Sen Genel Başkanı Ali
Yalçın, Türkiye Kamu-Sen
Genel Başkanı Önder Kah-
veci, KESK Eş Genel Baş-
kanı Mehmet Bozgeyik ve
hizmet kollarında yetkili sen-
dikaların genel başkanları katıldı.

'ENFLASYONUN 
ÜZERİNDE ELE ALACAĞIZ'

Toplu sözleşmenin, tarafları daha ileri dü-
zeyde dayanışma ve bütünleşmeye götürmesi
temennisinde bulunan Bakan Vedat Bilgin, "Bu
bütünleşmenin sosyal ve ekonomik şartlarda so-
runları çözerek daha ileri bir anlaşmayla neti-
celenmesi hepimizin idealidir." diye konuştu. Bil-
gin, 6. Dönem Toplu Sözleşme görüşmelerinin
hayırlı olmasını dileyerek, "Türkiye, Sayın
Cumhurbaşkanımızın ifadesiyle, çalışanlarını en-
flasyonun altında ezdirmeyecektir. Enflasyonun
üzerinde bir noktada meseleyi ele alacağımı-
zı belirtmek isterim." ifadelerini kullandı.

'SENDİKALARIN TERÖRE KARŞI
TAVIR ALMASI GEREKİYOR'

Teröre karşı mücadelenin demokratik ül-
kelerin önemli bir görevi olduğunu belirten Bil-
gin, şu değerlendirmede bulundu:

"Demokratik ülkeler hem demokratik de-
ğerleri yükseltmek hem de kamu düzenini ye-
rine getirmek durumundadır. Türkiye son 20-
25 yılda demokratikleşme süreçlerinde ka-
zandığı aşamalarla demokrasi içerisinde terörle
mücadele etmenin büyük bir örneğini göster-
di. PKK, DEAŞ, FETÖ bunlar hep küresel sal-
dırının bir parçasıdır. Bu topraklarda bağımsız
ve özgürce yaşamanın şartı kamu düzenini sağ-
lamak, hukuk devletini ayakta tutmak ve bunu
da sosyal devlet ilkesiyle toplumla bütünleş-
tirmektir. Bu bakımdan sendikaların herhan-
gi bir sivil toplum kuruluşlarına kıyasla daha faz-
la sorumluluğu var. Çünkü sendikalar demo-
kratik devletin sosyal kimliğini temsil eden ku-
rumlar. Bu bakımdan, toplu sözleşmelerin, sen-
dikalarla yaptığımız bu görüşmelerin Türkiye'nin
sosyal devlet kimliğini, demokratik devlet kim-
liğini yeniden üreten mekanizmalar olduğunu
düşünüyorum. Bunun için sendikaların terör
karşısında, PKK vs bu cinayet örgütlerinin ar-
kasındaki yapılara karşı açıkça tavır almaları ge-
rekiyor. Burada herhangi bir tereddüdün ol-
maması gerekiyor. Cinayet örgütlerinin arka-

sına saklanmak, onlarla birtakım ilişkilere gir-
mek utanç verici bir şeydir. Bu cinayetleri he-
pimizin lanetlemesi lazım."

MEMUR-SEN VE TÜRKİYE 
KAMU-SEN'İN ORTAK

TALEPLERİ

Önceki yıllardan fark-
lı olarak bu yıl birlikte

hareket eden Me-
mur-Sen ve Türkiye
Kamu-Sen, ortak
talepler belirlemiş
ve hükümetten ta-

ban aylığa 600 lira
seyyanen zam, 2022'de

yüzde 21, 2023'te yüzde
17, her yıl yüzde 3 olmak

üzere iki yılda toplam yüzde 6
refah payı artışı talebinde bulunmuştu.

YALÇIN: TOPLUMUN 
TAMAMINI İLGİLENDİRİYOR

Bakan Bilgin'in ardından tekliflerini sunan
Memur-
Sen Genel
Başkanı
Ali Yalçın,
kamu gö-
revlilerinin
maaşları-
nın ve sa-
tın alma
gücünün
enflasyon karşısında
eridiğini söyledi.
Yalçın, "Bu açı-
dan bu toplu
sözleşmenin
m u t l a k a
ama mut-
laka bu
durumla-
rı göz
önünde
bulundu-
rarak ger-
çekleşme-
si gerekti-
ğini bura-
dan bir kez
daha ifade et-
mek isterim.
Adil bir bölüşüm
için bu masa fırsat
olarak kullanılmalıdır.
Toplu sözleşme teklifleriyle
geçmişin kayıpların giderilmesi,
bugünün beklentilerinin ve yarına iliş-
kin de beklentilerin karşılanması geleceğe
dair refah paylaşımının bu masada temin edil-
mesi son derece önemlidir. Çünkü bu masa
kamu görevleri açısından en önemli sosyal di-

ya-
l o g

mekaniz-
masıdır. Toplum-

sal açıdan da en önemli sos-
yal iyileşme mekanizmasıdır. Buradan alınan ka-
rarlar sadece kamu görevlerini, memur emek-
lileri değil toplumun tamamını ilgilendiriyor"

diye konuştu.

91 TEKLİF SÖZLEŞME 
MASASINA SUNULDU

Yaptığı açıklamada Memur-Sen ve
Türkiye Kamu-Sen'in toplu sözleşmeye
ilişkin talepleri birlikte oluşturduğunu
anımsatan Yalçın, "Genel toplu söz-
leşmeye ilişkin teklif paketinin, 40'ı
geçmiş dönem Memur-Sen toplu söz-
leşme kazanımları, 51'i ise bu sözleş-
meye mahsus ortak çalışma ürünü ol-
mak üzere toplam 91 teklifi Memur-Sen
ve Kamu-Sen'in ortak teklifi olarak

masaya sunulmuştur." diye konuştu.
Yalçın, salonun çıkışında basın men-

suplarına toplantıya dair açıklamalarda
bulundu ve soruları yanıtladı. Kamu İşveren

Heyetinin ilk teklifini 12 Ağustos'ta verecek ol-
masıyla ilgili soruya Yalçın, şu yanıtı verdi:

"Biz teklifimiz açıklarken, Kamu İşveren
Heyeti'nin de ilk teklifini görüşmelerin baş-
ladığı gün verilmesi yönünde çağrı yapmıştık.
Bugün belirlenen görüşme takvimine göre
Kamu İşveren Heyeti 12 Ağustos'ta ilk tek-
lifini sunacak. Bizim taleplerimiz net, Kamu
İşveren Heyeti'nin 12 Ağustos'a kadar bek-
lemesine gerek yok. Bu tarihten önce tekli-
fini sunabilir ve sunmalıdır da."

Birleşik Kamu-İş Konfederasyonu
Genel Başkanı Mehmet Balık, 6. Dönem

Toplu Sözleşme görüşmelerine ilişkin,
"Tüm çalışanların ücretleri-
ne yüzde 30 zam talep edi-
yoruz." dedi. Çeşitli illerden
Ankara'ya gelen Birleşik
Kamu-İş Konfederasyonu
ve bağlı sendika üyeleri, me-
mur ve memur emeklileri-
nin maaş ve aylıklarına
2022 ve 2023'te verilecek zammın be-

lirleneceği 6. Dönem Toplu Sözleşme
görüşmelerinin başladığı Çalışma

ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı
önünde basın açıklaması yap-

mak istedi. Birleşik Kamu-İş
Konfederasyonu Genel

Başkanı Balık, yan-
gına karşı

mücadele eden itfaiyecileri anlayabilmek
için üzerine itfaiye kıyafeti giydiğini açık-
ladı. Hayatlarını kaybeden itfaiye erleri için

bir dakika saygı duruşunda
bulunulmasının ardından ko-
nuşmasına devam eden Balık,
toplu sözleşme görüşmelerine
katılan Memur-Sen ve Kamu-
Sen'i eleştirdi. "Her iki kon-
federasyonun da görüşmeler
öncesinde yaptıkları açık-

lamalara göre davranmalarını" isteyen
Balık, "Tüm çalışanların ücretlerine
yüzde 30 zam talep ediyoruz." dedi.
Balık, toplu sözleşmede memur-
lara grev hakkı tanınmasını ve
aynı işi yapan farklı statüdeki
kamu çalışanlarına aynı
ücretin verilmesini
istedi.

TAKVİM BÖYLE İŞLEYECEK

Birleşik Kamu-İş 
yüzde 30 zam istedi

TAKVİMEgöre 3 ila 6 Ağustos 2021
tarihleri arasında hizmet kollarının ta-
lepleri müzakere edilecek. 9 ve 10 Ağus-
tos'ta ise kamu görevlilerinin geneline yö-
nelik teklifler ele alınacak. 11 Ağustos'ta
kamu personelinin geneline yönelik tek-
lifler müzakere edilecek, 12 Ağustos'ta ise
hükümet ilk zam teklifini sunacak. 13 ila
16 Ağustos tarihleri arasında ise hizmet

kollarına ilişkin raporlar müzakere edilecek.
17 ila 21 Ağustos tarihleri arasında müza-
kerelere devam edilecek olup, 22 Ağustos'ta
toplu sözleşmelerin sonuçlanması bekleni-
yor. Görüşmelerin anlaşmazlıkla sonuç-
lanması halinde Kamu Görevlileri Hakem
Kurulunun 26 ila 31 Ağustos tarihleri ara-
sında çalışmalara başlayarak, iki tarafın
tekliflerinin değerlendirmesi öngörülüyor.

Yangının içinden gelen haber

ESKİŞEHİR'in Mihalıççık ilçesine bağlı
Gürleyik Mahallesi'nde yaşayan 8 çocuk, 20 to-
run sahibi 75 yaşındaki Bahattin Coşkun, ba-
basından kalma su gücüyle çalışan taş değirmeni
66 yıldır işleterek buğdayı una dönüştürüyor.

Eskişehir kent merkezine 120, Mihalıççık il-
çesine ise 27 kilometre uzaklıktaki 189 nüfus-
lu Gürleyik Mahallesi, doğal ve kültürel zen-
ginlikleriyle kendisine adeta hayran bırakıyor.

Bölgeye güzellik katan 10 kilometre uzun-
luğundaki Gürleyik Çayı'nın yanı başındaki, 2017
yılında Eskişehir Kültür Varlıklarını Koruma
Bölge Kurulunca taşınmaz kültür varlığı olarak
tescillenen üç asırlık su değirmenini işleten 75
yaşındaki Bahattin Coşkun, ömrünü adadığı işi-
ni ilk günkü heyecanla yapıyor.

Dedesinden babasına miras kalan su değir-
menini 1955 yılından beri işleten Coşkun, yıllık
60 ton buğdayı işleyip, una dönüştürüyor. Coş-
kun, taş değirmende öğüttüğü buğdaylardan or-
taya çıkan unu Türkiye'nin pek çok kentinin yanı
sıra yurt dışındaki bazı gurbetçilere de gönde-
riyor.

Bahattin Coşkun, ömrünün 66 yılını geçir-
diği değirmeninin bakımını da kendisi yapıyor.

'BENDEN SONRA 
NE YAZIK Kİ BURASI BİTECEK'

Bahattin Coşkun, AA muhabirine, dedesi
Mehmet ve babası Emrullah Coşkun'un Gür-
leyik'teki su gücüyle çalışan taş değirmeni iş-
lettiğini söyledi.

Kendisinin de 9 yaşından beri değirmenci-
lik yaptığını dile getiren Coşkun, şunları anlat-
tı:

"Babamdan devraldığım değirmenciliği 66 yıl-
dır devam ettiriyorum. 1955 yılından bu yana de-
ğirmenden hiç ayrılmadım. 8 çocuğumu bu de-
ğirmen sayesinde büyütüp, okuttum, düğünle-
rini yaptım. 1700 yılında inşa edilen değirmeni
ilk günkü gibi korumaya çalışıyorum. Dedem-
den kalma yöntemle de buğday öğütmeye de-
vam ediyorum. 7 gün 24 saat değirmenin ba-
şındayım. Yıllık 60 ton un çıkartıyorum. Öm-
rümü de öğüttüğüm bu değirmeni devredece-
ğim kimse yok. Benden sonra ne yazık ki burası
bitecek. Bu işin meraklısı olan gelsin. Değir-
menin bakımını da kendim yapıyorum. Tamir
edecek ustası kalmadı. Bölgedeki son değir-
menciyim. Bu beni çok üzüyor. Tarihi varlıkla-
rı kaybetmeyelim."

Bahattin Coşkun, değirmeninden çıkan una
gurbetçilerden de talep aldığına değinerek,
"Yok satıyoruz. ABD'ye kadar un gönderdim,
Almanya'ya da göndereceğim. Türkiye'nin he-
men hemen her kentinden yoğun talep var. Sos-
yal medya hesapları aracılığıyla bana ulaşan in-
sanlara un gönderiyorum." diye konuştu.

Aynı zamanda organik tarım da yaptığını kay-
deden Coşkun, hiçbir ilaç kullanmadan sadece
doğal gübreyle buğday yetiştirdiğini aktardı.

Değirmene öğüttürmek için buğday getiren
Haluk Çetintaş da ektiği siyez buğdayını taş de-
ğirmende öğüttürdüğünü belirterek, "Mekanik
değirmende öğütülen buğdaydan çıkan un iyi ol-
muyor. Bahattin ustanın öğüttüğü un, çok daha
iyi oluyor. Gönül rahatlığıyla tüketiyoruz." dedi.

� DENİZ AÇIK - AA

66 yıllık emeği 
yaşatmak istiyor

Nijerya'da
doktorlar süresiz

grevde

NİJERYA'da yeni tip koronavirüs ve ko-
lera salgınıyla mücadele eden doktorlar,
maaşlarının ödenmemesi nedeniyle yeniden
süresiz greve başladı. Nijerya Yerleşik Dok-
torlar Birliği (NARD) Başkanı Dr. Uyilawa
Okhuaihesuyi, AA muhabirine, doktorların
hükümete tanıdığı sürenin sona erdiğini
söyledi. Okhuaihesuyi, hükümetin doktor-
lara verdiği sözü tutmadığını belirterek,
"Hükümet hala maaşlarımızı ödemedi, dok-
torlar kötü şartlarda çalışmaya devam edi-
yor." dedi. Ülkede daha önce doktorların git-
tiği grev nedeniyle NARD ile Çalışma ve İs-
tihdam Bakanı Chris Ngige arasında 1 Ni-
san'da yapılan ve 9 saat süren görüşmede an-
laşmaya varılamamıştı. Nijerya'da ocak ayın-
dan bu yana 19 bin 500'den fazla kişiye ko-
lera teşhisi konuldu ve salgın nedeniyle
500'e yakın kişi yaşamını yitirdi. Ülkede
salgının başından bu yana 173 bin 908 kişi vi-
rüse yakalandı, bunlardan 164 bin 994'ü sağ-
lığına kavuştu. Virüs nedeniyle 2 bin 149 kişi
yaşamını yitirdi.

� ABUJA - AA

MUĞLA’nın Milas ilçesinde Çökertme
Mahallesi’ndeki yangını haberleştirmeye giden
İhlas Haber Ajansı muhabirleri, mahalleyi sa-
ran alevlerden canlarını zor kurtardı. İhlas Ha-
ber Ajansı Aydın Bölge Müdürlüğü'nde gören
yapan muhabirler Eren Ayhan ve Bekir Tosun,
alevlerden son anda kurtuldu. Yangın ve yoğun
duman nedeniyle karayolu ulaşımının sağla-
namadığı bölgede mahsur kalan haber ekibi,
araçlarını park halinde bırakarak Çökertme Ko-
yu'na indi. O anlarda yaşanan telaş ise ka-
meralara yansıdı.

Araçlarını park ettikleri arazideki yangını
hortumlarla söndüren ekip, sonrasında hız-
lıca bölgeden uzaklaşarak, sahil bandına indi.

Kimsenin kalmadığı mahallede kıyıdan tek-
nelere seslenen muhabirler, kendilerini du-
yan bir kişinin botla kıyıya gelmesi ile böl-
geden çıkabildi. Zaman zaman yoğun du-
mana maruz kalan muhabirler botla açıkta
bekleyen tekneye binerek, güvenli bölgeye
ulaştı.

TRT Haber Muhabiri Sena Ünal (ortada), TRT Haber Kameraman� Kadir Kurucan (sa�da),
Anadolu Ajans� (AA) Foto Muhabiri Mustafa Çiftçi (solda)

MAHSUR KALDILAR

MEMUR-SEN GENEL BAŞKANI: TALEPLERİMİZ NET
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TİCARET Bakanı Mehmet Muş ve Tür-
kiye İhracatçılar Meclisi (TİM) Başka-
nı İsmail Gülle, Ankara'da düzenlenen

toplantıda temmuz ayı dış ticaret verilerine iliş-
kin bilgi verdi. Bakan Muş yaptığı açıklamada,
yükselen enflasyona işaret ederek, “Yılbaşın-
dan bu yana küresel piyasalarda petrol fiyatları
yüzde 75, metal fiyatları yüzde 51 ve tarımsal
emtia fiyatları yüzde 44 oranında artış göster-
miştir. Bu durum, tüm dünyada olduğu gibi ül-
kemiz üzerinde de bir enflasyon baskısı oluş-
turmaktadır” dedi. Temmuz ayında ihracatın
geçen yılın aynı dönemine göre yüzde 10 arta-
rak 16.4 milyar dolara çıktığını açıklayan Ba-
kan Muş, “Bu sayede Ocak – Temmuz 2021 dö-
nemi ihracatımız, geçen yılın aynı dönemine
göre yüzde 35 artışla 121.4 milyar dolara yük-
selmiştir. Son 12 aylık ihracatımız da 201.5 mil-
yar dolara yükselerek yeni bir Cumhuriyet ta-
rihi rekoruna imza atmıştır” bilgisini verdi.

DIŞ AÇIK YÜZDE 5 AZALDI

İthalat verilerini de paylaşan Bakan Muş, it-
halatın temmuz ayında geçen yılın aynı ayına
göre yüzde 17 artış ile 20.7 milyar dolar oldu-
ğunu bildirdi. Bir diğer önemli gösterge olarak
ihracatın ithalatı karşılama oranının, Ocak –
Temmuz 2021 döneminde, geçen yıla göre 5.6

puan artışla yüzde 82.7’ye yükseldiğini kayde-
den Bakan Muş, “Benzer şekilde, dış ticaret açı-
ğımız Ocak – Temmuz 2021 döneminde geçen
yıla göre yüzde 5 azalarak 25.5 milyar dolara ge-
rilemiştir. İhracat tutarımız kadar, ihracata
yönelen firma sayımızdaki artış da, ihracatın ta-
bana yayılması açısından bizleri sevindirmek-
tedir. Ocak – Temmuz 2021 döneminde ihra-
cat yapan firma sayısı yüzde 10 artışla 80 bine
yaklaşmıştır” bilgisini verdi. 

GÜLLE: KRİTİK EŞİĞİ AŞTIK

TİM kayıtlarına göre ihracat verilerinin
detaylarını paylaşan TİM Başkanı Gülle, yap-
tığı konuşmada, şunları söyledi: “Son 14 yıldır
100 milyar dolar seviyelerinde olan ihracatı-
mızda ilk defa 12 ayda 200 milyar doları geç-
tik. Böylece sadece 2021 yılı hedefimiz olan 184
milyar doları değil, 2022 hedefi olan 198 mil-
yar doları da aşmayı başardık. Şimdi gözümü-
zü 2023 hedefine diktik. Mevcut yükseliş iv-
memiz gösteriyor ki, en fazla beş sene içerisinde
300 milyar dolarlık ihracata hep beraber ula-
şacağız. Bunu başaracak altyapı ve tecrübeye
fazlasıyla sahibiz. Bu anlamda bugün, Türk ih-
racatı için kritik bir eşiğin aşılmasıdır. Bugün
Türk ihracatında, önemli bir dönüm noktası-
dır. İhracatımızdaki güçlü artış, hem 2. çeyrekte
ülkemizi güçlü bir büyüme rakamına ulaştıra-
cak hem de cari açığın daha da azalmasını sağ-
layacak.” 

3 AĞustos 2021 SALI
Hazırlayan: Recep Erçinhalklailiskiler@aydinlik.com.tr
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Cumhuriyet alt›nı BİST - 100

1.404 
faiz

18.593194 TL $ 74.75
b. petrol

TL’nin diğer para birimleri karşısında de-
ğeri, bir süreden beri az da olsa art-
maktadır. Bu değer artışının arkasında

yatan temel sebep, ABD Merkez Bankası’nın
(FED) parasal sıkılaşmaya, artan enflasyon ve
küresel ekonomik kriz nedenlerinden dolayı er-
ken başlamayacağı beklentileridir. Birçok
para birimi ABD doları karşısında değer ka-
zanırken geçen aylarda değeri çok hızlı düşen
TL’nin de ABD doları karşısında değerinin ge-
çen ay içinde arttığı görülmektedir. TL’nin di-
ğer para birimleri karşısında değerinin art-
masının diğer sebebi de dış ticaretini gerçek-
leştirdiği Çin Halk Cumhuriyeti gibi bazı eko-
nomilerle kendi para birimleri üzerinden
SWAP anlaşması yaparak dış ticareti için ih-
tiyacı olan dövizin bir kısmını bu anlaşmalar-
dan elde ettiği dövizle ödemesi beklentisi;
IMF’den gelecek olan 6.5 milyar ABD dola-
rı değerindeki SDR’nin (IMF para birimi) pi-
yasalar tarafından kabul görmesidir. 

���
Ancak, değeri artan TL’nin yurt dışı piya-

salarda henüz yatırım amaçlı talep görmedi-
ği de anlaşılmaktadır. Bunun arkasında yatan
temel sebep ise Türkiye ekonomisinin enflasyon
dahil birçok makroekonomik veride gelecek
ile ilgili beklentilerin düzelmemesi ve ekono-
misinin yıl sonuna kadar ihtiyaç duyacağı yük-
sek miktardaki döviz miktarının henüz döviz
rezervlerine girmemesidir. 

���
Özellikle, enflasyondan kaynaklanan diğer

makroekonomik verilerin daha da bozulma
beklentisi gerek yurt içi gerekse de yurtdışı pi-
yasalarda TL üzerinden yatırımları baskıla-
maktadır. Enflasyon beklentisi yüzde 19’ları ulaş-
mış olsa da ekonomi yönetimi tarafından yıl
sonuna kadar hızlı bir düşüşün olacağı telkin-
leri de eş anlı yapılmaya başlandığı gözlem-
lenmektedir. Bu noktadaki iyimser enflasyon
beklentileri gerçekleşirse ekim ayı sonrası iti-
barI ile TC Merkez Bankası’nın 200 baz pu-
anlık faiz indiriminin de söz konusu olacağı dil-
lendirilmeye başlanmıştır. Ancak, faiz indirimi
sorununun döviz ayağının yıl sonuna kadar na-
sıl çözümleneceği ekonomi yönetimi tarafın-
dan henüz netleştirilmemiştir. Ayrıca, üretici
ile tüketici enflasyonu arasında farkın 25 puan
olduğu bir ekonomide dört ay içesinde üreti-
ci enflasyonun dizginlenip tüketici enflasyonun
nasıl düşürüleceği konusu da henüz kamuo-
yu ile paylaşılmamıştır.

���
Bunun yanında 2021 yılının üç önemli so-

runu arasında yer alan bütçe sorunu da ken-
dini göstermeye başlamıştır. 2019 yılında 125
milyar TL, 2020 yılında 173 milyar TL büt-
çe açığı veren Türkiye ekonomisi her iki yıl-
da 25 milyar TL ve 39 milyar TL kadar faiz
dışı dengesinde açık vermiştir. Bu yıllardan önce
faiz dışı dengede pozitif rakamlara ulaşmış olan
Türkiye ekonomisinin 2021 yılını negatif ra-
kamla bitirip faiz dışı dengede tekrar açık ver-
mesi beklenmektedir.

���
Faiz dışı dengede açık verecek olmanın bazı

sonuçları da olacaktır. Örneğin, Hazine daha
fazla borçlanmak zorunda kalacak ama Ha-
zine’nin çok da fazla borçlanmaması için Ma-
liye’den vergi gelirlerinin artırılması talep edi-
lecektir. Bunun sonucunda da kamu kurum ve
kuruluşlarının sağladığı hizmet ve mallara
zamlar gelecektir. Daha fazla vergi toplanması
için çok yönlü tedbirler alınacaktır.

���
Bütün bunların sonucunda da zamlardan

dolayı enflasyon daha da yükselebilecek ve ver-
gi gelirlerini artırmak için de birtakım mak-
roekonomik veriler bozulabilecektir. Elbette, yu-
karıda sözü edilenler birtakım verilere dayalı
olsa da ve hepsi güçlü olasılıklar olsa da birer
tahmin. Olasılıkların gerçekliği eylül sonuna doğ-
ru ortaya çıkmaya başlayacaktır. Yaz ayların-
da beklenen döviz miktarı ve eldeki döviz re-
zervleri; üretici enflasyonundan kurtarılmış tü-
ketici enflasyonu; kamunun harcamalarından
kaynaklanan ekonomik canlanma ve diğerleri
aşağı yukarı eylül ayı sonuna doğru Türkiye eko-
nomisi üzerinde etkilerini en azından beklen-
ti bazında göstermeye başlayacaktır.

Zamlar
enflasyona

benzin dökecek
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İhracat 200 milyarı aştı
TİM hedefi 300'e çıkardı
Türkiye'nin�son�12�aylık�ihracatı�Temmuz�2021�itibarıyla
200�milyar�doları�aştı.�Bakan�Muş,�ihracatın�ithalatı
karşılama�oranının�5.6�puan�arttığını�bildirdi.�TİM
Başkanı,�beş�yıl�içerisinde�300�milyar�dolarlık�

ihracat�hedefi�koydu

Çelik sektörü, İtalya pazarında üç kat büyüdü
GEÇEN ay 18 sektör ihracatını artı-

rırken, 2 milyar dolarlık ihracatla oto-
motiv sektörü ilk sırada yer aldı. En dik-
kat çekici artışın yaşandığı sektör ise ge-
çen yıla göre ihracatını 709 milyon do-
lar artıran çelik oldu. Aralarında Yu-
nanistan ve Portekiz’in de bulunduğu 7
ülkede, aylık ihracat rekoruna imza
atıldı. Otomotiv sektörü, İngiltere’ye ih-
racatını yüzde 63 yükseltti. Çelik sektö-
rü, İtalya’ya ihracatını 3’e katladı. İs-

tanbul’un Yunanistan’a kimyevi madde-
ler sektörü ihracatı 7 katına çıkarak 80 mil-
yon dolara ulaştı. 52 il ihracatını artırdı;
Türk lirası ile açılan beyannamelere göre;
173 ülkeye toplam 4.6 milyar TL’lik ihra-
cat gerçekleştirildi. 2020 yılı ikinci yarı-
sından bu yana artış eğiliminde olan
avro/dolar paritesi, ihracata bu ay da po-
zitif yansıdı. Temmuz ayında paritedeki ar-
tışın pozitif etkisinin 208 milyon dolar; yı-
lın ilk yedi ayında ise 3.9 milyar dolar oldu
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HAZİNE ve Maliye Bakanı
Lütfi Elvan, 2020 yılında 1 mil-
yon 552 bin 122 bireysel kredi
müşterisinin bankaların taki-
binde olduğunu bildirdi. Bakan
Elvan, CHP Niğde Milletvekili
Ömer Fethi Gürer’in, “2020 yı-
lında ülkemizde bankalar tara-
fından borçlarını ödeyemediği
için kara listeye alman kişi sayı-
sı kaçtır? Bu sayının mesleklere
göre dağılımı nedir?” soru öner-
gesini yanıtladı. Elvan, “Kredi
Kayıt Bürosundan temin edilen
verilere göre 2019 Aralık döne-
mi itibarıyla takipteki bireysel
kredi müşteri sayısı 1 milyon 684
bin 586 iken, 2020 Aralık döne-
mi itibarıyla 1 milyon 552 bin
122’dir. 2020 yılında takipteki bi-
reysel kredi müşteri sayısı 132 bin
464 kişi azalmıştır” bilgisini ver-
di.

132 BİNLİK 
AZALIŞ YANILTICI MI?

Verilen yanıtı değerlendiren

önerge sahibi CHP
Milletvekili Ömer
Fethi Gürer, “1.5
milyondan fazla
yurttaşın bireysel
kredilerini ödeye-
mediği için bankaların takibine
girmesine rağmen, geçen yıla
oranla takipteki müşteri sayısı-
nın 132 bin civarında azalması-
nın, Hazine ve Maliye Bakanlı-
ğı tarafından olumlu görülmesi,
yaşanan süreçte soruna dair tes-
pitlerin eksikliğini göstermek-
tedir” dedi. Gürer, “Takipteki
müşteri sayısının azalmasının,
her sene kredi kullanan kişi sa-
yısının azalmasıyla alakalı ol-
duğu gerçeği göz ardı edilme-
melidir” ifadelerini kullandı. 

İCRALIK BORÇ 
20 MİLYARA DAYANDI

Gürer, sözlerini şöyle sür-
dürdü: “Vatandaşların bankalara
ve finansman şirketlerine olan
borcu (takipteki borçları da da-
hil) 9 -16 Temmuz günleri ara-
sında 910.9 milyar lira. 19.5 mil-

yar lirası vadesinde ödenmedi-
ği için takibe alınanlar, 737.1
milyar lirası bireysel (konut,
otomobil, ihtiyaç dahil) kredi-
lerinden, 173.9 milyar lirası da
kredi kartlarından kaynaklanı-
yor. Vatandaşların vadesinde
ödeyemediği için bankalar ta-
rafından icraya verilen takipte-
ki borçları da 14.2 milyar lirası
tüketici kredilerinden, 5.3 mil-
yar lirası da kredi kartlarından
olmak üzere toplam 19.5 milyar
lira düzeyinde. Vatandaşların
taksitli konut alımları nedeniy-
le Toplu Konut İdaresine
(TOKİ) olan borçları ise 26.4
milyar lira düzeyinde bulunuyor.
Vatandaşların, bankalara, fi-
nansman şirketlerine, varlık yö-
netim şirketlerine ve TOKİ’ye
olan (tahsili gecikmiş borçlar da
dahil) toplam borcu 967.6 mil-
yar lirayı buluyor.”

Eski fabrika alanına 25 bin kişilik yaşam merkezi kuracak
RECEP ERÇİN / GAZİANTEP 

LİMAK Grubu, Gaziantep Şehitkamil
bölgesindeki çimento fabrikasını Kilis'e ta-
şıdı. Boş kalan alan için yaşam merkezi pro-
jesi geliştiren Limak Grubu, çalışmaları ye-
rinde göstermek için bir grup gazeteciyi Ga-
ziantep'te ağırladı. Sohbetimiz sırasında Li-
mak Holding Yönetim Kurulu Başkan
Yardımcısı Mehmet Serhan Bacaksız ve şir-
ket yetkililerine, fabrikayı neden taşıma ge-
reği duyduklarını sorduğumuzda özetle şu
bilgileri verdiler: “Fabrika şehrin genişmele
alanı içerisinde kalmıştı. Kamyon trafiği
oluyordu. Bu nedenle hiçbir şekilde çalı-
şan azaltmadan aynı haliyle tesisi Kilis'e ta-
şıdık. Bu alan da boş kalmasın diye bir ya-
şam merkezi projelendirdik. Alanın içeri-
sinde ufak bir orman da var. Projede hem
burayı da genişletmek hem de daha çok ye-
şil alan yapmayı tasarladık.” 

KİLİS'E 250 MİLYON 
DOLAR TAŞIDI! 

Verilen bilgilere göre, toplam büyüklüğü
1.5 milyon metrekarelik arazinin imar re-
vizyon planı yapıldı. Çeşitli büyüklükte par-
sel seçeneklerinin bulunduğu arazide, ti-

cari alan ve konutla-
rın yanı sıra kent or-
manı, eğitim ve sağlık
merkezi gibi birçok
sosyal donatı yer ala-
cak. Serhan Bacaksız,
“Çimento üretimini,
çevre ve insan sağlığı
ile ilgili tüm kriterle-
re uygun olarak ya-
pıyor olmamıza rağ-
men, Gaziantep’in sos-
yal ve ticari hayatının merkezinde bu ka-
dar büyük bir fabrika alanının olma-
ması gerektiği kanaatine var-
dık. Şehrin ekonomik ve kent-
sel gelişmesi bizi bu kararı
aldırmaya iterken, Kilis’e
yaptığımız aynı büyük-
lükteki yatırımla tek bir
çalışma arkadaşımızı ge-
ride bırakmadığımızın al-
tını çizmek isterim. Kilis
çimento fabrikasının toplam
yatırım tutarı 250 milyon dola-
rı buldu. Limak Çimento Fabrika
arazisinin ismini de Çimentepe olarak
belirledik” dedi. 

ORMANLIK ALANI 
KAMUYA AÇTI

“Kısa zamanda yerli ve yatırım-
cının büyük ilgisini beklediğimiz

arazinin üç yıl sonra bugünden
çok farklı ve çok daha değerli
bir bölge olacağına inanıyoruz”
ifadelerini kullanan Serhan
Bacaksız, burada 6 bine yakın
konutun ve 20-25 bin kişilik bir

nüfusun ikamet edebileceğini
aktardı. Bacaksız, ayrıca, “Bu ara-

zi planlamasının bizler açısından en
önemli noktası, arazinin yaklaşık yüzde

60’ının Gaziantep halkının sosyal ve kültürel
yaşamını renklendirecek, şehirde yaşamayı

daha da keyifli hale getirecek donatılara ay-
rılmış olması. Fabrika arazisi içinde yer alan
orman alanımız, ortaya koyulan imar planı ile
birlikte kamusal alana dönüşüyor ve Gazi-
antep halkının kullanımına açılıyor. Planla-
rı yaparken Büyükşehir ve Şehitkamil Bele-
diyesi ile akıl birliği içinde çalıştık, kentin ih-
tiyacı olan veya mevzuatın gerektirdiği her tür-
lü ulaşım aksını ve sosyal donatı alanını
planlara işledik” ifadelerini kullandı. Öte yan-
dan sohbetimiz sırasında Bacaksız'a çimen-
to ihracatına ilişkin de sorular yönettik. Ba-
caksız şu anda Kilis'teki tesisten Suriye'ye bir
milyon ton civarında çimento tedariği sağ-
landığını söyledi. Tedarik doğrudan fabri-
kalardan değil tüccarlar vasıtası ile yapılı-
yormuş. 
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İmalat ocaktan bu yana en güçlü seviyede
İSTANBUL Sanayi Odası Türkiye

İmalat PMI, temmuzda 54’e yükseldi.
Son anket verileri faaliyet koşullarında
ocak ayından bu yana en güçlü iyileş-
menin yaşandığına işaret etti. Kovid-19
kısıtlamalarının gevşetilmesi temmuzda
müşteri talebinde iyileşmeye yol açtı. Söz
konusu iyileşme Ağustos
2020’den beri en yüksek hız-
da gerçekleşti. Uluslararası
talebin güçlenmesiyle yeni
ihracat siparişleri toplam
yeni siparişlerden de hızlı ar-
tış gösterdi.

TESLİMAT SÜRELERİ UZADI

İstanbul Sanayi Odası Türkiye Sek-
törel PMI temmuz verilerine göre Kovid-
19 kısıtlamalarının gevşetilmesi, bazı
sektörlerde aktivitenin canlanmasını sağ-
ladı ve üretimde güçlü artışlar gözlendi.
Takip edilen 10 sektörün yarısı temmuzda
üretim hacmini artırırken, giyim ve deri
ürünleri sektörü büyümede başı çekmeye
devam etti. Sektörlerin çoğunda istihdam
artış gösterirken, en güçlü artış ana me-
tal sektöründe gerçekleşti. Bazı sektör-
ler de keskin fiyat artışları, tedarik zinci-
ri aksamaları ve talep zayıflıkları nedeniyle
zorlanmaya devam etti. Tedarik zincir-
lerinde devam eden aksamalar, girdi te-
minine yönelik çabaları olumsuz etkile-
di. Anket katılımcıları, nakliye kontey-
nerlerine ilişkin sorunlara ve hammad-
de temininde yaşanan sıkıntılara bağlı ola-

rak tedarikçilerin teslimat sürelerinin
uzadığını bildirdi. 

SATIŞ FİYATLARINI ARTIRDILAR

Girdi maliyetleri enflasyonu üst üste
üçüncü ay artış gösterdi ve yüksek dü-
zeyde kaydedildi. Anket katılımcıları

girdi fiyatlarındaki yükse-
lişi Türk lirasındaki değer
kaybına ve hammadde
maliyetlerindeki artışa bağ-
ladı. Bu gelişmelerin so-
nucunda firmalar kendi
satış fiyatlarını belirgin dü-

zeyde ve anket ortalamasından daha
yüksek oranda artırdı. Yine de söz konusu
artış önceki aya kıyasla yavaş oldu. İs-
tanbul Sanayi Odası Türkiye İmalat
PMI anket verileri hakkında değerlen-
dirmede bulunan IHS Markit Ekonomi
Direktörü Andrew Harker, şunları söy-
ledi:  “Son PMI verileri, Kovid-19 kısıt-
lamalarının gevşetilmesiyle birlikte müş-
teri talebinde sağlanan iyileşmenin ima-
latçı firmaları olumlu etkilediğine ve
yeni siparişlerin sektör genelinde arttığına
işaret ediyor. Firmalar hızlı bir şekilde to-
parlanma yeteneğine sahip olduklarını ge-
çen yıl göstermişlerdi ve bunun bir ben-
zerini tekrar gerçekleştirme yolunda gö-
rünüyorlar. Öte yandan, koronavirüs
vaka sayılarının tekrar yükselişe geçme-
si, büyüme planlarının önümüzdeki ay-
larda yeniden olumsuz etkilenebileceği
yönünde endişe yaratıyor.”

Metal sanayicileri
257 bin fidan dikecek

TÜRKİYE Metal Sanayicileri Sendikası (MESS),
son günlerde artan orman yangınlarındaki yarala-
rın sarılmasına katkıda bulunmak için 257 üyesi adı-
na 257 bin fidan dikeceğini duyurdu. MESS Yöne-
tim Kurulu Başkanı Özgür Burak Akkol, “Ülke-
mizde çıkan yangınların üzüntüsünü derin bir şekilde
yaşıyoruz. Bu fidan dikimi ile bire bin katıyoruz. Ya-
rınlarımızı korumaya ve dünyamızı güzelleştirme-
ye devam ediyor, ormanlarımıza nefes veriyoruz”
dedi. 

Bir milyon 500 bin yurttaş 
bankaların takibinde
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Boz fıstık
hasadı
başladı
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Türkiye'de�fıstık�üretiminde�önemli�bir�yere�sahip�Şanlıurfa'da�baklavada�kullanılan�boz�Antep�fıstığının�hasadı�başladı.�Kuraklık
nedeniyle�yüzde�40-50�rekolte�kaybı�yaşanması�beklenirken�fıstık�üreticileri�için�destek�talebinde�bulunuldu

TÜRKİYE'deki fıstık üretiminde 20 mil-
yon 335 bin fıstık ağacıyla önemli bir yere
sahip Şanlıurfa'da üreticileri hasat he-

yecanı sardı. Havaların sıcak olması nedeniy-
le sabahın erken saatlerinde fıstıkları toplayan
işçiler, salkımları ağaçlardan aldıktan sonra mah-
sulden az olgunlaşmış, olgunlaşmış ve boş ta-
neleri ayıklıyor. Ağaç altına serilen bezlerin üze-
rinde ayıklanan fıstıklar, traktör kasalarına
yükleniliyor.

Normal Antep fıstığına göre hasadı bir ay
önce yapılan yağlı ve yeşil renkte olan boz fıs-
tık, baklava, çikolata, hamurlu tatlı ve yemek-
lerde kullanılıyor.

Şanlıurfa Fıstıkçılar Derneği Yönetim Ku-
rulu Başkanı Müslüm Durmaz, kuraklığın
meydana getirdiği nedenlerden rekoltede yak-
laşık yüzde 50 kayıp beklediklerini söyledi. Bu
yıl fıstık fiyatlarında artış beklediklerini ifade
eden Durmaz, şöyle konuştu:

DESTEK TALEBİ

"Geçen yıl yağışlar ve verim yılı olması ne-

deniyle verim çok iyiydi. Geçen yıl Şanlıurfa'da
30 bin ton üzerinde kuru fıstık üre-
timi yapıldı. Bu yıl bu raka-
mın altına düşeceğini
bekliyoruz. Çiftçile-
rimiz su altı dedi-
ğimiz boz fıstık
hasadı yapma-
ya başladı. Şu
anda boz fıs-
tık yaklaşık 25
lira. Fiyatların
önümüzdeki
günlerde daha
da yükseleceğini
düşünüyoruz. Kavruk
dediğimiz fıstık fiyatları
ise 70 liranın üstünde. Geçen yıl-
dan kalan kuru fıstığımızda 50 lira civarında. Ge-
lecek günlerde fıstık hasadının tam başlamasıyla
fiyatların biraz daha yükseleceğini düşünüyo-
ruz. Fıstık ülkemiz için katma değeri yüksek bir
ürün. Üreticiler olarak fıstıkta destekleme ol-

masını istiyoruz. Destek olduğu zaman cazip
hale gelecek ve fıstık üretimi arta-

caktır."

KURAKLIK
KAYBI

YÜZDE 40

Şanlıurfa
Ziraat Odası
Başkanı Ah-
met Eyyü-
poğlu da Tür-

kiye'de yetişen
fıstığın yüzde

42'sinin Şanlıurfa'da
üretildiğini belirtti. Bu

yıl fıstık rekoltesinde ciddi
düşüş beklediklerini ifade eden Ey-

yüpoğlu, "Türkiye'nin büyük bir bölümü ku-
raktan etkilendi. Bölgemizde kuraklık nedeniyle
tarım alanında ciddi zarar meydana geldi. Şu
anda çiftçilerimiz fıstık hasadına başladı. Bu yıl
rekoltemiz çok düşük olacak, yüzde 40 düşüş

bekliyoruz. Bununla birlikte fiyatlar yükseldi.
Salgından dolayı geçen yıl ihraç fazla yapılmadı.
Bu yıl ihraç başladı. Bununla birlikte fiyatların
yükseleceğine inanıyorum." diye konuştu.

BAKLAVALIK FISTIK

Fıstık tüccarı Mehmet Akrep de yaklaşık
20 yıldır fıstık işiyle uğraştığını söyledi. Ku-
raklığın ciddi anlamda verimi etkilediğini be-
lirten Akrep, "Bu sezon kuraklık dolayısıyla
da mahsulde verim yok. Şimdilik baklavalık
fıstık topluyoruz. Burada topladığımız fıstıkları
şire pazarına götürüp baklavacılara satıyoruz."
diye konuştu.

Fıstık işçilerinden Recep Taş ise sabah er-
ken saatlerden itibaren fıstık topladıklarını ak-
tararak "Elimizden geldiği kadar ağaçların
dallarına zarar vermeden toplamaya çalışı-
yoruz. Bu yıl geçen yıla oranla verim az. Sı-
cak olmasına rağmen mecburen çalışıyoruz
ve baklavalar için fıstıkları yetiştirmeye çalı-
şıyoruz." ifadelerini kullandı. 

� ŞANLIURFA - AA

Toprak işlemesiz tarımla
tasarruf ve verim arttı

YOZGAT'ta çiftçiler, toprak işlemesiz ekim-
le zaman ve yakıttan tasarruf sağlarken, arazi-
lerde de kuraklığın etkilerini en aza indirme-
ye çalışıyor.

Ön bitkiye (ekim nöbetinde ilk ekilen bit-
ki) ait yüzey artıklarının olduğu tarla koşulla-
rında toprak işleme yapılmaksızın doğrudan
ekim mibzeriyle tohumun toprağa yerleştiril-
mesi olarak bilinen yöntemle hem girdi mali-
yetleri düşürülüyor hem de kuraklığın etkisi az-
altılmaya çalışılıyor. 

İl Tarım ve Orman Müdürü Tanju Özkaya,
toprak işlemesiz ekim yapılan arazilerin ku-
raklığa daha dayanıklı olduğunu söyledi. İşlem
yapıldıktan sonra ekilen tarlaların kuraklıktan
etkilendiğine dikkat çeken Özkaya, "Kurak ge-
çen mevsimde diğer tarlalarda toprakta yarıl-
malar görülürken, doğrudan ekim yapılan
arazide toprak yapısı çok güzel. Çiftçimiz de bu-
nun farkında." dedi.

AKARYAKIT, İŞGÜCÜ VE 
ZAMANDAN TASARRUF

Özkaya, toprak işlemesiz tarımda önceliğin
toprağın su tutma kapasitesinin artırılması ve
mikroorganizma faaliyetlerinin devam etme-
si olduğunu anlatarak, "Çiftçi normalde 3-4 defa
geldiği tarlaya sadece bir defa gelip ekim yap-
tı. Burada zaman ve iş gücünün yanında akar-

yakıtta da tasarruf sağlanıyor." diye konuştu. Mü-
dürlük bünyesinde bulunan doğrudan ekim
mibzerini, isteyen çiftçilere verdiklerini belir-
ten Özkaya, kentte 30 çiftçinin 1200 dönüm ara-
zide toprak işlemesiz tarım yaptığını, gelecek
yıllarda bu yöntemi yaygınlaştırmak için çalış-
malarının sürdüğünü bildirdi.

ÇİFTÇİ MEMNUN

Fakıbeyli köyü çiftçilerinden Davut Esmer
de toprak işlemesiz yöntemle tarlasına hayvan
yemi olarak kullanılan tritikale ektiğini aktar-
dı. Tarım ve Orman İl Müdürlüğünün destek
ve teşvikleriyle doğrudan ekim yaptığını dile ge-
tiren Esmer, şunları kaydetti:

"Bu tür ekimden çok memnunuz, verimde
artış oldu. Özellikle yakıtta ve ekipmanda çok
büyük tasarruf elde ettik. Normalde tarlayı sür-
mek, kazayağı çekmek için birçok defa gelirken
şu anda sadece doğrudan ekim mibzerini ge-
tirip ekim yapıyoruz. Bunun dışında bir gide-
rimiz olmuyor ve en büyük kârımız da bu. İş-
lenmiş topraklar kuraklıktan dolayı yarılır-
ken, benim tarlada yarılmalar olmadı. Bütün
çiftçilerimize toprak işlemesiz tarımı tavsiye edi-
yorum."

Biçerdöver operatörü Halis Sarıca da top-
rak işlemesiz tarlalarda daha fazla verimle kar-
şılaştığını vurguladı. � YOZGAT - AA
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BALIKESİR'in Bandırma ilçesine bağlı
500 haneli Yeşilçomlu Mahallesi'nde yetişti-
rilen, tadı ve kokusu nedeniyle Türkiye'nin dört
bir yanından ilgi gören Yeşilçomlu kavunu-
nun hasadı başladı.

Yoğunlukla hububat üretiminin yapıldığı
Yeşilçomlu Mahallesi'nde, bazı üreticiler de-
delerinden kalma tohumlardan Yeşilçomlu ka-
vunu yetiştiriyor. 10 bin dönüm alanda üre-
tilen kavun, tadı ve kokusuyla benzerlerinden
ayrılıyor. Hasat zamanının başladığı Yeşil-
çomlu kavunu, römorklara yüklenerek ma-
halle meydanına getiriliyor. Burada alıcılar-
la yapılan pazarlıklar sonucunda kilosu 2.5 ila
3.5 liradan alıcı bulan kavun, Türkiye'nin dört
bir yanına gönderiliyor.

Balıkesir Ziraat Odası Başkanı Sami Sö-
zat, Yeşilçomlu Mahallesi'nde yetiştirilen ka-
vununun bölge için önemli bir ürün olduğu-
na dikkat çekti. Söz konusu kavununun çok
lezzetli olduğunu dile getiren Sözat, şöyle ko-
nuştu:

"Yeşilçomlu kavunu Bandırmamızın
önemli bir ürünüdür. Yeni tip koronavirüs
(Kovid-19) salgınından önce Yeşilçomlu Ma-
hallesi'nde kavun festivali bile düzenlenirdi.
Kabuğu ince ve çok tatlı bir kavundur. Tür-
kiye'nin birçok yerine gönderilir, coğrafi işa-
ret alınması için üzerimize düşen ne varsa yap-
maya hazırız. Balıkesir'deki tüm değerlere ve
ürünlere sahip çıkmalıyız. Yeşilçomlu kavu-
numuzun herkes tarafından bilinmesi ve ta-
nınmasını istiyoruz."

ATA TOHUMU

Yeşilçomlu Mahallesi Muhtarı Mustafa
Can Toros da kavunlarının "muz" ve "beyaz"
olmak üzere 2 çeşit olduğunu kaydetti. Ma-

hallelerinde yetiştirilen kavunların römork-
larda alıcılarını beklediğini belirten Toros, şu
ifadeleri kullandı: "Alıcılar gelmeye başladı, pa-
zarlık usulü kilo bazında anlaşılarak satışa su-
nuluyor. Kavunumuz ince kabuklu ve aroması
çok güzeldir. Küçük olduğu için tüketimi de
rahat oluyor. Hibrit tohum kullanmıyoruz, to-
humlarımız ata tohumudur. Kavun mahal-
lemizin tarımsal anlamda yüzde 80'ini teşkil
ediyor. Hasada başladık. Şu anda güzel gidi-
yor. Kavunumuz 2.5 ila 3.5 lira arasında satı-
lıyor. Tabii arz talep durumuna göre değişi-
yor. Gelen esnaf, daha çok İstanbul ağırlıklı.
Çanakkale, Bursa, Yalova gibi Türkiye'nin her
yerine gönderiyoruz."

'TADAN BİR DAHA İSTİYOR'

Üreticilerden Sadettin Toygun ise kavun
üretiminin kendisine dedesinden kalma bir iş
olduğunu ifade etti. İki yıllık üniversite me-
zunu olduğunu bildiren Toygun, "Mahalle-
mizde buğday, arpa, ayçiçeği, nohut da üre-
tiliyor ama kavuna daha çok önem veriyoruz.
Şu an hasadımız gayet iyi, kavunumuzun en
büyük özelliği susuz yetişmesidir. Taleplerden
memnunuz, Malatya'ya kadar ürün gönder-
dik. Bu yıl 200 dönüm yer ektim; işlerimizden
memnunuz, satışlarımız güzel." ifadelerini kul-
landı. Çiftçi Zeki Şen de bu yıl 30 dönümde
yetiştirdiği kavunun veriminden memnun
olduğunu belirterek, bu kavunu tadanın bir
daha gelip ürün istediğini anlattı.

Yetiştiricilerden Mürsel Özgen ise bu yıl
kavunların çok güzel olduğunu vurguladı. Tadı
lezzetli olan kavunun hasadına başladıkları-
nı kaydeden Özgen, "Siparişlere yetişemiyo-
ruz. Bu yıl dönümünde 2 ton üzerinde bir ürün
bekliyoruz." dedi.

İslahiye Ovası'nda 
üzüm bereketi

GAZİANTEP'in tarımsal üretim merkezi ko-
numunda bulunan İslahiye Ovası'ndaki 50 bin
dekar arazide üretimi yapılan 5 cins üzümün ha-
sadı başladı.

Sabah erken saatlerde başlayan hasatta ka-
dınlar üzümleri keserken, erkekler kasalara dol-
durulan ürünleri kamyonetlere taşıyor. Yakla-
şık 40 dereceye varan sıcağın altında çalışan iş-
çilerin topladıkları üzümler, tüccarlar vasıtasıyla
yurdun dört bir yanına gönderiliyor.

İslahiye Ziraat Odası Başkan Mehmet Köse,
gazetecilere yaptığı açıklamada çoğunluğu Al-
tınüzüm, Boğaziçi ve Yeşilyurt mahalleleri ol-
mak üzere ilçeye bağlı 15 mahallede "Antep ka-
rası", "hatun parmağı", "kardinal", "Mevlana" ve
"sultani" cinsi üzümlerin üretildiğini söyledi. Böl-
gede yaklaşık 50 bin dekar alanda bağcılık ya-
pıldığını belirten Köse, 2021 yılı hasat sezonunda
50 bin ila 70 bin ton civarında rekolte bekle-
diklerini kaydetti.

Köse, konuşmasını şöyle sürdürdü:
"Türkiye'de tüketici tarafından bilinen bir lez-

zete sahip üzümümüz, havası ve rüzgarı nede-
niyle tercih edilen sofralık üzüm. İç piyasanın ha-
ricinde düşük oranda bazı ülkelere ihraç edi-
yoruz. Bu yıl başlangıç fiyatları çok iyi. Piyasa-
da Antep karası cinsi üzümümüz 3 liradan, ha-
tun parmağı ve diğer üzümlerimiz ise 2.75 lira
civarında alıcı buluyor. Pazar sıkıntımız yok. Fi-
yatlarda düşme beklemiyoruz. Fiyatlardan
memnunuz."

Fındık için '15
Ağustos' uyarısı

DÜZCE Ziraat Odası Başkanı Ramazan
Öztürk, bu yıl kentte fındık rekoltesinin 75 bin
ton civarında olmasını beklediklerini söyledi. Çift-
çileri, 15 Ağustos öncesi hasat yapmamalarını
konusunda uyaran Öztürk, bu durumda verimin
düşük olacağını belirtti. 

Düzce Ziraat Odası Başkanı Öztürk, fındık
hasadı öncesi üreticilere önerilerde bulundu. Öz-
türk, Düzce'de bu yıl rekoltenin 75 bin ton ci-
varında olmasını beklediklerini söyleyerek,
“Düzce'nin geçen yılki rekoltesi 52 bin ton ci-
varındaydı. Bu sene 75 bin ton civarında rekol-
temiz var. Biz Karadeniz Bölgesi oda başkan-
larıyla ortak karar aldık. Fındık fiyatının en az
30 TL olmasını bekliyoruz. Bu çok yüksek bir fi-
yat değil. 30 TL verilecek fiyatta masraflar, işçi
parası çıkarılınca çiftçinin cebine girecek para
10 TL'dir. Toprak Mahsulleri Ofisi'nin bir an önce
alım yapması için gerekli hazırlıklarını tamam-
laması ve fiyatı fındık toplama dönemi öncesi
açıklaması lazım” dedi. Ziraat Odası Başkanı Öz-
türk, 15 Ağustos öncesi hasat yapılmaması ge-
rektiğini de belirterek, “Bu yıl bölgemiz çok faz-
la yağış aldı. Çiftçilerimizin hasada başlamak için
hazırlık yaptığını duyuyoruz. Bahçelere gidip ta-
kip ediyoruz. Kesinlikle 15 Ağustos öncesi fın-
dığa başlanmamalıdır. Fındıklar halen yeşil ve
olmamış durumda. Fındık henüz beyaz ve bu fın-
dık toplandığı zaman hem ülke ekonomisine
hem çiftçinin cebine randıman eksiği ve kayıp
olarak girecektir. Kesinlikle 15 Ağustos öncesi
hasada başlamamalarını tavsiye ediyoruz” diye
konuştu.

Ekmek parası için 
yüzlerce kilometre 
FINDIK toplayarak ekmek paralarını ka-

zanmak üzere Doğu ve Güneydoğu illerinden
Zonguldak Alaplı'ya gelen mevsimlik tarım iş-
çileri, Kaymakamlığın göstermiş alanlarda ça-
dırlarını kurmaya başladılar. Alaplı Mollabey
Muhtarı Savaş Karaca, işçilerin konaklayacakları
barınaklar, altyapı ve özellikle de içme suyu mo-
dern duş alma, tuvalet ihtiyaç gibi temel ihti-
yaçların karşılandığını söyledi. Karaca, şöyle
konuştu: "7 bin mevsimlik işçiden 3 bin 500 kişi
Mollabey Köyünde kalıyorlar. Bunun bin 500'ü
evlerde, 2 bini çadırlarda kalıyor. Kaymakamlı-
ğımız tarafından konaklama yeri yapıldı. Her blok-
ta 24 tuvalet ve banyo olmak üzere bir engelli tu-
valetimiz var. Şu an çalışmalar devam ediyor. Bu-
gün, yarın müteahhit tarafından bitmiş olarak tes-
lim edilmesini bekliyoruz."

Alaplı'ya 22 saatlik yolculuğun ardından gel-
diklerini söyleyen işçilerden Mehmet Atik de şöy-
le konuştu:"7-8 kişilik bir aile olarak fındık top-
ladığımızda, bir ayda yaklaşık 30 bin lira kaza-
nıyoruz. Bunun yaklaşık 6 bin lirasını, zorunlu ih-
tiyaçlarımız için burada harcıyoruz. 20-25 bin lira
civarı bir parayla geri dönüyoruz. Şu anda bu-
radaki yaşam şartlarından oldukça memnunuz.
Elektriğimiz, suyumuz, modern banyo ve evi-
mizde olmayan tuvalet binalarımız var. Neye ih-
tiyacımız varsa hepsini hazırlamışlar

Ata tohumu lezzeti:
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Kuraklık rekolteyi
yarı yarıya etkiledi
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Perinçek: Yangınlar ABD'nin 
Türkiye’ye açtığı yeni savaş

HABER MERKEZİ

VATAN Partisi Genel Başkanı Doğu
Perinçek, önceki gün Ulusal Kanal’
da Emra Şen’in sunduğu Ana Haber’e

bağlanarak Türkiye’deki orman yangınları ile
ilgili değerlendirmelerde bulundu. Vatan Par-
tisi Genel Başkanı, ABD’nin, Türkiye üze-
rindeki planlarını önceden de duyurduğunu ha-
tırlatarak, “ABD ve Biden Türkiye’ye karşı ya-
pacakları tertipleri Rand Corporation rapor-
larında ilan etmişlerdi. Biz hep Türkiye eko-
nomisine karşı ABD’den gelecek finansal bir
saldırı bekliyorduk. Fakat şimdi birden Türkiye
ekonomisine, Türkiye turizmine karşı düzen-
lenen bir tertiple, bir savaşla karşı karşıyayız.
Burada hedef Türkiye’nin ekonomisi ve tu-
rizmidir. Yani hedef Türkiye’dir.” ifadelerini
kullandı.

'TÜRKİYE DEVRİMLE
KARŞILIK VERECEK'

Bu yangını mangalların, izmaritlerin yak-
madığını belirten Perinçek, “Türk milletinin,
Türk devletinin, Türk hükümetinin ve Cum-
hurbaşkanımızın karşılaştığımız tehdidi çok iyi
görmesi lazım. ABD, Türkiye’ye karşı yeni tip-
te bir savaş yürütmektedir ve bu savaşta kul-
landığı alet PKK’dır, HDP’ dir, FETÖ’ dür.
Özellikle elinde çakmakla, kibritle, köylerimi-
ze, insanlarımıza, ormanlarımıza ve hayvanla-
rımıza karşı bu tertibi ateşleyen PKK’nın ve FE-
TÖ’nün kumandasındaki unsurlardır. Bu ter-
tibin çapını çok iyi görmek lazım. Türkiye, Ame-
rikan emperyalizminin bu savaşına devrimle kar-
şılık verecektir. Türkiye çok köklü ve tarihi bir
cevap verecektir. Vatan Partisi bu tarihi ceva-
ba önderlik etmeye hazırdır ve yapacaktır.
Türk milletinde bu kudret vardır.” dedi.

'BIDEN YANGINLARI'

Türkiye ekonomisi hedef tahtasına konul-
duğu için turizm bölgelerine saldırılar düzen-
lendiğini dile getiren Perinçek, “Hükümetin dış
ticaret açığını kapatmakta ve karşılaştığımız acil
dış ödemeler problemlerini kısmen turizm üze-
rinden karşılamak gibi hedefleri vardı. Düşman
da bunları görüyor ve biliyor. Dikkat edin eko-
nomimizi kurtaracak turizm bölgelerinde yan-

gınlar oluyor. Buradan ilan ediyorum, bu yan-
gınlar Biden yangınlarıdır. Bu yangınlarda
Biden PKK’yı alet olarak kullanmaktadır.
Eline tüfek, silah, mayın veriyordu şimdi de eli-
ne çakmak, kibrit veriyor. Bütün bu tertibin ar-
kasında Amerikan emperyalizminin olduğu-
nu ve Türkiye ekonomisine karşı yürütüldü-
ğünü saptamamız lazım. Bunu anlamakta ge-
cikmenin Türkiye’ye çok büyük zararları olur.”
diye konuştu.

‘İLK ADIM HDP’Yİ KAPATMAKTIR’

Türkiye’nin büyük ve güçlü bir ülke oldu-
ğunu hatırlatan Vatan Partisi Genel Başkanı,
“Türkiye bu savaştan da, Amerikan emper-
yalizmini ve onun üzerimize sürdüğü PKK’sı-
nı, FETÖ’sünü yere sererek ve bitirerek çı-
kacaktır. Zaten bitirmektedir. Bunların yasal
aletlerini de derhal devre dışı bırakmak gere-
kir. Örneğin ilk verilecek cevap şudur: Anayasa
Mahkemesi derhal toplanacak ve ülkemizi yak-
maya çalışan PKK’nın kolu olan HDP’yi ka-
patacak. Bunun ötesinde Türkiye’de üretim
devriminin gündeme geldiğini görmemiz lazım.
Türkiye bir üretim devrimi ile Amerikan ter-

tiplerine cevap verecek. Bağımsız ve başı dik
olarak o cevabı verecek” ifadelerini kullandı.

‘MUHALEFETÇİLİK OYNAMAYA
GEREK YOK’

Bütün siyasi partilere ve sendikalara birlik
olma çağrısında bulunan Perinçek, “Burada
muhalefetçilik oynamaya gerek yok. Şu anda
bu yangınları da arkama alarak nasıl Tayyip Er-
doğan yönetimini yıpratırım gibi, milliyetçilikle,
vatanseverlikle bağdaşmayan, emperyalist
yardakçısı tavırlara da kesinlikle son vermek
lazım. Bu nedenle bütün partileri, sendikala-
rı bu konuda birlikte olmaya çağırıyorum. Ame-
rika’ya karşı vatan savaşımız bugün yeni bir aşa-
maya girmiştir. Türk milleti burada el ele ve-
recektir. Bu yangınlar milletimizi birleştire-
cektir.” dedi

ABD’nin başından büyük işlere kalkıştığı-
nı ve Türkiye’yi karşısına aldığını belirten Pe-
rinçek, “Bu süreç ABD’nin sonunu getirecek
süreçtir. Türkiye Kürt'üyle Türk'üyle el ele ve-
recektir. Türk de biziz Kürt de biziz, hepimiz
Türk Milletiyiz. ‘Türk Milletiyiz’in altını çizi-
yorum çünkü Türk olmak, Kürt olmak yet-

miyor. Hepimizin Türk milleti olması bu dö-
nemde çok önemlidir çünkü bizi millet bir-
leştiriyor. Biz Anadolu’da ve Trakya’da yaşa-
yan insanlar olarak şu veya bu kavimden ge-
lebiliriz ama sonuç itibariyle Türk milletinde
birleşerek bu tertipleri, bu kışkırtmaları ve bu
savaşı göğüsleyeceğiz ve bu savaştan büyük bir
zaferle, üreticilerin milli hükümeti ile çıkaca-
ğız.” dedi.

‘MİLLİ HÜKÜMET 
ZORLUKLARI GÖĞÜSLER’

ABD’nin tehditlerinin ancak üreticilerin
milli hükümeti ile göğüslenebileceğini vurgu-
layan Vatan Partisi Genel Başkanı Doğu Pe-
rinçek şötle devam etti: “Burada Cumhur-
başkanımıza görev düşmektedir. Türkiye Ak
Parti’nin tek başına yönetemeyeceği bir dö-
neme girmiştir. Bunu ilk idrak etmesi gereken
kişi Sayın Cumhurbaşkanımızdır. Bu bakım-
dan bütün milletimizi birleştirecek, Amerikan
emperyalizminin bütün cephelerden yapaca-
ğı çeşitli müdahalelere karşı hem milli güçle-
ri en geniş biçimde seferber edecek, milli im-
kanları en geniş biçimde hayata geçirecek hem
de Türkiye’nin ittifak birikimini sonuna kadar
değerlendirecek milli hükümet, Türkiye’nin
önünde durmaktadır. Vatan Partisi bu hükü-
mette bilgisiyle, birikimiyle, programıyla, ön-
görüleriyle, geleceği gören birikimiyle, kad-
rolarıyla, gençliğiyle, emekçileriyle görev ala-
bilecek yetenekte bir partidir. Ve milletimizden
de bu içine girdiğimiz süreçte yetki istemektedir.
Türkiye’nin milli güçlerini birleştirmeyi ve
Türkiyemizi bu belalardan kurtarıp aydınlık-
lara, üreten, birleşen Türkiye’yi kurmaya gö-
türecek beraberliklere çağrıda bulunmaktayız.”

HABER MERKEZİ

TÜRKİYE orman yangınlarıyla mücade-
lesini sürdürürken bir yandan da sosyal
medyada ortaya çıkan paylaşımlar dikkat çe-
kiyor. Sosyal medyada kimin başlattığı bilin-
meyen #HelpTurkey kampanyasında, dört
dilde Türkiye’nin yangınları durduramadığı
vurgulanarak, yabancı ülkelerden müdaha-
le etmesi istendi. Ünlü isimlerin de katıldığı
kampanyayı değerlendiren isimler hedefin
Türkiye’yi aciz göstermek olduğunu vurgu-
ladı. Cumhurbaşkanlığı İletişim Dairesi Baş-
kanı Fahrettin Altun, açıklamasında sosyal
medyada yayılan bilgilerin aksine 129 yangı-
nın 122’sinin kontrol altına alındığını vurgu-
ladı. Sosyal medyada başlatılan kampanya-
ların yurtdışından ve tek merkezden organi-
ze edildiğini açıklayan Altun şunları yazdı:

‘TUZAĞA DÜŞMEYELİM’

“Yurt dışından ve tek merkezden organize
edilen sözde yardım kampanyası, ideolojik sa-
iklerle, devletimizi aciz göstermek, devlet-
millet birlikteliğimizi zayıflatmak amacıyla
başlatılmıştır. Türkiyemiz güçlüdür. Devle-
timiz dimdik ayaktadır. Cumhurbaşkanımı-
zın dediği gibi yitirdiğimiz canlar dışında bü-
tün kayıplarımızı telafi edecek, içimizi yakan
bu ateşi söndüreceğiz. Şu anda sosyal iletişim
platformlarında, anlık mesajlaşma grupla-
rında, forumlarda yayılan bilgilerin büyük ço-
ğunluğu yalan haberdir. Bugün böyle bir do-
ğal afet durumunda dahi bu türden yalanla-
rı yayanların tuzağına düşmeye-
lim. Lütfen resmi mercilerin açık-
lamalarına itimat edelim.”

'INFLUENCER'LER VE 
SAHTE HESAPLAR

HelpTurkey kampanyasına
bir tepki de Cumhurbaşkanı Da-
nışmanı İsmail Cesur’dan geldi.
Kampanyanın Instragram’da, ‘in-
fluencer’ denilen, reklam karşılı-
ğı paylaşım yapan hesaplardan
başlatıldığına dikkat çeken Cesur,

paylaşılan görsellerin de aynı olduğunu be-
lirtti. Başlatılan kampanyanın iki amacı ol-
duğunu vurgulayan Cesur şunları yazdı:

“Dün gece geç saatlerde başlayan ‘help
Turkey’ yani ‘Türkiye’ye yardım edin’ etike-
tiyle ilgili birkaç nokta paylaşmak isterim: Eti-
ketin çıkışı, yüksek takipçili ‘influencer’ diye
adlandırılan hemen her hesabın çoğu payla-
şımında reklam ajanslarının etkin olduğu Ins-
tagram’dan. Etiketle birlikte yapılan payla-
şım sayısı ilk 1 saatte Instagram’da 30 bine
ulaştı. Daha sonra Twitter’a da yansıtılan eti-
ket, sonraki yarım saat içinde 600 binden faz-
laydı. Pazar gecesi o saate Twitter’da yarım

saatte 600 bin paylaşım… Yorumu
size bırakıyorum. Etiketin Instag-
ram'da yayılımını tetikleyen he-
saplar, genelde ajanslarla çalışan,
para karşılığı hemen her türlü iç-
eriği paylaştırabileceğiniz dijital
reklam mecraları haline gelmiş
profiller. İsim verip bir tartışmaya
sebep olmaya gerek yok, herkes bi-
liyor zaten. Etiketin Twitter’da
niceliğinin milyonlara ulaşmasını
sağlayan profiller ise sahte he-
saplar. Birçoğunun en fazla 3 ay-

lık hesaplar olduğunu hatta hiç twit bile at-
mamış olduklarını görebiliyoruz.”

GÖRSELLERİN HEPSİ AYNI

“Gelelim içeriğe. Önce metin içeriğiyle
başlayalım. Özellikle tetikleyici influencer
paylaşımlarının hepsi tek bir metinle atılmış.
Üç dilde içerisinde yalanlar dolu olan bu
uzun metnin bazı ajans Whatsapp grupla-
rında dolaştırıldığına dair Twitter’da ekran
görüntüleri var. Bir de içeriğin görsel boyutu
var. Görsellerin de hemen hepsi aynı. Tarz
olarak değil, görüntü olarak, aynı fotoğraf
yani. 60 noktada yangın olduğunu iddia eden
bu görseller tüm dünyada bir anda dolaşı-
ma sokuldu… Ancak o saatlerde Türkiye’de
sadece 7 yangın vardı. Peki tüm bunlarla
amaçlanan ne? Öncelikle şunu söylemek ge-
rekir, bu help turkey etiketine yazan yüz bin-
lerce iyi niyetli ama bilgiden yoksun insan
var. Fakat bu, etiketin büyük bir ajans or-
ganizasyonu ile kasıtlı bir şekilde çıkarıldı-
ğı gerçeğini gözardı etmemize sebep değil.
Bu kasıtlı işin iki aktörü var, organizatör ve
uygulayıcı. İkisinin de farklı amaçları var ama
aynı etkinlikte buluştular. Uygulayıcı şunu
amaçlıyor: - Para kazanma - Popülaritesi-
ni artırma - Sivil imajını ve kendisine yönelik
algıyı güçlendirme. Organizatörün ise iki ana
amacı var: - Türkiye’yi siyasi olarak aciz gös-
termek - Kovid sınırlamaları sonrası açılan
turizm sektörünü baltalamak Özellikle
ikinci amaç birinciden daha korkunç.

“Yazılan metinler, paylaşılan görsel di-
rekt turiste korku salan cinsten. Yurt dışı-
na gideceğinizi varsayın: Gitmeyi planladı-
ğınız ülkede ‘60 noktada yangın’ olduğunu
ve ülkenin bunları ‘söndüremediğini’ iddia
eden paylaşımlar görüyorsunuz. Değil tu-
ristik faaliyet, iş için bile gidiyor olsanız re-
zervasyonları iptal etmek istersiniz. Hiçbir
kurumu ya da şahsı tek başına hedef gös-
termeden help Turkey ve global call adlı di-
jital etiket işinin hiç de iyi niyetli bir iş ol-
madığını, gerçekten bu tip işlere kendimi-
zi tam olarak ikna etmeden alet ve dahil ol-
mamak gerektiğini anlatmaya çalıştım.”

DOÇ. Dr. Atakan Hatipoğlu kampanyaya iliş-
kin Aydınlık’a yaptığı değerlendirmede kampan-
yanın çıkış adresinin belirsiz olduğuna dikkat
çekti. Yardım gerekiyorsa bunu vatandaşların
değil Türkiye Cumhuriyeti Devleti’nin ilgili ku-
rumları aracılığıyla talep edileceğini belirten Ha-
tipoğlu, paylaşımların masum olmadığını
söyledi. Hatipoğlu şöyle konuştu:

“Vatandaşlar diye bir siyasi özne yoktur. Her-
hangi bir sivil toplum örgütü, demokratik kitle
örgütü, bir sendika, dernek, siyasi parti başlatsa
kimi eleştireceğimizi biliriz. Deriz ki ‘ Bu yaptığı-
nız şey doğrudur değildir’ vs. ama kimin olduğu
belli olmayan, nereden çıktığı, kim tarafından ör-
gütlendiği belli olmayan birden bire çoğunlukla
da sahte isimli hesaplardan bir kısmının FE-
TÖ’cü olduğunu bildiğimiz hesaplardan payla-
şımlarla köpürtüldüğünü görüyoruz. Böyle
şeyler hiç şaşmaz. Aynı yere çıkar. Bu bekledi-
ğimiz, uzun zamandır hesapları yapılan bizim
de izlediğimiz ve beklediğimiz turuncu devrim,
istikrarsızlaştırma hesaplarıyla doğrudan bağ-
lantılı. Toplum içinde bir kesimi muazzam bir
umutsuzluk, karamsarlıkla kışkırtmak ve sokağa
dökülmeye hazır hale getirmek istiyorlar.” 

‘HAYATA UYMAYAN BİR OLUŞUM’
“Bütün bu adresi belli olmayan ama hedefi

belli olan bu tür hesaplar son derece şaibelidir
ve masum değildir. Bunu sıradan vatandaşları-
mızın kendi kendilerine yangına karşı bir uluslar-
arası duyarlılık yaratma eylemi gibi göremeyiz.
Bu çok safça, çok çocukça bir yaklaşım olur.
Böyle şeylerin arkalarında hep bir irade vardır.
Bu irade başta söylediğim gibi ya açıktır; der-
nektir, sendikadır, bir gruptur, aydındır, başlatır.
Biz de biliriz adresi. Ama bu gördüğümüz
olayda ortada bir adres yok. Kendiliğinden çıkı-
yormuş gibi olan ama hayata uymayan bir olu-
şum var. Bu da olayın pek masum olmadığını,
kendini açık etmek istemeyen bir adres tarafın-
dan belli bir amaca varmak üzere bir operasyo-
nun parçası olduğunu düşündürtüyor bana.”

YUGOSLAVYA HATIRLATMASI
“Devletler devletlerle, uluslararası siyasi kuru-

luşlarla muhatap olurlar. AB, vatandaşlar istedi
diye yangına müdahale falan etmez. Ben Tür-
kiye Cumhuriyeti’ni muhatap almayıp, bir ke-
nara itip, yangına müdahale ediyorum derse,
bunun adı uluslararası operasyondur zaten. Yu-
goslavya’nın parçalanması örneğinde olduğu

gibi. Bu tamamen uyduruk bir şey. Sen kim olu-
yorsun, hangi sıfatla uluslararası kurumları, dev-
letleri yardıma çağırıyorsun? Kimi çağırdığın da
belli değil. Doğrudan AB de hedef alınmıyor.
Dünyaya ortaya bir çağrı yapılıyor. Gerçekten
aklıevvel 3-5 yurttaşın başlattığını düşünürsek
tek kelimeyle çocukça, safça, ne yapacağını bil-
mezce, acemice bir fantezidir. Ama öyle oldu-
ğunu hiç sanmıyorum. Bunlar böyle
başlamazlar. Yok öyle değil de kendini açık
etmek istemeyen ama kitleleri heyecanlandır-
mak, çaresizlik duygusunun içine sevk etmek
isteyen bir operasyonun parçasıysa, uluslar-
arası kamuoyuna Türkiye Cumhuriyeti Devletini
boşverin, gelin buraya bir şeyler yapın gibi, son
derece haince bir çağrı olur.”

‘ÜLKEMİZE GÜVENELİM’
“Türkiye Cumhuriyeti Devleti’ne güvenelim.

Böyle milli sorunlarda hükümet şu konuda ha-
talıydı, bu konuda eksiktir, ben oy vermiştim
gibi hesapları bir tarafa bırakalım. Eğer uçak
alınması gerekiyorsa, bir yardım kampanyası
başlatılır, bağış yaparız. İnsan kaynağı gereki-
yorsa, hepimiz seferber oluruz. Ama bu işler
örgütsüz, üç tane kafası kesilmiş tavuk gibi va-
tandaşın o tarafa koşturduğu bu tarafa koştur-
duğu derbeder görüntüler içerisinde olmaz.
Uluslararası yardım gelecekse de Türkiye
Cumhuriyeti’nin ilgili kurumları aracılığıyla,
bizim gösterdiğimiz yerlere, bizim denetimimiz
altında yardımlar gelir. Öyle vatandaşların çığ-
lıklar atarak sağa sola panik halinde yardım
talep etmeleri ahlaken de yanlış bir şey. Buna
iyi niyetli bir şekilde kapılan vatandaşlar için
söylüyorum. Türk milleti ve Türkiye Cumhuri-
yeti Devleti tamamen aciz kalmış, dağılmış git-
miş, 3-5 vatandaşın ‘bizi kurtarın’ çığlıklarıyla
başka ülkelerin bize gelip yardım edeceği bir
manzara yoktur. Aklınızı başınıza alın, saçma-
lamayı bırakın. Türkiye Cumhuriyeti Devleti, or-
dusu, belediyeleri, güvenlik güçleri, gönüllü
yurttaşlarıyla yerli yerindedir. Öyle çaresizlik,
perişan olmuşluk durumu yoktur.”

CKD Şubeleri
görev başında

CUMHUR�YET Kadınları
Derneği, yangınla mücade-
lede görev almaya hazır oldu-
ğunu duyurdu. CKD

Genel Yönetim Kurulu
adına açıklama yapan Genel Başkan Prof. Dr.
Tülin Oygür “PKK terör örgütüne bağlı 'Ateşin Ço-
cukları'nın üstlendiği yangınlar ülkenin her yerinde
etkisini gösterirken afet bölgelerindeki CKD şube-
leri yardım için seferber oldu” dedi. Oygür çalış-
malarını şöyle anlattı: “Antalya’da Kepez ve
Konyaaltı şubeleri, Muğla’da Marmaris ve Bod-
rum şubeleri kendi oluşturdukları gruplarla yangın
söndürme çalışmalarına katıldılar. İzmir’de Narlı-
dere şubemizin yöneticileri kendi araçlarıyla afet
bölgelerine ilkyardım malzemeleri götürüyor. Yan-
gına uzak bölgelerin CKD şubeleri topladığı ihti-
yaç malzemelerini hızlıca yangın bölgelerine
ulaştırmaya çalışıyor. Türk halkı inadına birleşiyor.
Türk kadını bütün kararlılığı ve yüreğiyle her yerde
çalışıyor. İstanbul’dan Mersin’e, Ordu’dan Antal-
ya’ya, İzmir’den Diyarbakır’a tüm CKD şubeleri-
miz görev başında ve teyakkuz halindedir. Bölücü
teröre inat, ülkemiz için birleşiyoruz!

Ormancılar: Sabotaj
ORMAN yangınlarına ilişkin ormancılık sivil

toplum kuruluşları ortak basın açıklaması yaptı.
Açıklamada Orman Mühendisleri Odası Genel
Başkanı Hasan Türkyılmaz, TOÇ BİR-SEN
Genel Başkanı Hüseyin Öztürk, ÖZ ORMAN-İŞ
Genel Başkanı Settar Aslan, TAK-VA Genel
Başkanı Mehmet Taşan'ın imzası yer aldı. Ma-
navgat’taki orman yangınının aynı anda 4 yer-
den çıkmış olmasının sabotaj ihtimalini artırdığı
belirtilen açıklamada “Daha önceki yıllarda ya-
şanan Hatay ve İzmir yangınlarının PKK terör
örgütü tarafından yapıldığı kamuoyunca bilin-
mektedir. Bu nedenle aynı anda farklı alanlarda
yangın çıkması sabotaj ihtimalini güçlendiriyor.
Sabotaj ihtimalinin bu hassas dönemde üze-
rinde durulmasının doğru olduğunu düşünü-
yoruz” denildi.  Yanan alanların imara açılacağı
iddialarına da değinilen açıklamada “Yanan
orman alanlarının bir metrekaresi bile imara
açılamaz, açılmamıştır. İmar alanına açılması
Anayasa’mızın 169. Maddesiyle kapatılmış bir
konudur. Bugüne kadar yanan hiçbir alan
imara açılmamışken bu konuyu kamuoyunda
spekülasyon ve siyaset malzemesi yapılmasını
doğru bulmuyoruz” ifadeleri kullanıldı. 

Rekor talep 
enerjimizi kesti

TÜRK�YE'DE İstanbul, Ankara, İzmir, Bursa,
Adana, Mersin, Antalya, Isparta gibi birçok ilde
dün sabah saatlerinde elektrik kesintisi yaşandı.
Kesintilerinin yüksek talep ve iletim hatlarından
kaynaklı olduğu öğrenildi.

Yetkililer, yükselen elektrik talebi, kuraklık ne-
deniyle hidroelektrik santrallerinde ve rüzgar
enerjisi santrallerinde üretimin azalmasının yanı
sıra aşırı klima kullanımının da ülke genelinde tü-
ketimi artırdığına dikkati çekerken, dağıtım şirket-
leri kesintilerin iletim kaynaklı olduğunu ifade
ediyor. Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığı, elek-
trik kesintilerinin yaşandığı bölgelere ilk müdaha-
lelerin yapıldığını ve ülke genelindeki kesintilerin
sonlandırıldığını bildirdi. 

‘Kampanyanın çıkış
adresi belirsiz’
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Orman�saldırılarının�hedefinin�turizm�ve�ekonomi�
olduğuna�dikkat�çeken�Vatan�Partisi�Genel�Başkanı
Doğu�Perinçek�'Bu�yangınlarda�Biden�PKK’yı�alet�
olarak�kullanmaktadır.�Eline�tüfek,�silah,�mayın�
veriyordu�şimdi�de�eline�çakmak,�kibrit�veriyor'�dedi

PER�NÇEK sosyal medya he-
sabından yaptığı açıklamada da
diğer ülkelere yardım çağrıları ya-
pılmasına tepki gösterdi. Perinçek
şunları kaydetti: “Türkiye devlet
ve millet olarak yangınla savaşı-
yor. Biden tayfası yangınla müca-
deleyi baltalama gayretinde.
İhanet beceremez, hainler bece-
riksizdir. Atlantik işbirlikçileri Türki-
ye'yi yakanları yardıma çağırıyor.
Biden tayfasını hiçbir güç kurtara-
maz. İtfaiyeci, jandarma, polis,
çiftçi, turizmci, ormancı bütün mil-
let elinde kova yangın söndürü-
yor. Bu mücadeleyi beceriksizlikle
suçlamak ne demek? Kundak-
çıya yardakçı olmayın!”

'Kundakçıya
yardakçı olmayın'

‘HelpTurkey' kampanyası:
Hedef Türkiye’yi aciz göstermek!



HABER MERKEZİ

TARIM ve Orman Bakanı Bekir Pak-
demirli, İçişleri Bakanı Süleyman Soy-
lu ile Kültür ve Turizm Bakanı Mehmet

Ersoy, Milas'ta incelemelerinin ardından süreci
Yangın Koordinasyon Merkezi'nden takip
etti. Bakanlar burada basın toplantısı yaptı, yan-
gınla mücadeleyi zaafa uğratacak iddialara tep-
ki gösterdi. 

Kültür ve Turizm Bakanı Mehmet Nuri Er-
soy, tartışmalara değinerek “Yangınla müca-
dele twitle olmuyor, bizzat sahada operasyo-
nun içinde olarak oluyor. Özellikle sahanın için-
de mücadele eden arkadaşlarımız, ilgili ku-
rumlarımız işini çok iyi biliyorlar. Onların en
çok ihtiyacı olan şey motivasyon" dedi.

'HALKIN MOTİVASYONUNU 
BOZMAYIN'

Ersoy, gerek Manavgat gerekse Marmaris
ve Muğla'da sahadaki ziyaretlerinde başta ye-
rel halk olmak üzere çok motive, istekli şekil-
de görevli personele destek olduklarını, arka-
larında durduklarını, onların her türlü ihti-
yaçlarını karşıladıklarını gördüğünü bildirdi.

Motivasyonun önemine işaret eden Ersoy,
"Sahadaki vatandaşımız, yerel halkımız bu des-
teği sağlarken sahada olmayan insanların at-
tığı tweetlerle hele hele bunlar siyasiler oldu-
ğu zaman olayın motivasyonunu bozduğu za-
man inanın sahadaki arkadaşlarımız açısından
çok yıpratıcı oluyor" diye konuştu.

'TURİZM İDDİASI YERSİZ'

Orman arazilerinin turizme açılıp açıl-
mayacağı yönündeki tartışmaların da yersiz
olduğunu ifade eden Ersoy, "Yanan orman
arazilerinin herhangi bir sebeple, Anayasa,
kanunlar gereğince yapılaşmaya veya başka
amaçla tahsisi mümkün değildir. Yanan
araziler öncelikli olarak tekrar orman ara-
zileri ağaçlandırılır, orman haline gelmesi ka-
nundur, mecburiyettir, zorunluluktur" ifa-

delerini kullandı.
Bunu iddiayı ortaya atanların da çok iyi bil-

diğini vurgulayan Ersoy “Bilmelerine rağ-
men bunun farklı amaçlarla yıpratma, moti-
vasyonu bozma amaçlı kullanılması özellikle
çok yanlış adımlardır. Birliğin, beraberliğin ge-
rektiği dönemde en son yapılması gereken ha-
rekettir” dedi.

SAĞDUYU ÇAĞRISI

İçişleri Bakanı Süleyman Soylu da orman
yangınlarıyla mücadele edenlerin morallerinin
yüksek tutulması için herkesi sağduyulu olmaya
davet etti.

Soylu, devletin bütün kurumlarının, tüm
yangınların bir an önce söndürülebilmesi ve
normale dönebilmek için büyük bir çaba sarf
ettiğini kaydederek, emek veren herkese te-
şekkür etti.

KILIÇDAROĞLU'NA SESLENDİ

Ana muhalefet partisi genel başkanından
bir ricaları olduğunu dile getiren Soylu, şun-
ları paylaştı: “Biz burada 'Şehirler belediyele-
rin görev alanındadır' diye bir şey bugüne ka-
dar söylemedik. Manavgat Belediye Başkanı-

mız, Antalya Büyükşehir Belediye Başkanımız
CHP'dendir. Biz beraber çalışıyoruz. Eksik sa-
hada görmüyor muyum? Ama eksiği söyler-
sem, tweete yazar 'şu da eksikti, şu da şöyley-
di' dersem doğru yapmış olur muyum? Bu bir
sorumluluk mu? Bu sorumsuzluktur. Onlar da
(CHP'li başkanlar) canhıraş mücadele ortaya
koyuyorlar görmüyor muyum? Hep beraber
mücadele ediyoruz.”

SOSYAL MEDYA UYARISI

Fethiye'de silahların çekildiğine dair pay-
laşımlara değinen Soylu, "Buradan vatandaş-
larımıza söylemek istiyorum. Şu anda sosyal
medyanın yüzde 90'ı tezvirat ve yalandır. İşi olan
insanlar yangını söndürmeye çalışıyorlar, işi ol-
mayan insanlar da dedikodu yapıyorlar” dedi.

DEZENFORMASYON HESAPLARI
TESPİT EDİLDİ

Soylu, şartların zaten yeterince zor olduğunu
belirterek şöyle sürdürdü: “Yerel yönetimler-
le, belediyelerle hükümet arasında, hangi siyasi
parti olursa olsun, araya nifak sokup milletin
çalışma güdüsünü, duygusunu, kuvvetini aşa-
ğıya almayalım. Sosyal medyada bu işi körük-

lemeye çalışan yurt dışından, yurt içinden, Ame-
rika'dan, Avrupa'dan birçok yeni açılmış sos-
yal medya hesabı var. Birçok yalanı ve tezviratı
milletimizin kafasını bulandırmak için, endi-
şe, korku, öfke nefret yaratmak için ortaya ko-
yuyorlar. Biz bunun gereğini yapıyoruz. Yüz-
lerce hesabı, yüzlerce sahibini tespit ettik.
Bunların bir kısmı yurt dışında, bir kısmı da yurt
içinde. Bilmenizi isterim, milletimizi korkuya,
endişeye bu dönemde sevk edene, kanun ge-
reğini yerine getirecektir.”

'SİYASETİ YANGINDA YAPMAYIN'

Soylu sosyal medyada kamplaştırma ça-
baları olduğuna dikkat çekerek “Lütfen
bu nefret dilinden, bu öfke dilinden uzak du-
ralım" çağrısı yaptı. Soylu, bu dilin ülkeye,
geleceğe, yangınların sönmesine fayda sağ-
lamayacağını vurgulayarak, “Siyasetçiler
çok siyaset yapmak istiyorlarsa, ki ben de si-
yasetçiyim, bunu yangında yapmasınlar”
değerlendirmesinde bulundu.

'MÜNFERİT OLAYLAR VAR'

Soylu, yol kesip kimlik soranların oldu-
ğu yönündeki paylaşımlara da değinerek,
“Bir iki münferit olay olmuş olabilir. Va-
tandaşlarımızı köylülerimizi biz de gördük
dün akşam. 'Ne yapıyorsunuz kardeşim bu-
rada?' dedik. 'Bakanım, biz araçlar geliyor,
onlara yol tarif ediyoruz. Su vidanjörleri, tan-
kerleri geliyor onları yönlendiriyoruz. Ayrıca
acaba yangın çıkar bizden bir şey ister mi diye
bekleşiyoruz'. Her şeyi bir nefret söylemine,
karşılıklı bir kaos haline getirmek için bir
çaba söz konusudur” diye konuştu. 

'YERLEŞİM YERLERİNE GİRMEDEN
DURDURULDU'

Muğla'da da Antalya'da da canhıraş çalı-
şıldığını vurgulayan Soylu, "Yerleşim yerleri-
ne girmeden, çoğu yangın başarıyla durdu-
rulmuştur. Bakın bu çok önemli bir şeydir. Bu
bir başarıdır" şeklinde konuştu. 
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Afet�bölgesinde�dört�gündür�çalışmalara�katılan�bakanlar
Soylu,�Pakdemirli�ve�Ersoy,�sosyal�medyada�alevlerle
mücadeleyi�hedef�alan�yorumlara�tepki�gösterdi.�Bölgede
halkın�ve�ekiplerin�canhıraş�müdahaleye�katıldığına
dikkat�çeken�bakanlar�sağduyu�çağrısı�yaptı

Üç�bakan�afet�bölgesinde�konuştu
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TÜRKİYEZiraat Odaları Birliği (TZOB) Genel Baş-
kanı Şemsi Bayraktar yangınlardan zarar gören vatan-
daşların yaralarının sarılacağını, Ziraat Odalarının çift-
çilerin acil ihtiyaçları için seferber olduklarını bildirdi. 

Şemsi Bayraktar, açıklamasında şunları söyledi:
“Orman yangınlarında ciğerlerimiz yandı. Telafisi zor
olsa da el birliğiyle güçlü bir Türkiye olarak yaralarımızı
saracağız. Yangından etkilenen bölgeler hükümeti-
mizce afet bölgesi ilan edildi. Afet bölgesi ilan edilen böl-
gelere yapılacak olan destekler zarar gören vatandaş-
larımızın hayata tutunması için önemli adımlardır.
Desteklerle yaraların en kısa sürede sarılacağına ina-
nıyoruz. Türkiye Ziraat Odaları Birliği olarak da biz de
bu konuda gerekli yardımları yapacağız.

“Türkiye'nin dört bir yanındaki Ziraat Odalarımız,
yangından etkilenen bölgelerimizdeki Ziraat Odaları-
mız vasıtasıyla, afetten zarar gören çiftçilerimizin acil ih-
tiyaçlarını gidermek üzere seferber oldular. Çiftçileri-
mizin temel ihtiyaçları ile birlikte özellikle hayvancılık
yapan çiftçilerimizin hayvanları için gerekli olan yem sa-
man ve ot gibi ihtiyaçlarını da karşılıyorlar. Her zaman

olduğu gibi bu dayanışma ruhunu gösteren Oda Baş-
kanlarımızı ve çiftçilerimizi tebrik ediyorum.”

KURAKLIK

“Yıllardır ülkemizi etkisi altına alan kuraklık 2021 yı-
lında gündemin birinci maddesi oldu. Bu afet daha uzun
bir süre de önemini artırarak yerini koruyacak. Türki-
ye Ziraat Odaları Birliği olarak 10 Aralık 2020 tarihin-
de yaptığımız basın açıklamasında; 2021 yılının 2020 yı-
lından daha riskli olduğunu ifade etmiş ve bu riski ku-
raklığın oluşturduğunu net olarak kamuoyuna duyur-
muştuk.  Ayrıca aynı açıklamada, Aralık 2020 ortaları-
na kadar yağış alamazsak, riskin daha çok artacağını da
vurgulamıştık. Yayınladığımız raporlardaki öngörüle-
rimizin maalesef tamamı doğru çıktı. Bu nedenle, ku-
raklığın yakıcı etkilerini en aza indirmek amacıyla ha-
zırladığımız ve kamuoyuyla, ilgili kurum ve kuruluşlar-
la sürekli paylaştığımız taleplerimizin bir an önce ger-
çekleştirilmesini beklemekteyiz.  Kuraklığa karşı ciddi
önlemler alınmazsa etkileri yıllarca sürer.

ANTALYA'NIN Manavgat ilçesin-
deki yangında hayvanlarının yem-
leri yanan bölgedeki besiciler

için 4 günde hayırseverlerin topladığı 300
tır dolusu saman ve kesif yemin dağıtımı
devam ediyor. Vatandaşların yaralarını
sarmak için seferberlik ruhuyla hareket
ediliyor. İlçenin tarım ve hayvancılıkla ge-
çimini sağlayan mahallelerinde mağdur
olan vatandaşlar, hayvanlarını kurtara-
bilse de yiyeceklerinin yanmasından do-
layı sıkıntıya düştü.

İl Tarım ve Ormancılık Müdürlüğü ve
AFAD koordinesinde çevre illerden ba-
ğışlanan ve günlük gelen onlarca tır do-
lusu saman, slaj ve kesif yemin hızlı şe-
kilde dağıtımı gerçekleştiriliyor. Bele-
nobası Mahallesi'nde besicilik yapan
Ufuk Dinç, karşı tepeden bir saat içinde
gelen yangının evini ve hayvanlarının ba-
rınağını sardığını söyledi. 

Hayvanları götürdükten sonra geldi-
ği manzara karşısında büyük üzüntü ya-
şadığını anlatan Dinç, “Hayvanlarımı yay-
laya çıkarmıştım. Komşumun 150 kadar
küçükbaşı vardı, onları kaçırdık. Göz gözü

görmüyordu. Yollar da kapalıydı, her yer
yerle bir oldu” diye konuştu.

Hidayet Gün de zararlarının telafisi
için başlatılan yardım seferberliğine te-

şekkür ederek, “Dağda yiyecek bir şey
yok artık. Yardımlar gelmeseydi ne olur-
du, bilemiyorum” dedi.

NAKLİYECİLER ÜCRET ALMADI

Cihanbeyli’den 3 tır yem ve gıda yar-
dımı getirdiklerini söyleyen Mehmet
Taşpınar ise yardımların teslimini gö-
revlilerin refakatinde yaptıklarını söyle-
di. Taşpınar, "Kamyoncular ücret talep et-
medi.” ifadelerini kullandı. 

� ABDULLAH DOĞAN - AA

KIRSAL yangınların yanında yerleşim yeri yan-
gınlarının önlenmesinde de orman teşkilatının çok
büyük gayret sarf ettiğini söyleyen Bakan Pakde-
mirli hava sıcaklığının 40 derecenin üzerinde oldu-
ğunu, rüzgarın çok hızlı estiğini ve nemin de son
derece düşük olduğunu belirtti. Pakdemirli, zorlu
şartlara dikkat çekti: 

“Meteorolojik olarak yarın (bugün) yine tüm za-
manların en düşük nemiyle, yüzde 8 gibi bir nemle
karşı karşıya kalacağız. Normal şartlarda, yaz mev-
simde yüzde 30'un altında bir nemin ne Antalya ne
de Muğla'da olmaması gerekir diye düşünüyoruz
ama şartlar bunu gerektirdi. Bu zorlu şartlar altında
mücadelemiz devam ediyor. Devlet, tüm kamu ku-
rumları, belediyeleri, jandarması, AFAD'ı, UMKE'si,
sağlık ekipleriyle, en başta kahraman ormancıla-
rıyla buna müdahale ediyor. Üç bakan burada.
Tüm yangınlar sönene, vatandaşımız eski, normal
hayatına kavuşana kadar burada çalışmalarımızı
sürdürüyor olacağız. Tüm bu yangınlara 16 uçak, 9
İHA, 51 helikopter, 1 insansız helikopter, 850'nin
üzerinde arazöz, 150'nin üzerinde iş makinesi ve 5
binin üzerinde tüm kamu kurumlarından personelle
müdahalelerimiz devam ediyor. Uçaklar konu-
sunda alan çok yaygın olduğu için vatandaşlar se-
maya baktığında çoğunlukla gözleri uçak arıyor
ama arazi yaygın, defalarca da sortiler yapılıyor.”

'YERLEŞİM ODAKLI İLERLİYORUZ'
Bakan, Muğla'da yangın söndürme çalışmaları

kapsamında birkaç saat içinde binden fazla heli-
kopter sortisi ile 3 bin tona yakın, uçaklarla da 1500
tonun üzerinde su atıldığını söyledi. 

Yangın söndürme çalışmalarında yerleşim yerleri
odaklı ilerlediklerini belirten Bakan Pakdemirli, şöyl
konuştu: “Burada maalesef ormanlarımızı da bırak-
mak zorunda kalıyoruz çünkü yerleşim yerlerindeki
can ve mal emniyetini sağlamak için özellikle tahki-
mat böyle gitti. Özellikle Marmaris özelindeki yan-
gında da çok ciddi bir yerleşim yerleri tahkimatla
çalıştık. Dün de söyledim, yerleşim yerlerinin nor-
mal şartlar altında güvenlik altına alınması belediye-
lerimizin işi. Ama belediyelerimizin de bundan
sonra 'şu binada yangın çıktı, buraya bir itfaiye gön-
derelim söndürelim' ötesinde, özellikle ormana
yakın belediyelerimizin de bunların tahkimatı konu-
sunda da yine ormanla iş birliği içerisinde bu ko-
nuda ileriye yönelik mutlaka tedbir alınması gerekir
diye düşünüyorum.”

'BELEDİYELERLE ÇALIŞTAY YAPACAĞIZ'
Pakdemirli, yangınlar bittikten sonra belediye-

lerle bir çalıştay yapmayı düşündüklerini aktararak
şöyle konuştu: “Bunu siyaseten ari söylüyorum bu
bizim belediyelerimiz de olabilir başka belediyeler
de olabilir ama belediyelerin sorumluluk alanındaki
sorumlulukları ve kurumsal kapasiteleri mutlaka ge-
liştiriyor olmamız lazım.”

Orman Genel Müdürlüğünün 180 yıllık başarılı
bir kurum olduğunu söyleyen Pakdemirli “Asker-
den, polisten sonra en çok şehit veren kurumlar-
dan biri orman kurumudur. Çok yakın zamanda
şehitler vermişken bu konudaki özellikle istismar-
lara, bu konu üzerinden spekülasyonlara yapanları
da burada hem vatandaşlarımıza hem de Allah'a
havale ediyorum. Orman kahramanlarımıza tekrar
teşekkür ediyorum. Cansiperane bir şekilde zaman
zaman kendi canlarını riske etmek pahasına bir
ağaç daha az yansın diye çalışıyorlar" ifadelerini
kullandı. 

'HER YARDIM İHTİYACA UYGUN DEĞİL'
Çalışmalarda kullanılan uçaklara da değinen

Pakdemirli “Rusya, Azerbaycan, Hırvatistan, İs-
panya ve diğer ülkelerin hepsinden gelen yardım
taleplerine tamam dedik”dedi. Her yardımı da
kabul etmediklerini dile getiren Pakdemirli “5 tonun
altında su atan uçaklar bizim uçuş paterninde kala-
balık meydana getirebiliyor. Özellikle bu trafiği
idare etmek zor olabiliyor. 5 ton ve üzeri su atan,
tercihen amfibik ama amfibik değilse de müm-
künse kullanmış olduğumuz İlyuşin-76 'lar gibi 40
ton su atabilen büyük tanker uçakları burada tercih
ettik” şeklinde konuştu. 

KOV�D-19 salgınında herkesin sağ-
lık çalışanlarına moral verdiğini hatırla-
tan Soylu, "Şimdi de buranın önde
gelen kahramanları var. Bu kahraman-
lar ormancılardır. Ateşin üzerine giden
insanlar bunlar. Hepimizin ciğerleri ya-
nıyor doğru ama bir de öteki tarafa ge-
çelim. Bir ağaç büyütmek için çaba
sarf eden ormancıların sadece ciğerleri
yanmıyor, bütün bedenleri yanıyor. Lüt-
fen biraz empati yapalım. Bir milletveki-
linin sabah paylaşımını gördüm çok
üzüldüm, 'Geldim bir tane ormancı gö-
remedim'. Göremezsin tabii, ateşin or-
tasında ormancılar. Biz sabah 4,5'ta

Fesleğen köyündeydik. Orman şefleri,
arkadaşları bütün hepsi ateşin için-
deydi, birisi eşiyle beraber gelmişti." ifa-
desini kullandı. Bakan Soylu, dün 13
ormancının Antalya'da büyük tehlike at-
lattığını hatırlattı. Yangınları söndür-
mede, ormancıların yetkin olduğunu
kaydeden Soylu, şöyle devam etti:

'SELFİ ÇEKEREK YANGIN
SÖNMÜYOR'

"Bunun yıllardır eğitimini alan orman-
cılar ve profesyoneller. Biz onlara sa-
dece lojistik sağlamak ve yangın

söndürüldükten sonra orada yaşayan
vatandaşlarımızın hayatını kolaylaştır-
mak, iyileştirme ve yenileştirme çalış-
malarını yapmakla mükellefiz. Bu işin
profesyonelleri onlar ve bu konuda da
yetkinler. Kusura bakmasınlar, iki tane
selfie çekmekle yangın söndürülmü-
yor. Siyasi parti gözetmeksizin, ideoloji
ve düşünce gözetmeksizin söylüyo-
rum. Hem ormancılarımızın, kahraman-
larımızın morallerini yükseltmek, onlarla
birlikte olabilmek hem onlara destek ve
gayret verebilmek, millet olarak sağ-
duyu görevimizdir, hem de vatandaşlık
görevimizdir.”

TZOB�Genel�Başkanı�Bayraktar:

Ziraat Odalarımız
desteğe hazır

Büyükbaş hayvan ve saman verildi
ADANA'NIN Kozan ilçesinde, 28 Temmuz'da çıkan ve 31 Temmuz'da kont-

rol altına alınan orman yangınında hayvanları telef olan ve ahırları zarar gören-
lere destekte bulunuldu. Adana Valiliği koordinesinde İl Tarım ve Orman
Müdürlüğü ekipleri, yangında 7 hayvanın telef olduğu Kızlarsekisi Mahalle-
si'nde, besicilere toplamda 7 büyükbaş verdi, saman yardımı yaptı.

Saatler içinde bin sorti

B�R basın mensubunun "Antalya
Manavgat olmak üzere sabotaj iddia-
larıyla ilgili son durumu bize sayılarıyla
aktarır mısınız?" şeklindeki soruyu
Bakan Soylu, şöyle cevapladı:

“300'e yakın ihbar geldi. Hepsiyle
tek tek ilgileniyoruz ayrıca istihbari ça-
lışmalarımız söz konusu. Gözaltında
olanlar var. Yargımız gerekli dosyaları
hazırladıktan sonra kararını verecektir
ama sabotaj, dikkatsizlik, terör bunla-
rın her birisiyle ilgili çalışmaların ne ol-
duğunu, ne olmadığını, bildiklerimiz
var buna teşebbüs etmeye çalışanlar

var. Terör örgütü PKK 3 yıldan beri,
bunu bugün söylüyor değiliz, ekono-
mik tesisler, ormanlar, vatandaşlarımı-
zın araçları dahil olmak üzere hedef
aldığı yerleri yakmak ve zarar vermek
konusunda direkt Kandil'den sürekli,
bir istihbari değerlendirme olarak
bunu söyleyebilirim, talimat veriyorlar.
Bu açık ve net. Güvenlik güçlerimizin
aldığı tedbirler ortadadır. Yıl başından
beri 100'ün üzerinde eylem engellen-
miştir. Orman yangınlarıyla ilgili elimiz-
deki tüm verileri ortaya koyabilmemiz
için özel hazırladığımız ekiplerin çalış-

maları yargıyla beraber devam etmek-
tedir. Örneğin bir vilayetimizde kendi-
sine terör örgütü tarafından para
aktarıldığını ifade eden bir kişi ele geçi-
rilmiş ve netice itibariyle yargıya teslim
edilmiş ve tutuklanmıştır. Ancak bu-
rada şunu ifade etmem gerekiyor bu-
rada biz bunun hangi noktada ne
şekilde nereden beslendiğinin arkasını
iyi bir şekilde değerlendirdikten sonra
ortaya koyabiliriz. 

Onun için somut veri ve çalışmaları-
mız olacak ve kamuoyuna doğru bilgi
vereceğiz."

Vekile tepki: Göremediğin ormancı ateşin içindeydi! 'Üç yıldan beri PKK’ya dikkat çekiyoruz'

Mağdur besiciler için Türkiye seferber
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KONYA’da aynı aileden yedi kişinin
öldürüldüğü silahlı saldırıyla ilgili göz-
altı sayısı 14’e yükseldi.

Konya Cumhuriyet Başsavcılığından
yapılan açıklamada, Meram ilçesinde
30 temmuzda aynı aileden yedi kişinin
hayatını kaybettiği olayla ilgisi olduğu
düşünülen 13 kişinin gözaltına alındı-
ğı anımsatıldı. Açıklamada, yürütülen
soruşturmada gelinen aşamada halen
firari olan şüphelinin ailesinden bir ki-
şinin daha gözaltına alınması ile toplam

gözaltı sayısının 14 olduğu kaydedildi.

‘ÇANAKKALE’DE BERABERDİK’

Öldürülen yedi kişinin akrabası olan
Erol Şan, “Hiç kimse bizi ayırmaya
kalkmasın. Biz bir bütünüz. Çanakka-
le'de, Dumlupınar'da, Sakarya'da, Er-
zurum'da beraber mücadele ettik. Kim-
se bizi ayıramaz.” dedi.

Karatay ilçesindeki taziye evinde ga-
zetecilere açıklama yapan Erol Şan, ya-
şananlar nedeniyle çok üzgün olduk-

larını söyledi. Şan, Dedeoğulları ailesi
ile karşı taraf arasındaki küskünlüğün
sona erdirilmesi için çabaların olduğuna
işaret ederek, “Karşı aileden barış tek-
lifi geldi. ‘Bizi barıştırın, barışalım,
aramızdaki gerginlik son bulsun’ diye
teklifte bulundular.” diye konuştu.

Katil zanlısının, nasıl bu kadar kin bi-
riktirerek kapıya geldiğine anlam ve-
remediğini belirten Şan, şunları kay-
detti: “Bizim ayrımız gayrımız yoktur.
Ben de 20 yıldır burada yaşıyorum. Hiç-

bir sorun yaşamadım. Benim sağım, so-
lum, önüm hepsi Türk.” 

Erol Şan, kendi akrabalarından
memnun olduğu kadar çevresindeki
Türk vatandaşlardan da memnun ol-
duğunu, olayın ardından Cumhurbaş-
kanı Recep Tayyip Erdoğan ve İçişle-
ri Bakanı Süleyman Soylu’nun kendi-
lerini arayıp taziyelerini ilettiğini akta-
rarak, ilgilenen tüm devlet yetkilileri-
ne ve siyasi partilerin temsilcilerine te-
şekkür etti.

KONYA’DA ÖLDÜRÜLEN AİLENİN YAKINI EROL ŞAN:

Kimse bizi ayırmaya kalkmasın

DAĞA kaçırılan çocukları için HDP Di-
yarbakır İl Başkanlığı binası önünde
oturma eylemi yapan ailelerin evlat

nöbeti 700'üncü günü tamamladı.
Anne Hacire Akar, oğlunun HDP'liler ara-

cılığıyla dağa kaçırıldığını iddia ederek, HDP İl
Başkanlığı binası önünde 22 Ağustos 2019'da
oturma eylemi başlattı. Oğlunu teröre kurban
vermemek için başlattığı mücadelesi sonuç ve-
ren anne Akar, 24 Ağustos 2019'da evladına ka-
vuştu.

Hacire Akar'ın oğlu için gösterdiği çaba, ben-
zer acıyı yaşayan diğer aileleri de harekete ge-
çirdi. Akar'ın mücadelesini örnek alan anneler
Fevziye Çetinkaya, Ayşegül Biçer ve Remziye
Akkoyun'un, 3 Eylül 2019'da HDP İl Başkanlı-
ğı önünde başlattığı eyleme katılım günden güne
artarak, 234'e ulaştı.

Yaz kış, kar yağmur, bayram seyran demeden
evlat nöbetini aralıksız sürdüren ailelerden,
çocukları güvenlik güçlerine teslim olan 31'inin
evlat hasreti son buldu.

Evlatlarını terörün pençesinden kurtarmak
için eylemi kararlılıkla sürdüren aileler, ellerinde
çocuklarının fotoğrafıyla bekliyorlar.

‘ÇADIR VE HER GELEN ÇOCUK
BİRER UMUT IŞIĞI’

Uğruna oturma eylemi yaptığı kardeşi gü-
venlik güçlerine teslim olan Ensari Karaşan ile
29 Temmuz'da buluşan abla Hayriye Akyüz de
Diyarbakır annelerine desteğini sürdürüyor.
Aileleri ziyaret için HDP il binası önüne giden
Akyüz, ailelerle görüştü, en kısa sürede evlat-
larına kavuşmaları temennisinde bulundu. Ak-
yüz, AA muhabirine, kardeşinin üç yıl önce üni-
versitede okurken kandırılarak dağa götürül-
mesinden sonra aile olarak çok zor ve acısı ta-
rifsiz günler geçirdiklerini söyledi.

Giden her çocuğun ardından ailelerinin de
dağıldığını ve perişan olduğunu ifade eden

Akyüz, "Ne gecemiz geceydi ne de gündüzümüz
gündüzdü. Gece uykusu bize yoktu. Hiç bayram
yaşamadık. Bir gün annemi babamı arayıp
bayramlarını, anneler ve babalar gününü kut-
layamadım." dedi.

Akyüz, çadırın ve her gelen
çocuğun birer umut ışığı oldu-
ğunu dile getirerek, "Bu ça-
dır aslında madalyonun
görünen yüzü. Çocukla-
rından 8-10 yıl haber
alamayan aileler var. Ne
kadar acı dolu günler,
yıllar geçirdiler. Doğru
kapıdalar, otursunlar ve
devam etsinler. Tüm
anne ve babalara çağrıda
bulunmak istiyorum, gel-
sinler, otursunlar, evlatlarına
çağrıda bulunsunlar. Gelen her
çocuk 'Eylemden haberimiz vardı, ai-
lelerimizi gördük, seslerini duyduk ve daya-
namayıp geldik.' diyor. Herkes gelsin, otursun
ve hepsinin evladı geri gelsin." diye konuştu.

Devletin her zaman arkalarında olduğuna işa-
ret eden Akyüz, "Silah hiçbir zaman çözüm ol-
madı, olmayacak da. Bizim elimizde silah mı var-
dı, şiddete mi yöneldik, hayır ama geldik otur-
duk, sesimizi duyurduk. En doğal hakkımız olan
çocuklarımızı istedik. Dirensinler, evlatlarını
HDP ve PKK'dan alsınlar. Çadırı bir nimet ola-
rak görüyorum. Anneler kendine güvensin,
korkmasın. 700 gün dolmadan kardeşime ka-
vuştum. İnşallah tüm anne ve babalar da evlat-
larına kavuşur." ifadelerini kullandı. 

‘SONUNA KADAR…’

Anne Mevlüde Üçdağ, gazetecilere yaptığı
açıklamada, oğlu Ramazan için eylem yaptığı-
nı söyledi.

Evladının yolunu gözlediğini ifade eden Üç-

dağ, "Söke söke çocuk-
larımızı alacağız. Tüm

Türkiye'yi eylemin
yıldönümü olan 3
Eylül'de buraya
bekliyoruz. Her-
kes feryadımızı
duysun, taşın altı-
na elini koysun.

Evlatlarımızı geri
versinler. Anneler

PKK'yı çökertti. Sonu-
na kadar mücadelemize

devam edeceğiz." dedi.
Üçdağ, dağdaki çocuklarına gü-

venlik güçlerine teslim olması çağrısında bulu-
narak, "Artık korkmayın. Anneleriniz gibi cesur
olun. Burada sizler için nöbet tutuyoruz. Hiç-
bir çocuğumuz dağda kalmasın. PKK'yı bitire-
ceğiz ve yeryüzünden sileceğiz. Mücadelemiz so-
nuna kadar." diye konuştu.

‘EVLATLARIMIZI İSTİYORUZ"

Baba Celil Begdaş da eylemin ilk gününden
itibaren kendilerini yalnız bırakmadıkları için
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, İçişleri
Bakanı Süleyman Soylu, güvenlik güçleri ve ba-
sın mensuplarına teşekkür etti.

Begdaş, "En son üç çocuğumuzu aldık. An-
nelerinin kucağına döndüler. Anne ve babalar
olarak 700 gündür bu kapıdayız. Bize destek ve-
ren herkesten Allah razı olsun. Yağmur çamur,
yaz kış demeden bu kapıdayız. Evlatlarımızı is-
tiyoruz." ifadelerini kullandı.

� DİYARBAKIR - AA

MARDİN'de Emniyet Müdürlüğü-
nün ikna çalışması sonucu terör örgü-
tü PKK'dan kaçarak, güvenlik güçleri-
ne teslim olan iki kişi aileleriyle buluş-
turuldu.

Kentte terör örgütü PKK'ya yönelik
başarılı operasyonlarla huzur ve güve-
ni tesis eden güvenlik güçleri, çocukla-
rı terör örgütü tarafından dağa kaçırı-
lan ailelerle de görüşerek evlatlarına ka-
vuşmaları için yoğun çaba sarf ediyor.

İl Emniyet Müdürlüğü Terörle Mü-
cadele ve İstihbarat şubelerince yürütülen

çalışmayla, terör örgütü PKK'ya bir yıl
önce katılan D.A. ve sekiz yıl önce ka-
tılan A.A.'nın terör örgütünden kaçarak,
Habur Kara Hudut Kapısında güvenlik
güçlerine teslim olması sağlandı.

"Silahlı terör örgütüne üye olma" su-
çundan kaydı bulunan iki PKK’lı, iş-
lemlerinin sürdüğü Mardin Terörle Mü-
cadele Şube Müdürlüğünde aileleriyle
buluşturuldu. Buluşma sırasında duygulu
anlar yaşandı.

ŞIRNAK'ta terör
örgütleri PKK/KCK
ve FETÖ/PDY’ye yö-
nelik bir haftada dü-
zenlenen operas-
yonlarda gözaltına alınan yedi şüphe-
liden ikisi tutuklandı.

Valilikten yapılan açıklamaya göre,
İl Emniyet Müdürlüğünce 26 Tem-
muz-1 Ağustos günleri arasında kent ge-
nelinde terör örgütleri PKK/KCK ve
FETÖ/PDY'ye yönelik operasyonlar dü-

zenlendi. Ope-
rasyonlarda yedi
şüpheli yaka-
landı.

Şüpheliler-
den üçü emniyetteki işlemlerin ardından
serbest bırakıldı. Bir şüpheli soruştur-
manın yürütüldüğü kentteki ekiplere tes-
lim edildi. Adliyeye sevk edilen iki şüp-
heli çıkarıldıkları hakimlikçe tutuklandı,
bir şüphelinin emniyetteki işlemleri sü-
rüyor.

İki terör şüphelisi
Şırnak’ta tutuklandı

Teslim oldular
ailelerine
kavuştular

‘Çadır nimet oldu’
Diyarbakır anneleri  700 GÜNDÜR nöbette

Oturma�eylemi�sayesinde�terör�örgütü�PKK'dan�kaçarak
güvenlik�güçlerine�teslim�olan�kardeşine�kavuşan�Hayriye
Akyüz,�Diyarbakır�annelerine�evlat�nöbetinin�700'üncü
gününde�destek�ziyaretinde�bulundu.�Akyüz,�'Çadırı�bir�nimet
olarak�görüyorum.�Anneler�kendine�güvensin,�korkmasın.�
700�gün�dolmadan�kardeşime�kavuştum.�İnşallah�tüm�
anne�ve�babalar�da�evlatlarına�kavuşur'�dedi

İNSANLIĞA öğretisinde, toplumsal barışı,
hoşgörüyü, sevgiye dayalı kardeşliği ve birliği sa-
vunan Hacı Bektaş Veli’nin ölümünün 750. yılı
olması nedeniyle UNESCO, 2021 yılını “Hacı
Bektaş Veli Yılı” olarak kabul etti. Her yıl be-
lediye tarafından düzenlenen Hacı Bektaş Veli
Anma Törenleri ve Kültür Sanat Etkinlikleri, bu
yıl da 16-22 Ağustos 2021 tarihlerinde gerçek-
leştirilecek. Ancak bu yıl, Avrupa Alevi Der-
nekleri Federasyonu ve Avrupa Alevi Birlikler
Konfederasyonu, 28 ağustos günü ayrı bir tören
yapacaklarını açıkladılar.

‘15 YILDIR BİRLİK İÇİNDEYDİK’

Vatan Partisi Nevşehir İl Başkanı Prof. Dr.
Meliha Atalay, Ali Rıza Selmanpakoğlu’nun Be-
lediye Başkanı olduğu 15 yıl boyunca törenle-
rin belediye tarafından birlik ve güzellik içinde
gerçekleştirildiğini ve bugüne kadar dışarıdan
bölücü hiçbir müdahaleye izin verilmediğini be-
lirtti. Atalay, “1990’lı yılların sonunda hız kazanan
ve özellikle Avrupa Alevi Birlikler Konfede-
rasyonu’nun başını çektiği, aslında Alevilikle hiç-
bir ilgisi ve inancı olmayan kişilerin, Alevi der-
neklerinin başına geçmeleriyle, Alevilik özgün
yapısı sarsılmaya başlamıştır.” dedi.

‘BÖLÜCÜLERİN HEVESLERİ BOŞUNA’

Atalay, konuyla ilgili açıklamasında şunları
söyledi:

“ABD’nin kara gücü PKK ve HDP’nin kuy-
ruğu bu dernek, federasyon ve konfederas-
yonların temel amacı, Aleviliğin ve Alevilerin ‘İs-

lam dışı’ olduğunu kanıtlamaya çalışmaktır. Böy-
lece Alevilerin bir azınlık oldukları safsatasını
yayarak, Anadolu Aleviliğini Alevilik olmaktan
çıkartıp, ülkemizde inancı kullanarak aleni bö-
lücülük yapmaktır. Bu hareketleri ile hem Al-
evilere hem de yeni Hacıbektaş Belediye Baş-
kanı’na ayar vermeye çalışmaktadırlar. Ancak
bölücülerin hevesleri boşunadır. Türk Milleti ba-
rış içinde yaşamanın değerini, ülkemizin bü-
tünlüğünü ve milletimizin birliğini korumanın
hayati önemini çok iyi bilmektedir. Orman
yangınları ile sarsıldığımız bugünlerde hiçbir bö-
lücü kişi, kuruluş ve örgütün etkinliğine Alevi
yurttaşımız katılmayacak ve itibar etmeyecek-
lerdir.”

Prof. Dr. Atalay, vali ve kaymakama sesle-
nerek, “Bölücü etkinliğe izin vermemelerini ve
belediye başkanının da baskılara karşı durma-
sını bekliyor, Pir Hünkâr Hacı Bektaş Veli’yi say-
gı ile anıyoruz” dedi.

‘PKK kuyrukçusu örgütler
Alevileri bölemez’

İBB, İstiklal’deki saksıların yerine koymuştu

GÖKHAN BÜYÜK

İSTANBUL Büyükşehir Belediyesinin
(İBB) İstiklal Caddesi’ne koyduğu büyük
beton blokların Bölge Anıtlar Kurulu ta-
rafından uygunsuz bulunduğu öğrenildi.

İBB, geçen hafta Cadde’deki Beyoğ-
lu Belediyesine ait saksıları gece saat dört
sularından kaldırıp ara sokaklara koy-
muştu. Beyoğlu Belediyesi, Aydınlık’a,
saksıların kaldırılacağına ilişkin kendile-
rine hiçbir bilgi verilmediğini açıkladı.

Beyoğlu Belediyesine ait saksıları kal-
dıran İBB, Cadde’ye büyük beton blok-
lar yerleştirdi. Beton bloklarda oturma yeri
ve saksı bolümü bulunuyor.

‘OTUZ YILDIR 
BEYOĞU YAPIYOR’

Beyoğlu Belediyesinden verilen bilgi-
ye göre Bölge Anıtlar Kurulu tarafından
uygunsuz bulunan beton bloklar, kısa za-
manda kaldırılabilir. Anıtlar Kurulu ka-
rarında “Bu cadde sit alanı görünümün-
de, bu tür şeyler hem güvenlik hem de gö-
rüntü nedeniyle buraya konulamaz” de-
niyor.

Beyoğlu Belediyesi’nin açıklamasında,
kendilerine hiç haber verilmeden yapılan
eylem hakkında şu satırlara yer verildi:
“Cadde’deki yetki İBB’de ama ana arter
görüntüsünde olduğu için öyle. Trafiği ka-
pattığınız andan itibaren İstiklal Cadde-
si ana arter olma özelliğini kaybediyor.
Otuz yıldan fazladır orası ana arter gö-
rüntüsünde ama bütün ihtiyaçlarını, bü-
tün hizmetlerini Beyoğlu Belediyesi ya-
pıyor. Yani temizlik işlerini, ağaçlandır-
masını, ışıklandırmasını kısacası her şeyini
Beyoğlu Belediyesi yapar. Ama ne hik-
metse, Ekrem Beyin belediye başkanı olu-
şunun üzerinden iki yıl geçmiş, şimdi bu
hamleyi yapıyor. Haber bile vermeden bir
gece yarısı operasyonu ile bizim ağaçla-
rımızı kaldırdılar ve beton bloklar koy-
dular. Kırk iki tane ağacımız var ve onla-
rı ara sokakta dizayn etmeye çalışıyoruz.”

‘ESNAF DA TEPKİ GÖSTERİYOR’

Saksıları bu ortamda tekrar İstiklal’e
koymayacağını bildiren Beyoğlu Beledi-
yesi, İstiklal esnafının da İBB’nin beton
bloklarına tepkili olduğunu vurguladı. Böl-
ge Anıtlar Kurulunun beton yapıların kal-

dırılması kararının hatırlatıldığı açıkla-
mada şöyle denildi:

“Esnafın da isteği ile biz 2019 yılının so-
nunda İstiklal 2020 diye bir vizyon açık-
layıp caddede dört önemli başlık açtık. Bi-
risi ağaçlandırma ve yeşillendirme, diğe-
ri ışıklandırma, diğeri İstiklal Cadde-
si’nin kokusu, diğeri ise müzik durakla-
rının oluşturulması oldu.”

Anıtlar Kurulu
beton blokları 
veto etti

Erol �an

Beyo�lu Belediyesinin
saks�lar� kald�r�lm��t�. 
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#HelpTurkey 
ne anlatıyor?

PKK’ya bağlı Ateşin Çocukları isimli grup
son bir haftada ülkemizde çıkan seri orman
yangınlarını üstlendi. Geçen yıl çıkanları

da üstlenmişlerdi. Bunu bir mücadele yöntemi
olarak benimsediklerini Kandil’deki savaş ağa-
ları da ilân etmişti zaten. 

Okuduğunuz yazıyı hazırladığımızda son du-
rum şöyleydi: Son altı günde 35 ilde toplam 137
yangın çıkmış, 130’u kontrol altına alınmış ya da
söndürülmüştü. 

Bu kadar yaygın bir alanda aynı dönemde yan-
gınların çıkmasını zaten terör dışında bir etken-
le açıklamak mümkün değil. Ülkemizde her yaz
gerçekleşen olağan orman yangınlarının dışında
bir durumla karşı karşıya olduğumuz kesin.

PKK’YI GÖRMEMEK

Buna rağmen baştan itibaren Türkiye’nin söz-
de aydın takımı meseleyi PKK’dan uzaklaştır-
maya çalıştılar. Ortada yüzün üzerinde orman
yangını çıkarmış, daha da çıkaracağını ilan etmiş
bir terör örgütü var ama bizim sözde aydınları-
mız millî dayanışma gösterecekleri yerde bir kib-
rit de onlar yakma derdinde. Hâlâ artık baygın-
lık veren “otel yapmak için yaktılar” edebiyatı hâ-
kim.

PKK “biz yaktık” diyor, bizimkiler “hayır siz
yakmamışsınızdır” diye karşılık veriyor. Hayır, bu
tıbbi bir rahatsızlık değil. Bir siyasi aklın ürünü.
PKK’nın yaktığı ormanlar ülkemiz muhalefeti için
ciddi bir yıkıcı propaganda alanı sağlıyor. Yani te-
rör örgütü yakıyor, diğerleri de propagandasını
yapıyor. Karşınızda Biden çetesinin kusursuz it-
tifakı. Türkiye’yi PKK’nın kibritiyle erken seçi-
me götürme ittifakı.

Terör örgütü neden orman yakar? Neden can-
lı bomba ile kalabalıkların arasına dalıyorsa
bunun amacı da farklı değil: Yıldırmak, kor-
kutmak, panik yaratmak, halkta yılgınlığa yol aça-
rak terörle mücadeleye desteği azaltmak…
Medyamızın haber anlayışı, tartışma program-
larındaki sığlık ve sosyal medya dilimiz de maa-
lesef terör örgütünün bu amacına uygun. Öldük,
bittik, mahvolduk, nefessiz kaldık, çaresiziz,
dünya bize yardım etsin. Bu bir tek bizim ülke-
mizde böyle. Fransa’da bir terör saldırısı olunca
bütün ülke kenetleniyor. Bizde ise Biden ittifa-
kı terör örgütünün amacı doğrultusunda bin bir
türlü yalanla korkuyu yayıyor.

ABD’NİN YENİ MÜDAHALE PLANI:
HELP TURKEY

Şüphesiz terör örgütü bu eylemleri kendi ak-
lıyla gerçekleştiriyor değil. PKK’ya silahı ve pa-
rayı veren ABD, belli ki Türkiye’ye karşı yeni bir
savaş yöntemi bulmuş. Peşi sıra çıkarılan yan-
gınlarla ülkemizin önemli döviz kaynaklarından
turizm hedef alındığı gibi, ülkede bir iç karışık-
lık çıkmasının, devlet ile vatandaş arasında gü-
vensizlik yaratılmasının amaçlandığı anlaşılıyor.
Bu anlamıyla 15 Temmuz ile orman yangınları
arasında bir fark yok. İkisi de ülkemize bir dış mü-
dahale anlamına geliyor.

Yurtdışında örgütlenip yüz binlerce “bot” he-
sapla ülkemizde dolaşıma sokulan ve çeşitli
ünlü isimler üzerinden yükseltilen “Global Call,
Help Turkey” çağrılarını da bu müdahale ama-
cının bir parçası olarak okumak gerekir.

“Dünyaya” bize uçak gönderin çağrısı yapı-
lıyor. 60’ın üzerinde yangın olduğu ve ülkemizin
söndüremediği,  “hepimizin bir dünyası” oldu-
ğu vurgulanarak yardım isteniyor. Buna göre Tür-
kiye sadece Türklerin değil, “hepimizin”. Tipik
vatansız, küreselleşmeci söylem.

İlginç olan yeni açılmış yüz binlerce bot he-
sapla ve kopyala yapıştır mesajlarla Türkiye’ye
yardım çağrısı yapılırken ülkemizde sadece 7 ak-
tif yangın vardı. Türkiye zaten devlet olarak çe-
şitli ülkelerden yardım istedi ve aldı. Zaten bu iş-
leri devlet yapar. Mesela Temmuz boyunca
Rusya, Yunanistan, İtalya, GKRY, İspanya,
Fransa gibi ülkelerde bazısı bizden daha büyük
yangınlar çıktı. Ama bu ülkelerin vatandaşla-
rından “küresel çağrı” görmedik.

“Küresel çağrı” bir devletsizlik alametidir. Ya-
rın yapılacak “Türkiye’de demokrasi yok, otori-
ter yönetim var,  Türkiye’ye yardım (müdahale)
edin” çağrılarının prototipidir. Dünyadaki Ame-
rikancı ve ayrılıkçı turuncu hareketlerin ortak di-
lidir. Hep böyle başlamıştır.

Küresel çağrıları da kurgulanmış “Türki-
ye’ye yardım edin” sinsiliklerini de reddediyoruz.
Bu olayı salt bir “orman yangını” olarak gör-
müyoruz. ABD destekli “terör saldırısı” olarak
görüyoruz. PKK terörünü destekleyen Batı’dan
PKK yangınını söndürmesini beklemeyi en ha-
fif ifadeyle safdillik olarak görüyoruz. 

OGM’Yİ GÜÇLENDİRMEK 
ZORUNDAYIZ

Bu boyuttaki yangınlarla etkin mücadelede ha-
zırlıksız olduğumuz ortaya çıktı. Bu işin ancak ve
ancak kamucu bir anlayışla çözülebileceği de or-
taya çıktı. Çok köklü bir kurumumuz olan Or-
man Genel Müdürlüğümüzü teçhizatlandır-
mak, dışarıdan kiralanacak uçak, helikopter
gibi araçlara bel bağlamayacak duruma getirmek
öncelikli hedefimiz olmalı. Türkiye hem orman
yangınlarına müsait bir iklime sahip hem de te-
rör örgütlerinin hedefi. O halde bu işi ciddiye al-
mak zorundayız. Araçsa araç, kadroysa kadro.

Ve elbette PKK’nın üzerine daha da karar-
lılıkla gidilmeli. Sadece devletimizin birliği için
değil, dalın, yaprağın, börtü böceğin, ayının, arı-
nın ve bütün hayvanatın hayatı için de PKK ezil-
meli, yok edilmeli…

ABD destekli terör toplantısında
ANKARA VE ŞAM HEDEF ALINDI

HABER MERKEZİ

PKK’nın çatı örgütü Suriye Demokratik
Güçleri (SDG), önceki gün sözde yıllık
‘Askeri Meclisler Toplantısı’nı gerçek-

leştirdi. Haseke’de düzenlenen toplantıya
ABD öncülüğündeki IŞİD Karşıtı Uluslararası
Koalisyon’un komutanı Paul Calvert de katıl-
dı. Toplantıda Suriye’nin bölünmesi istendi, Ba-
tılı güçler müdahaleye çağırıldı ve Şam ve An-
kara hedef alındı.

Toplantının açış konuşmasını terör elebaşı
Ferhat Abdi Şahin yaptı. “Mazlum Abdi” kod
adlı Şahin, Türk Silahlı Kuvvetlerinin Afrin, Tel
Abyad ve Rasulayn’ı işgal ettiğini ileri sürerek,
buralarda halka IŞİD’den farksız davranıldığını
ileri sürdü. Abdi Şahin, sözkonusu bölgelerin
işgal altında bırakılmayacağını belirterek ulus-
ları güçler, Koalisyon ve BM’ye bu konuda ses-
sizliklerini bozma çağrısı yaptı. Şahin, Türki-
ye’nin IŞİD’e destek verdiği yalanını da bir kez
daha tekrarladı.

Uluslararası Koalisyon Komutanı Calvert de
IŞİD’e karşı mücadelede SDG ile olan ilişki-
lerini ve desteklerini sürdüreceklerini ifade etti.
Calvert, “SDG ile ortaklığımız devam edecek
ve ABD hükümeti bunu destekliyor” diye ko-
nuştu.

Sözde “Kuzey Doğu Suriye Özerk Yöneti-
mi” adına konuşan terörist Abid Hamid el-
Mahbaş ise Suriye’de yaşanan sorunların çö-
zülmesi için özerk sistemin yegâne çözüm ol-
duğunu söyledi.

Toplantının öğleden sonraki bölümü ise ba-
sına kapalı olarak gerçekleşti.

SONUÇ BİLDİRGESİ

Toplantı sonrası yapılan açıklamada SDG
Sözcülüğü’nde değişikliğe gidildiği belirtildi.
Kino Gabriel’in yerine atanan yeni sözcü
Aram Henna, sonuç bildirgesini okudu. Bil-
dirgeye göre sözde “İç Tüzük”te bazı değişik-
likler yapılması ve bunun için bir komisyonun
önümüzdeki günlerde oluşturularak üzerinde
çalışması kararlaştırıldı.

Aram Henna açıklamada şu bilgileri paylaştı:
“SDG Askeri Meclisleri 1 Ağustos 2021 Pa-

zar günü komutanların ve tüm askeri meclis
temsilcilerinin yanı sıra IŞİD Karşıtı Uluslar-
arası Koalisyon heyetinin katılımıyla yıllık top-
lantısını gerçekleştirdi. Toplantı bölgede yaşa-
nan gelişmelerin değerlendirilmesi, Suriye’deki
askeri ve siyasi hareketliliklerin tartışılması,
IŞİD’e karşı gerçekleştirilecek operasyonların
yol ve yöntemlerinin belirlenmesi, Kuzey ve
Doğu Suriye’de huzur ve güven ortamı ile is-

tikrarın sağlanması amacıyla gerçekleşti.
“Katılımcılar Türk devletinin Suriye’ye kar-

şı beslediği düşmanca tavırlarını ve Şam hü-
kümetinin de Kuzey ve Doğu Suriye’ye benzer
şekilde yaklaşması üzerine değerlendirmeler
yaptı. Toplantıda yapılan değerlendirmelerde
Suriye’de ve dünyada IŞİD tehdidinin halen de-
vam ettiğine dikkat çekildi. IŞİD’le mücadele
konusunda Uluslararası Koalisyon’un desteğinin
sürmesi gerektiğinin altı çizildi. IŞİD’e karşı ka-
lıcı bir başarının elde edilebilmesi için IŞİD’i bes-
leyen unsurların ortadan kaldırılması gerekti-
ği vurgulanırken, bunun yanı sıra Özerk Yö-
netim’in siyasi ve ekonomik olarak desteklen-
mesi gerektiği dile getirildi. Özerk Yönetim’e
verilecek destekle Suriye halklarına huzurlu ve
güvenli bir geleceğin tesis edilebileceği kayde-
dildi. Toplantıda uluslararası kamuoyuna çağ-
rı yapılarak cezaevlerinde bulunan 11 bin
IŞİD’li çete ve Hol ve Roj kamplarında kalan
yaklaşık 64 bin IŞİD’li çete ailesinin dosyala-

rının çözüme kavuşturulması gerektiği söylendi.

ABD YAPTIRIMI ALKIŞLANDI

“Kuzey ve Doğu Suriye’ye Türk devletinin
oluşturduğu tehdidin ortadan kaldırılması için
de uluslararası kamuoyunun daha fazla so-
rumluluk alması gerektiği vurgulandı. Top-
lantıya katılanlar ABD yönetimi tarafından Ah-
rar el-Şarkiye çetelerinin yaptırım listesine
alınmasını olumlu bir gelişme olarak değer-
lendirdi ve çetelerin işlediği insanlık dışı suçların
yargılanması gerektiğini belirtti. SDG olarak iş-
gal altındaki toprakları özgürleştireceğimizin ve
halkımıza onurlu bir yaşamı sunacağımızın sö-
zünü veriyoruz. Yaşanan savaş nedeniyle ye-
rinden göç eden halkın evine geri dönmesi için
elimizden geleni yapacağız.

ESAD HÜKÜMETİ HEDEFTE

“Toplantıda Şam hükümetinin Kuzey ve
Doğu Suriye halklarına karşı izlediği düşman

siyaseti de gündeme getirildi. Bu yaklaşımın
Suriye krizinin çözümüne hizmet etmediği
vurgulanırken, Şam hükümetine Suriye
krizinin çözümüne hizmet etmesi tavsiye-
sinde bulunuldu. Şam hükümetinin bu an-
lamda yapacağı ilk iş Özerk Yönetim’i res-
mi olarak tanımak olmalıdır. SDG’nin var-
lığını kabul etmesi bölgede bir arada yaşa-
yan Kürt, Arap, Süryani, Asuri ve Ermeni
halklarının haklarını kullanmalarını gü-
vence altına alması ve bu şekilde Suriye’de
demokrasiyi uygulaması önerisinde bulu-
nulmuştur.

RUSYA’YA DİYALOG ÇAĞRISI 

“Kuzey sınırlarında yaşanan belirsizliğin
sona ermesi için Rusya askeri güçleriyle iş bir-
liği ve koordine içerisinde olunması gerekti-
ği belirtildi. Katılımcılar Rusya hükümetine
de diyalog kapılarını açma çağrısında bu-
lundu. Suriye’de kalıcı bir siyasi çözümün sağ-
lanması için Rusya’nın da üzerine düşen rolü
oynaması gerektiği belirtildi. Ayrıca SDG’nin
savunma gücünün güçlendirilmesi için ku-
rumsallaşma çalışmalarına ağırlık verileceği
kararı alındı.

Katılımcılar toplantıda belirlenen SDG tü-
züğüne göre herkesin hareket etmesi gerekti-
ğini ifade ettiler.”

PKK'nın�çatı�örgütü�SGD'nin
düzenlediği�sözde�yıllık
‘Askeri�Meclisler
Toplantısı’nda�Suriye’nin
bölünmesi�istendi,�Batılı
güçler�müdahaleye�çağırıldı
ve�Şam�ve�Ankara�
hedef�alındı

RUSYA’nın Rakka’nın batısındaki
Tabka ilçesinde PKK/YPG’lilerle bir gö-
rüşme yaparak, ilçeye Suriye hüküme-
tinin dönmesini istediği bildirildi.

Tabka’da bulunan askeri havalima-
nında Rus askeri polisleri ile PKK/YPG’ye
bağlı sözde Tabka Askeri Meclisi yetki-
lileri geçen hafta bir araya geldi. Gö-
rüşmede Ruslar, Suriye hükümetine
bağlı devlet dairelerinin Tabka’yda ye-
niden açılması talebinde bulundu. Rus-
ya daha önce de Ayn İsa için benzer bir
talebi dile getirmişti. 

Diğer yandan Deirezzor24’ün ha-
berine göre Rus yetkililer, Deyre-
zor’da da aşiretlere bir araya geldi. Ha-
bere göre Hatla’da gerçekleşen top-
lantıya bölgedeki Amerikan ve

Rusya 
Şam için devrede

PKK/YPG varlığını reddeden aşiret liderle-
ri katıldı. Toplantıda PKK/YPG’nin bölgedeki
tahakkümünden rahatsızlığın ileri boyutlara
çıktığını ve sözde yönetimin ciddi yolsuz-
luklarla anıldığını anlatan aşiret liderleri, Su-
riye ordusunun bölgeye girişi ve devlet oto-
ritesinin inşası konusunda destekçi olmak
istediklerini belirttiler.

YPG/PKK'ya 
temmuzda 
ağır darbe

GÜVENLİK güçleri, terör örgütüne tem-
muzda ağır darbe vurdu. Terör örgütü
YPG/PKK'ya yönelik, temmuzda yurt içinde
ve yurt dışında düzenlenen hava ve kara ope-
rasyonlarında 137 terörist etkisiz hale getirildi.

Türk Silahlı Kuvvetleri (TSK), Emniyet
Genel Müdürlüğü, Jandarma Genel Komu-
tanlığı ve Milli İstihbarat Teşkilatı (MİT) Baş-
kanlığının, güvenlik korucularının da deste-
ğiyle, PKK ve gençlik yapılanmasına yönelik
temmuzda birçok ilde gerçekleştirdiği ope-
rasyonlarda, 186 zanlı gözaltına alındı, bun-
lardan 40'ı tutuklandı. Bu yıl ikna yoluyla gü-
venlik güçlerine teslim olan terör örgütü
PKK mensubu sayısı da 28 Temmuz itibarıyla
114'e yükseldi.

Güvenlik güçleri, Fırat Kalkanı Hareka-
tı bölgesinde 24 Temmuz'da bir üs bölgesine
intikal halinde olan Kirpi aracına yapılan sal-
dırı sonucunda 2 Mehmetçiği şehit eden te-
röristlere yönelik operasyonlarda, 15 teröristi
etkisiz hale getirdi. Kırmızı bültenle aranan,
PKK/KCK üyesi "Piro Karker" kod adlı Cim-
şit Demir, 29 Temmuz'da MİT'in operasyo-
nuyla Irak'ın kuzeyinde yakalanarak Türkiye'ye
getirildi. Şırnak’ta ilçesinde 2014'te Ziraat Ban-
kası'nın para nakil aracını soyan S.T. isimli te-
rörist, eylem için geldiği Van'da güvenlik
güçlerince yakalandı.

TSK tarafından 30 Temmuz'da Irak'ın
kuzeyindeki Kandil, Gara, Hakurk ve Zap
bölgelerinde bulunan ve teröristlerce kul-
lanılan hedeflere yönelik hava harekatıyla,

barınak, sığınak ve mühimmat depoları, söz-
de karargah yerleri ile mağaralardan olu-
şan 40'a yakın hedef imha edildi. MİT'in, te-
rör örgütü tarafından Irak'tan Türkiye'ye
gönderilmek istenen el yapımı patlayıcıla-
rı imal ettiklerini belirleyerek takibe aldığı
Barış Soydan ve Emrah Yıldızer adlı
PKK'nın "sözde sabotaj uzmanı" 2 terörist,
16 Temmuz'da Duhok kırsalında etkisiz hale
getirildi. Eren-15 Operasyonu kapsamında,
22 Temmuz'da Ağrı'nın Patnos ilçesi Kart-
evin Dağı bölgesinde İHA-SİHA destekli
operasyonda, aralarında PKK tarafından
yeni görevlendirilen sözde "Erzurum eya-
let sorumlusunun" da yer aldığı 3 terörist de
silahlarıyla etkisiz hale getirildi.

PKK/KCK'nın sözde Hakurk lojistik alan
sorumlusu "Serdar Pir Avesta" kod adlı Ha-
kan Ateş, MİT tarafından 26 Temmuz'da et-
kisizleştirildi.

BOMBALI EYLEMLER ÖNLENDİ

Suriye'den Türkiye'ye kaçak yollarla girdiği
tespit edilen Suriye uyruklu terörist H.H.C.,
Ankara'da bombalı saldırı hazırlığındayken ya-
kalandı. Operasyonda gözaltına alınan 6
şüpheliden, aralarında H.H.C.'nin de bu-
lunduğu 3 kişi, 1 Temmuz'da tutuklandı.
Mardin'de ise bombalı eylem hazırlığındaki
PKK/KCK mensubu, 30 Temmuz'da yol uy-
gulaması sırasında 2 kilogram plastik patla-
yıcı ile ele geçirildi. 
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YUNANİSTANEğitim Bakanlığı, Batı Trak-
ya’da öğrenci sayısının yetersiz olmasını gerek-
çe göstererek 12 azınlık okulunun daha kapa-
tılmasına karar verdi. Türkiye, kararını kınadı, Lo-
zan Barış Anlaşmasının hükümlerinin ihlal edil-
diği vurgulandı.

Doğu Makedonya Trakya Eyaleti Birinci ve
İkinci Dereceli Okullar Bölge Müdürlüğü'nün 30
Temmuz günlü kararında, 2021/2022 eğitim yı-
lından itibaren Rodop ilinde 8, İskeçe’de de 4
olmak üzere 12 azınlık okulunun faaliyetlerine
geçici olarak ara verildiği belirtildi. Kararla
2011’den bu yana öğrenci yetersizliği gerek-
çesiyle sistematik olarak kapatılan Türk azınlık
ilkokulu sayısı 132’ye yükselirken, Rodop, İske-
çe ve Evros illerinde faaliyetlerine devam eden
okul sayısı 103’e düştü.

Konuya ilişkin Dışişleri Bakanlığı’ndan yapı-
lan açıklamada, son yasal düzenlemede, azın-
lık okullarının birçok maddede kapsam dışında
bırakılarak ayrımcılık yapıldığının görüldüğü, Lo-
zan Barış Antlaşması hükümlerini ihlal eden söz
konusu kararların, Batı Trakya'daki Türklere yö-
nelik on yıllardır sürdürülen asimilasyon ve
baskı politikalarının eğitim alanındaki yansıma-
sının başka göstergesi olduğuna dikkat çekildi.
Açıklamada, şu ifadelere yer verildi:

"Yunanistan'ı, son yasal düzenlemelerde de
görülen, azınlık okullarına yönelik uyguladığı ay-
rımcı politikaya son vermeye davet ediyoruz. Ulus-

lararası toplum, Avrupa
Birliği ve Avrupa Konseyi
üyesi bir ülkede insan haklarının
sistemli bir biçimde ihlal edilmesine daha fazla
seyirci kalınmamalıdır. Türkiye, hem ikili te-
maslarda hem de uluslararası platformlarda, azın-
lığın hak ve hukuk mücadelesini desteklemeye
devam edecektir."

Batı Trakya Türk Azınlığı Danışma Kurulu
(BTTADK)'ndan yapılan açıklamada, karar
"azınlığa karşı planlı ve art niyetli bir çabanın par-
çası" olarak değerlendirildi. Azınlık eğitiminin sta-
tüsünün Lozan Antlaşması başta olmak üzere,
uluslararası anlaşmalar ve Türkiye ile Yunanis-
tan arasında imzalanan protokoller ve sözleşmeler
ile belirlendiği vurgulanan açıklamada, "Ülke-
miz Yunanistan’ın ve özellikle mevcut hükümetin,
azınlık eğitimiyle ilgili antidemokratik uygulamaları
ve yıllardır dile getirilen haklı taleplere karşı du-
yarsız tutumu karşısında hayal kırıklığımızı ve tep-
kimizi vurgulamak isteriz. Karar, Batı Trakya Türk
Azınlığına karşı planlı ve art niyetli bir çabanın
parçası olduğunu açıkça ortaya koymaktadır."

Batı Trakya Türk Öğretmenler Birliğinden
(BTTÖB) yayımlanan açıklamada da azınlık
okullarının azınlığa danışılmadan kapatıldığı-
na dikkat çekilerek, “Ne insani ilişkilere ne de
çoğulcu demokrasiye uygun olan bu davra-
nışı kınıyor ve kabul etmiyoruz." ifadesine yer
verildi.



1. Çiçek, dal ve yapraklarla yapılmış halka –
Mutfakta musluk altı teknesi. 2. Yazınsallık – Ad,
ün. 3. Kir izi – Bayağı, sıradan.  4. Aşamasız
asker – Maaştan yapılan kesinti. 5. Sıkıntı – Tatlı
bir çörek türü – Boru sesi. 6. İliştirilmiş olan –
“Yaşar …” (yazar). 7. Rafadan – Mektup. 8. Büyük
ve süslü çadır – Parayı artırma – Bir meyve. 9. Bir
cetvel türü – Karakteroloji. 10. O yer – İlave
etmek. 11. Bir süs bitkisi – Zorlu geçit, dağ
geçidi. 12. Yolcu evi – Betondan dört köşe
döşeme taşı – Utanma duygusu. 13. Şenlik,
bayram kemeri – Hangi yer. 14. İyilik – Binmeye
ayrılmış at. 15. Dilsiz – Bir tür balık oltası.

1. Görgülü, terbiyeli, olgun kimse – Bir kara
taşıtı. 2. Fiyat – Bir toprak türü – Olumsuzluk
veren bir önek. 3. Arnavutluk para biri-mi –
“Fikret …” (gazeteci) – Metal olmayan elementler.
4. Gökkuşağı – Hadise. 5. Nikelin simgesi – Kedi
köpek yavrusu – Gün, gündüz – Bir tür başlık. 6.
Üstün nitelikli – Kozalaklıların çoğu dibi yuvarlak,
tepesi koni biçiminde ve odunsu dokulu meyvesi –
Uzaklık anlatan sözcük. 7. İncirsineği – Özensiz –
Kamer. 8. Eki-len yer, mezraa – Yapı tasarımcısı –
Baryumun simgesi. 9. Kar ayaklığı – Kısa ve özlü
söz. 10. Dogma, nas – Gemilerde havalandırma
bacası – Arapçada ben. 11. Yabancı – Eksiksiz,
bütün – Koruyucu işçi başlığı. 12. Eski bir İslam
hanedanı – Aşağı derece.
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Ü Y E R E A D M A K
A R I T I M A T E R ‹ N A
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N E A A R E A R ‹ Z O N A

R E G L A N E R E K C
U R A ‹ A N D A B A

K A R A M U K P L fi D E M R E
L O A K E R E E P ‹ D E M ‹ L A
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M A R A C A N A O R A S A N ‹ Y E

K A T ‹ A F O N ‹ E N G ‹ N T O N

KARE BULMACA
SOLDAN SAĞA
1. Çelenk-Eviye. 2. Edebilik-Nam. 3. Leke -Alelade. 4. Er-Kesenek. 
5. Bun-Kek-Ti. 6. İlişik-Kemal. 7. Alakok-Name. 8. Otağ-Zam-Nar. 
9. Te-Irabilim. 10. Ora-Ulamak. 11. Mimoza-Akabe. 12. Otel-Karo-Ar.
13. Tak-Nere. 14. İnayet-Binek. 15. Lal-Parakete.
YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Çelebi-Otomobil. 2. Eder-Laterit-Na. 3. Lek-Bila-Ametal. 
4. Ebekuşağı-Olay. 5. Ni-Enik-Ruz-Kep. 6. Klas-Kozalak-Ta. 
7. İlek-Kaba-Ay. 8. Ekenek-Mimar-Ba. 9. Leken-Lakonik. 
10. İnak-Manika-Ene. 11. Yad-Tamam-Baret. 12. Emeviler-Dereke.
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Resimdeki
aktris

Ünlü bir
manken

Garp

ABD Uzay
Dairesi

Rus kral›

Kalp

Çekme,
çekilifl

Rey

Erik
Bar›nd›rma

Yerf›st›€›

Namuslu

Ses

‹ri taneli
bezelye

Mitoloji Beden 
yap›s›

Yükselti

‹slam'›n 
bir flart›

Ya€mur

Genifl, engin

Meydan

Matem

Do€al

Köflk

A€›rbafll›l›k

Saz›n en
kal›n teli

Yüzün bir
bölümü

Azerbaycan
paras›

Bir ay

Bir deniz 
ad›

Yaygarac›

Bir cetvel
türü

Evet ünlemi

C›van›n
simgesi

Tembih sözü

Avrupa 
Ortak Pazar›

Sirke asidi Yasa

Yüksek okul

fiiir

Do€algaz›n
bir bilefleni

Satrançta 
bir hareket
Bir erkek

flark›c›

Ceylan

Aza

Rafine etme

Bir nota

Karakterize
etmek

‹sim

Gümüflbal›€›

Bir mastar
eki

Mentefle

Eski bir
Akdeniz
uygarl›€›

Lavrensyum
simgesi
Bir soru 

sözü

Sergin
Tac Mahal'›n
bulundu€u

kent

ABD'de bir
eyalet

Kuzu sesi
Bir 

marangoz
aleti

Tümör

Telli bal›kç›l

‹sviçre'de 
bir ›rmak

Avrupa
paras›

Pelerinli bir
çeflit palto

Amaç
Güney

Amerika'daki
s›rada€lar

Dik da€ 
yolu

Koyunlarda
görülen bir

hastal›k

S›n›r niflan›

ABD'de bir
eyalet

Çok 
bilmiflçe

Eski bir 
Türk gürefli
Sessiz bir

tiyatro

Da€›n›k

Ceylan derisi
Dudak

Dan›fl›kl›
dövüfl
Difl eti 
iltihab›

Antalya'n›n
bir ilçesi

Veri
Apans›z

‹sveç iflçi
sendikas›

Ayak

Öküz yemli€i

Bir deniz
memelisi

Salg›n
hastal›k

Valide

Bir nota

Burun 
iltihab›

Rusya'da 
bir ›rmak

Gelir

Bir kahve
türü

Vezir

G›pta

Negatif

Asalak bir
böcek

Venezüela
baflkenti

Fakat

Kalsiyum
simgesi

Kafi

Bir Japon
tiyatrosu

Küçük 
kardefl

Zihin

Tiyatroda
sahne

Numara
(k›sa)

Lenf

Lahza

Hay›r 
ünlemi

Rio'daki ünlü
stadyum

Kesin
O yer Bir zaman

birimi

Ses yitimi Aç›k deniz Bir bal›k 
türü
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Hazırlayan: İlker Mumcuoğlu / mumcuogluilker�gmail.com
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Yayın Sahibi:

İmece Basın ve Yayıncılık Ticaret Limited Şirketi

VATAN - EMEK - NAMUSKURULUŞ. 1921  ŞEFİK HÜSNÜ DEĞMER

Dağıtım. Turkuvaz Dağıtım Pazarlama A.Ş.

www.aydinlik.com.tr
Önerileriniz için. halklailiskiler@aydinlik.com.tr

Yayın Türü. Yaygın Süreli

Aydınlık

Genel Müdür
(Tüzel Kişi Temsilcisi)

Yazıişleri Müdürü:

Genel Yayın Yönetmeni:

0212 2512114 / 165
Rezervasyon

Yönetim Yeri. Asmalı Mescit Mahallesi İstiklal Caddesi
Deva Çıkmazı No: 3 / 5 Beyoğlu - İstanbul

Tel. 0212 251 21 14 - 15 - 16 Faks. 0212 251 55 06
Ankara Büro Tel. 0312 229 88 45 Faks. 0312 229 88 47

İzmir Büro Tel ve Faks. 0232 489 16 15
Avrupa Tel: 0049 1575 4868456  E-Posta: halklailiskiler@aydinlik.com.tr

Yıl: 100
Sayı/Nr.: 4947

3 Ağustos 2021

reklam@aydinlik.com.tr

Osman Erbil

Mustafa İlker Yücel

Irmak Mete

Sorumlu Yazıişleri Müdürü:
Nadir Temeloğlu

Adana�Baskı.Arslan Güneydoğu Gazetecilik
Matbaacılık ve Kağıtçılık A.Ş.
Yenidoğan Mah. 2108 Sk. No: 13/A
Yüreğir/Adana
İzmir�Baskı.Arslan güneydoğu gazetecilik
matbaacılık ve Kağıtçılık a.ş 
Kısık sanayi sitesi 2.cadde no :93 
Menderes İzmir / Tel:0 232 2576732

Ankara�Baskı. Sonsöz Gazetecilik
Matbaacılık Reklamcılık İNŞ. SAN. TİC.
LTD. ŞTİ İvedik OSB 1341. Cadde Melih
Gökçek Blv. Ada Plaza No:80/10
Yenimahalle - Ankara Tel: 03123945771
İstanbul�Baskı. Üretici Yayıncılık ve Danış-
manlık Tic. Ltd. Şti. Oruçreis Cad. Remzi
Özkaya Sok. No.16 Bahçelievler / İstanbul
Tel.�0212 655 44 34 

08:00 Kahvaltı Haberleri

10:00 Müge Anlı ile Tatlı Sert

13:00 ATV Gün Ortası

14:00 Beni Bırakma

19:00 ATV Ana Haber

20:00 Eşkıya Dünyaya

Hükümdar Olmaz

23:45 Hercai 

02: Kara Ekmek

06:30 Söz İstanbul’da
10:30 Biz Bize
11:00 Eğitime Yolculuk
11:30 Bizim Topraklar
12:00 Haberler
14:00 Haberler
14:30 Ellerin Türküsü
15:30 Ellerin Türküsü
16:00 Güncel
17:00 Haber
18:15 Kültür Sanat
19:30 Başkent’te Kariyer
21:00 Kitap Dünyası
23:00 Sanatın Adımları

06:00 TRT HABER’de Dün Bugün

11:00 Satırbaşı Haber.

11:40 Spor

11:55  Hava Durumu

12:00 Satırbaşı Haber.

15:00 Sıcak Haber

19:55 Ana Habere Doğru

22:00 Haber 22

22:55 Hava Durumu

23:00 Gece Bakış

08:15 İncir Ağacı
09:30 İyi Fikir
11:30 1’De Bugün
11:40 Kralın Kızı
13:00 Aileler Yarışıyor
15:15 İncir Ağacı
17:05 1’De Bugün
17:15 Seksenler
19:00 Ana Haber
19:55 Doğrusu Ne?
20:00 Tutunamayanlar
22:15 3’Te 3 Tarih
00:15 Vuslat

06:00 Haber Bülteni
08:00 Haber Bülteni
10:00 Haber Bülteni
10:15 ŞehrinHikayeleri
11:00 World’s Toughest Jobs 
14:00Öğle Ana Haber
12:00 Haber Bülteni
13:00 Ahber Bülteni
13:30 Ne Yapsak?
15:00 Gerçek Fikir Ne?
18:00 Haber Bült
19:00 Ana Haber Bülteni
20:00 Ana Haber Bülteni
01:00 Haber Bülteni

06:00 Hawaii Evleri

09:00 Hayalimdeki Ev 

10:00 Adalet 

11:00 Karayip Evleri

12:00 Gelinliğe Evet De

13:00 Ağır Yaşamlar 

16:00 Pasta Savaşları

17:00 Görevimiz Temizlik 

20:30 Ufak Tefek Evler

07:15 Çalar Saat 

10:00 Çağla İle Yeni Bir Gün 

12:15 Her Yerde Sen

14:00 Temizlik Benim İşim

19:00 FOX Ana Haber

20:00 Kadın

00:15 Ferhat İle Şirin

06:00 Güne Merhaba

09:00 A’dan Z’ye

10:00 10’dan Sonra

13:00  Gündem 13

16:00 Günlük

18:00 Haberler

19:00 Ana Haber

21:00 Akıl Çemberi

23:30 Limitsiz Futbol

08:00 Güne Başlarken 
09:00 Haber Bülteni
10:50 Lifestyle
11:00 Haber Bülteni
11:50 Laf Aramızda
12:00 Paranın Nabzı
13:00 Öğle Bülteni
15:00 Öğle Bültenii
16:00 Günün İçinden 
17:00 Günün İçinden
18:00 Günün İçinden
19:00 Akşam Haberleri
20:00 Ana Haber
21:00 Siyasi İşler

07:30 Balçiçek İle Dr. Cankurtaran

09:00 Neler Oluyor Hayatta 

12:30 Gelinim Mutfakta

16:15 Arka Sokaklar

18:45 Kanal D Haber

20:00 Hekimoğlu

00:15 Zalim İstanbul

03:15 Gelinim Mutfakta

07:00 Mesut Yar İle Bugün

09:30 Sevdim Seni Bir Kere

10:45 Hayalimdeki Gelinlik

13:30 Gerçeğin Peşinde

16:30 En Güzel Bölüm

16:45 Sevdim Seni Bir Kere 

18:45 Star Haber

20:00 Hızlı ve Öfkeli

06:00 Kuaförüm Sensin

08:00 Kendine İyi Bak

09:30 Zahide Yetiş’le

12:30 Kuaförüm Sensin

16:00 Kuzey Yıldızı

18:45 Show Ana Haber

20:00 Ramo 

00:00 Çukur

07:00 Halk Uyanıyor

08:00 Günaydın Türkiye

10:00 Sendromsuz Pazartesi

11:00 Medya Mahallesi

13:00 Haber Masası

15:00 Haber Masası

17:00 Piyasalar 

19:00 Ana Haber

21:00 Bi De Bunu İzle   

07.30 Günaydın Türkiye

09.30 Televizyon Gazetesi

12.00 Gün Ortası

15.00 Günlük

18.00 Yalancının Mumu

19.00 Ana Haber 

20.30 Çıkış Yolu

23.00 Gece Görüşü

TV YAYIN
AKIŞI

08:10 Uyan Türkiye

10:00 Canlı Performans

11:00 Film

13:00 Gün Ortası Haber

15:00 Günün Getirdikleri

17:00 Yereli Yönetenler

18:30 Ana Haber 

19:30 Yereli Yönetenler

20:30 İçimizdeki Sesler

22:00 Fırat Boyları

00:00 Haberler 



YEŞİLÇAM'ın usta oyuncularından
Nedret Güvenç, Harbiye Muhsin Ertuğ-
rul Sahnesi'nde düzenlenen törenle son
yolculuğuna uğurlandı. Devlet sanatçısı
Güvenç'in cenazesi, Teşvikiye Camisi'nde
kılınan cenaze namazının ardından Kil-
yos Mezarlığı'nda toprağa verildi.

Sunuculuğunu Hakan Altıner'in yap-
tığı cenaze töreninde Dilek Türker, Tür-
kan Kafadar, Nedim Saban, Gökçe Biçer,
Uğurtan Atakan, Şahin Sekman ve Ner-
gis Çorakçı, usta oyuncuyla dostluklarını
anlatarak, hatıralarını paylaştı. Törene,
Güvenç'in kızı Müjde Bilgütay, yeğeni Ece
Uslu, İBB Kültür Daire Başkanlığı Ko-
ordinatörü Figen Ayhan Karakelle, Şehir
Tiyatroları Müdürü Ceyhun Ünlü, sa-
natçılar Suna Keskin, Göksel Kortay,
Ulvi Alacakaptan, Çiçek Dilligil, Bora Öz-
toprak, Sevinç Erbulak, Aslı İçözü ve Süe-
da Çil'in de aralarında olduğu çok sayıda
kişi katıldı.

GÜVENÇ’İN SANAT
YAŞAMI

İzmir'de 5 Eylül 1930'da
dünyaya gelen usta oyuncu,
ilk ve orta öğrenimini İz-
mir'de tamamladıktan son-
ra Ankara Devlet Konser-
vatuvarında şan ve piyano
bölümlerini bitirdi. İlk olarak İzmir Şehir
Tiyatrosu'nda 1948'de "Kadınlar Terzi-
hanesi" isimli oyunla sahneye çıkan Gü-
venç, İzmir Şehir Tiyatroları 1950 yılında
kapatılınca İstanbul'a taşındı ve İstanbul
Şehir Tiyatroları'na katıldı.

Nedret Güvenç, 1950'de de "Yüzbaşı
Tahsin" fil miyle sinemaya adım attı. Sa-
nat hayatı boyunca 300'den fazla filmde
rol alan ünlü oyuncu, bir çok yabancı fil-
min seslendirmesinde de çalıştı. 1959 ile
1960 yılları arasında Ankara Devlet Ti-
yatrosunda da konuk oyuncu olarak sah-

neye çıkan sanatçı, sonrasında tekrar İs-
tanbul'a döndü. 1974'te "En Büyük Ku-
mar", daha sonra "Bernarda Alba'nın
Evi" oyununun yönetmenliğini üstlendi.

Güvenç, 1995'te İstanbul Şehir Tiyat-
rolarından emekli olduktan sonra "Tiyatro
İstanbul" bünyesine katıldı. Sayısız tiyat-
ro oyununda da başrol oynayan ve bu dal-
da pek çok ödül alan Güvenç'e 1998 yı-
lında Kültür ve Turizm Bakanlığınca
"Devlet Sanatçısı" unvanı verildi. Sanat-
çı ayrıca Türkiye'nin 2009 Dünya Tiyat-
ro Günü bildirisini yazdı.
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ASLINDA daha baştan bir tür “imitasyon”
üretimi sayılması gereken her tür resimsel
görseli “resim” ya da üç boyutlu her hey-

kelimsi formu sanki sanat eseri olan “heykel” ola-
rak kabul edip de ciddi ciddi “öven” de onun tam
zıddı tutumu alarak “döven” de, o yönde tezahür
eden sözde her uzman bakış açısının da ne sanat-
la ne fikirle ne de toplumsal kültürel hayatımızın yük-
seltilmesiyle uzaktan yakından bir ilgisi olabilir?

Bana kalırsa böylesi durumlarda daima yeniden
daha en başa dönülmesi gerekiyor. İnanın ki bazı-
larının ileri sürdükleri gibi bunun bir zaman kaybı
değil hem zaman hem de yeni bir tarih kazancı ola-
cağını söylemek akıllıca olacaktır.

O yüzden doğrusu ya işte tam da bu noktada as-
lında neyin “sanat” olup olmadığının yanı sıra ya
da bir sanat eserinin anlaşılır olup olmamasından
da önce elbette kendimize ya da karşımızdakine -
günümüzde yalnızca bizde değil bütün dünyada hala
belki milyonlarca defa yeniden yeniden sorulmak
zorunda kalınan- o tarihsel felsefi soruyu “sanat ne-
dir?” sorusunu yeniden sormamız ve bu soruya hem
çağdaş hem de uzman bir cevap üretmek zorun-
dayız öncelikli olarak.

Tıpkı hayat birey toplum halk ulus kültür felse-
fe vb. kavramlarda olduğu gibi “sanat” kavramı da
sürekli değişip çoğalan gelişen ve geliştirilmesi ge-
reken anlam doğuran bir kavram çünkü.

Esas olarak 19. yüzyılın ilk yarısında yaşamış ve
üretmiş halk müziği sanatçılarımız Zaralı Halil, Ma-
latyalı Fahri ve Muharrem Ertaş da, sonraki kuşak
oğlu Neşet Ertaş da müzikte birbirinin geleneksel us-
talıklarını üste doğru geliştiren birer söz / ses / söy-
lem üçlemesi kurdular. Öyle oldukları için de aynı
zamanda müzik tarihinin birer halkası oldular yap-
tıklarıyla.

Yine bu dönemde benzer bir içerik (kavram) /
form (biçim) / söylem üçlemesi de birbiriyle iç içe
geçmiş olarak resim sanatında Turgut Zaim, Bed-
ri Rahmi Eyüboğlu ve Neşet Günal ile gerçekleşti
bilindiği üzere.

Burada iki temel bilinç ya da dikkat sorusu söz
konusu. Bunlardan birincisi örneğin atom fiziği, kuan-
tum teorisi, açık kalp ameliyatı, kanser, toplumsal
kültürel müsilaj, kültürün kültürsüzleşmesi, güncel
sanat, sanatın sonu vb. kavram ya da açık açık uz-
manlık isteyen bir konu her isteyenin kolaylıkla an-
layabileceği ve fikir ileri sürebileceği ya da anlaşılır
anlaşılmaz, şöyledir böyledir değildir gibi ahkam ke-
secekleri bir alan mı, yoksa bir bilgi birikimi uzmanlığı
mıdır?

İkincisi ise yine buna bağlı olarak peki yarın ki
muhtemel yarında bütün bu alanlar nasıl bir geliş-
me içerisinden geçecekler ve nasıl bir hal alacak-
lardır?

Eğer bu iki zorunlu soruya hak veriyor ve benim
gibi düşünüyorsanız, lütfen biraz emek sarf edip işin
ne ve nasıl olup olmadığıyla ilgili öyle gelişigüzel ve
basmakalıp sözde bilgiçlik taslamanın âlemi yok. Böy-
lesi durumlarda hep söyleye geldiğim gibi sanat ve
kültür kendi tarihsel birikimleri niyetleri formatları,
malzeme, teknik ve asıl sözleriyle çağdaş bir “in-
sanilik” üretimidir sonuçta. Hangi kültürden olur-
sa olsun bu böyledir ve elbette altında büyük bir ta-
rihsellik, zihinsellik dilsel kültürel insani toplumsal bir
büyük çaba yatmaktadır.

O yüzden de sık sık söyleyegeldiğim gibi eğer bu
dil anlaşılmak isteniyorsa öncelikle tıpkı konuşma
yazma dilleri olan İngilizceyi, Almancayı, Fransız-
ca, Rusça ya da Türkçeyi anlamak isteyen birisinin
doğal olarak yaptığı şeyi “sanat” için de yapmak ve
onun binlerce yıllık bir süreçte oluşmuş dilini de o

yoldan öğrenmek ve o bilgisel kültürel zorunlu yol-
dan geçmek zorundasınız.

Ne yazık ki bunun başkaca bir yolu yok çünkü?

NİNEMİZİN KÖY EKMEĞİ 
YA DA ÇAĞDAŞ SANAT

Elbette burada resim dersi verecek değiliz ama
“anlayıp anlamamak” ya da yetenekli bir insan dü-
şüncesi birikimi ve eliyle yapılmış bir resmin ya da
heykelin sanat olup olmadığı konusunda bir tartış-
ma açıldıysa en azından bu konuda takınılması ge-
reken bir tavırdan bakış açısından söz edilebilir her-
halde?

Çünkü adına “sanat” dediğimiz şey tıpkı “nine-
mizin köy ekmeği” gibi bir tür pratik “zenaat” ge-
leneği alanı falan değil sonuçta. Fakat elbette ora-
dan, o bağlamlar ve içerikler üzerinden öğrenile-
bilecek çok şey olmalı değil mi? Elbette çoğumuza
belki alabildiğine yabancı ve abartılı gelebilecek sa-
natçının ya da edebiyatçının müzikçinin vb. hem gün-
cel toplumsal hayata, hem siyasete hem de sana-
tına denk düşen özgün bir sanat kültür kurma dav-
ranışı göstermesinden yana olunmalı. Benim der-
dim hem sanatında hem sanatını topluma sunma-
sında savunmasında kendisine ait olmayan bir baş-
ka kalıp formu ya imaj ya da pazar kaygısıyla ödünç
alıp kullanmasına, kendine ait özgün bir yol ya da
tutum kurup kurmamasıyla ilgili.

Bir önceki yazımda değinip geçmiştim. Oradan
devam edeyim:

Kim ne derse desin sanat da tıpkı bilim alanla-
rında olduğu gibi sonuçta gerek içerik/kavram ge-
rekse kültürel form olarak yeni ve özgün olarak üre-
tilmiş olanın marifeti yeni bir bilgi, kültür ve “gele-
cek” üretimidir. 

Bana kalırsa bunun böyle bir şey olduğunu an-
lamadan ne sanat olanı ne sanat olmayanı, ne an-
laşılır olanı ne olmayanı, ne kültürü, ne politikayı,
ne devleti, ne şu içinden içimiz yana yana geçiyor
olduğumuz orman yangınlarını, İkinci Dünya Savaşı
yıkıntılarını andıran o yangın sonrası görüntüleri, ne
içimizi dışımızı denizlerimizi sarmış müsilaj musibetini,
ne yaşanan çağı, ne halkı ve ulusu, ne vatanı, ne
bağımsızlığı, ne özgürlüğü ve demokrasiyi ne bilgi
denilen şeyin aslında nasıl bir şey olduğunu, ne bi-
reysel ne toplumsal olarak birlikte çabayı, ne umu-
du, ne çare ya da sabrı ne de yepyeni ve özgün bir
gelecek vizyonu kurmanın nasıl bir zihin, birikim ve
gönül işi olduğunu doğru bir biçim ve düzlemde ve
yeterince anlayabiliriz?

Yoksa en akıllımız, en yetişmiş insan gücümüz
uzmanlarımız bile kendilerini gözleri kör kulakları
sağır “cahil” olarak hissetmeye başlarlar ki vay
halimize? İşte tam da o nokta aslında tarihin bitti-
ği ve yeni bir tarihin kapılarının göründüğü andır.
Ne demeye çalıştığımı anlamanız için ünlü bilim
insanı, psikolog, yazar sayın Prof. Dr. Üstün
Dökmen'in son orman yangınları üzerine bir tür
feryada dönüşmüş ruh haline ve düşüncelerine
bakmanızı öneriyorum: https://www.instag-
ram.com/tv/CSAl_BSnCPz/?utm_medium=sha
re_sheet  

Dökmen resmen feryat ediyor: “Ülkem yanıyor;
ben kendimi çaresiz, aciz ve çok cahil hissediyorum.
Elimden bir şey gelmiyor fiziksel olarak! Ve köylü-
lerimizin, vatandaşlarımızın, şehirlerimizin cansiparane
çalışmalarını gözlerim yaşararak izliyorum. Ben bir
şey yapamıyorum. Kendimi çok cahil hissediyorum.
Ne olup bittiğini anlamış değilim. Siz anladınız mı?”
Sahi siz anladınız mı? “Ne olacak bu memleketin
hali?” Bu büyük eksiklikler, bilgisizlikler, cahillikler,
sorumsuzluklar, kayıtsızlıklar, çaresizlikler silsilesi böy-
le üzerime üzerime gelen? Hayatta, sanatta, kültürde,
bilimde, ekonomide, politikada vb. birçok alanda yıl-
lardır yaşanıyor olan büyük yıkıcı öngörüsüzlük, gör-
güsüzlük, hayalsizlik, vizyonsuzluk hallerimiz?

Ne denilse az ne söylenmese büyük bir sorum-
suzluk!

Sözün bittiği yerdeyiz sanki?
Öyle mi?
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Hatay'ın�Samandağ�ilçesinde�doğal�ortamda�yetişen�ve�bir�yıl�boyunca
kurutulan�kamışlarla,�hünerli�ellerde�yaratılan�Samandağ�neyi,�bütün

dünyadan�talep�görmeye�başladı

TÜRK Patent ve Marka Kuru-
mu'nca geçen yıl coğrafi işaret
tescil belgesi verilmesinin ar-

dından bilinirliği daha da artan Sa-
mandağ neyi, yurt içinden ve yurt dı-
şından yoğun talep görüyor.

NTV’ye konuşan Antakya Ticaret ve
Sanayi Odası (ATSO) Başkanı Hikmet
Çinçin, Hatay'ın kültürel değerlerinin
korunması için yoğun çalışma yü-
rüttüklerini söyledi. Bugüne
kadar altı ürünün tesci-
lini aldıklarını aktaran
Çinçin, Samandağ
neyinin de bunlar-
dan biri olduğunu be-
lirtti.

‘NEYZENLERDEN
YOĞUN TALEP’

Çinçin, Samandağ ney kamışları-
nın Asi Nehri deltasında yaklaşık 7 ki-
lometrelik bir alanda doğal ortamda ye-
tiştiğine değinerek, şöyle devam etti:

"Tescillenen Samandağ neyimiz,
dünyada en değerli neyler arasında
gösteriliyor. Boğum aralığı nedeniyle
özel bir yeri olan ve doğal yetişen ka-
mışlar, tasavvuf müziğinin en önemli
enstrümanlarından neye dönüşerek
Türkiye ve dünyadaki neyzenlerle bu-
luşuyor. Yurt içi ve yurt dışındaki ney-
zenler tescille Hatay'dan daha fazla
ney talep etmeye başladı. Tescilden
önce Hatay'da 800-1000 arasında ney
üretimi yapılırken, tescille bu oran beş
kat arttı. Hedefimiz, Samandağ neyini
hem bir dünya markası haline getirmek
hem de mevcut ihracatını daha da ar-
tırmak."

Çinçin, Samandağ neyinin ününü
daha da artırmak için çalışmalarının de-

vam ettiğini söyledi.

‘SİPARİŞLERİ YETİŞTİREMEZ
DURUMA GELDİK’

Neyzen ve ney yapımcısı Cemil
Kahiloğulları da 40 yıldan bu yana
evinin atölyesinde ney yaptığını söy-
ledi. Antakya Ticaret ve Sanayi
Odasının girişimleriyle alınan tescille
Samandağ neyine talebin arttığını
dile getiren Kahiloğulları, "Saman-
dağ neyinin coğrafi işaret alması
yurt içi ve yurt dışından talepleri ar-
tırdı. Dünyanın birçok ülkesinden si-

parişler aldım, bu bizi oldukça mem-
nun etti. Son olarak bir aylık zaman
içinde Kanada, Almanya, Fransa, İn-
giltere, Suudi Arabistan, Irak ve
Kamboçya'dan çok sayıda ney tale-
bi geldi. Kurduğum internet sitesi
aracılığıyla bana ulaşıyorlar. Şu anda
çok yoğunum ve siparişleri yetişti-
remez duruma geldik." diye konuş-
tu.

Kahiloğulları, yaptığı neyleri 1000
ila 5 bin liradan sattığını, tescille ar-
tan talepten mutluluk duyduklarını
sözlerine ekledi.

Böyle yapılıyor
KALİTESİ ve bo-

ğumunun uygunluğu ne-
deniyle ney yapımında tercih edi-

len Samandağ kamışları, yılın belli
dönemlerinde toplanarak güneş
görmeyen ortamda bir yıl kuruma-
ya bırakılıyor. Daha sonra içi boşal-
tılarak yontulan ve zımparalanıp
uygun aralıklarla delikler açılan ka-

mışlar, hünerli ellerde, ezgisine do-
yum olmayan tasavvuf müziğinin en
önemli enstrümanlarından birine
dönüşüyor. Parazvane ayarlarının ya-
pılması, yağlanması, başpare takıl-
ması gibi neyi koruyan, çatlamasını
önleyen birçok incelikli işlemi içeren
ney yapımı için “ney açmak” tabiri
de kullanılıyor.

Devlet Sanatçısı Nedret Güvenç
törenle uğurlandı

TOKAT'taki Komana Antik Ken-
ti'nde 2021 yılı kazı çalışmaları başladı.
Kazı Heyeti Başkanı Prof. Dr. Burcu Er-
ciyas, AA muhabirine, bu sene de Ha-
mamtepe bölgesinde kazı çalışmaları-
nı sürdüreceklerini söyledi. Çalışmala-
rın eylül ayına kadar süreceğini belirten
Erciyas, "Bu sene 40 günlük bir kazı ça-
lışmamız olacak. Şu anda 22 kişi ile ça-
lışmalara devam ediyoruz. Uzmanları-
mızın katılımı ile 30 kişi olacağız." dedi.

Komana Pontika Antik Kenti'nin geç
demir çağı ve Helenistik dönemine ışık
tutmak istediklerini vurgulayan Erciyas,
"Yani Nitridat Krallığı dönemine ışık tut-
mak istiyoruz. Çalışmamızın ana hede-
fi Hamamtepe bölgesinde milattan
önce 6. yüzyıla kadar indiğimiz bazı alan-
ları genişletmek. Bu amaçla geniş bir böl-

gede çalışmamızı sürdürüyoruz." diye ko-
nuştu.

KOMANA PONTİKA 
ANTİK KENTİ

Kaynaklara göre, Mitridat Krallığı'nın
yönetiminde önemli bir kültür merke-
zi olan ve Roma İmparatorluğu döne-
minde de özerkliğini koruyan Komana
Pontika, Anadolu tanrısı Ma'ya adanmış
kutsal bir alandı. Aynı zamanda ticaret
merkezi olan bölge, o dönemde kutsal
alanda düzenlenen festivaller, zengin pa-
zar yeri ve kenti çevreleyen verimli ara-

zisiyle Anadolu'nun tüm bölgelerin-
den ziyaretçi çekiyordu.

ODTÜ ve TÜBİTAK tarafından
da desteklenen Komana Pontika Ar-
keolojik Araştırma Projesi, Orta Ka-
radeniz Bölgesi'nin klasik çağ kenti
Komana Pontika'nın konumunu be-
lirlemek ve kent dokusunu anlamak
amacıyla 2004 yılında uygulamaya
konulmuştu. Gümenek Hamamtepe
bölgesindeki yüzey araştırmalarının ar-
dından antik kentin gün yüzüne çı-
kartılması için kazı çalışmaları başla-
tılmıştı.

Komana kazısı
başladı
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MISIR Dışişleri Bakanı Sa-
meh Shukry Cumartesi
günü Kahire'de Cezayirli

mevkidaşı Ramtane Lamamra ile
bir araya geldi. Ortak basın toplan-
tısında konuşan Shukry, gazetecilere
verdiği demeçte, Mısır'ın cumhur-
başkanının istisnai yetkileri ele ge-
çirme kararının ardından Tunus'taki
siyasi kargaşayı yakından takip etti-
ğini söyledi. 

HER İKİ TARAF DA 
ANLAŞTI

Her iki taraf da Arap ve Afrika

bölgelerinde barış ve istikrarın sağ-

lanmasına yardımcı olmak için devam

eden istişareler konusunda anlaştılar.

Cumhurbaşkanı Kais Saied, işsizlik,

artan fiyatlar ve Afrika'nın Kovid-19

salgınından dolayı hükümete duyulan

öfkenin ortasında ülkeyi kurtarma ge-

reğini savunarak parlamentoyu askıya

aldı, milletvekillerinin dokunulmaz-

lığını kaldırdı, başbakanı görevden

aldı ve yürütme organının kontrolü-

nü eline aldı. Shukry, Mısır'ın Tunus

liderliğine "tamamen güvendiğini",

ancak bunu "iç mesele" olarak nite-

lendirdiğini söyledi ve "Tunus'un

egemenliğine saygı duyuyoruz ve

Tunus halkının yanındayız." dedi.

CEZAYİR 
CUMHURBAŞKANI'NDAN 
SAİD'E MESAJ

Afrika turu kapsamında Sudan,
Etiyopya ve Mısır ziyaretinin ardın-
dan Tunus'a gelen Lamamra, Twitter

hesabından yaptığı paylaşımda, Cum-
hurbaşkanı Tebbun'un talimatıyla
Tunus'u ziyaret ettiğini ve Tunus
Cumhurbaşkanı Said ile görüştüğü
belirtti.

Lamamra, Tunus Cumhurbaşka-
nı Said'e, Cezayir Cumhurbaşkanı
Tebbun'dan sözlü bir mesaj ilettiğini
açıkladı. Lamamra mesajın içeriğine
ilişkin bilgi vermedi.

Lamamra, Cezayir'de yapılacak
Arap zirvesi ve Arap-Afrika ortaklı-
ğı konusunda yakın zamanda yaptı-
ğı istişarelerin sonuçlarını görüşmek
için de bu fırsatı değerlendirdiğini ifa-
de etti.

Cezayir Cumhurbaşkanlığından
dün yapılan yazılı açıklamada, Tunus
Cumhurbaşkanı Said'in Cezayir Cum-
hurbaşkanı Tebbun ile gerçekleştir-
diği telefon görüşmesinde, "ülkesinin
doğru yolda ilerlediğini ve yakında
önemli kararlar alınacağını" söyledi-
ği bildirilmişti.

SU KONUSUNDA 
ANLAŞMA ÇAĞRISI

Bu arada Lamamra, Etiyopya,
Sudan ve Mısır arasındaki Nil bara-
jı konusundaki anlaşmazlığın "kritik
bir aşamadan geçtiğini" söyledi. Üç
ülkeyi bir anlaşmaya varmaya çağır-
dı. Mısır, Mavi Nil üzerindeki hid-
roelektrik barajı üzerinde on yıl sü-
ren müzakerelerin, suyun yeterli
miktarda Sudan'a ve 100 milyon in-
sanın tek su kaynağı olarak nehre ba-
ğımlı olduğu Mısır'a akmaya devam
etmesini sağlamada başarısız oldu-
ğunu savunuyor.

ENNAHDA Yönetim Kurulu üyesi ve yar-
dımcısı Muhammed el-Kumani, AA muha-
birine yaptığı açıklamada, parti lideri Raşid el-
Gannuşi'nin açıkça ifade ettiği gibi,
Tunus'taki demokratik geçiş
sürecine geri dönmek
için gerekli tavizleri
vermeye hazır ol-
duklarını söyle-
di.

Kumani,
ülkedeki kri-
zin çözüm
aşamasına
geçtiğini söy-
leyebilmek için
bazı taleplerin ye-
rine getirilmesi ge-
rektiğini belirterek,
önce Meclis'i yeniden faali-
yete geçirecek, ardından yeni hü-
kümeti kuracak bir milli figürün atanmasını is-
tediklerini söyledi.

Kumani, Ennahda'nın kısa sürede ül-
kenin erken seçime hazırlanmasına yönelik
çözümlerin bulunacağı, seçim yasasının ve
siyasi adımların tartışılacağı bir siyasi di-

yaloğa açık olduğunu ve bu konuda esnek
davranacağını belirtti.

Kumani, Cumhurbaşkanı Kays Said'in
ülkedeki sosyal, ekonomik ve sağ-

lık krizini çözmek için ana-
yasanın 80. maddesine

dayandığını belirte-
rek, aldığı karar-

ların üzerinden
bir hafta geç-
mesine rağ-
men ortada
bir yol harita-
sının olmadı-

ğını kaydetti.
Askeri yargı-

nın tutuklama ka-
rarlarına da deği-

nen Kumani, mevcut
krizlerin çözümünde hu-

kuka ve anayasaya bağlılıktan en-
dişe duyduğunu belirtti.

Askeri yargının milletvekillerine dönük
gözaltı kararlarına da atıfta bulunan Ku-
mani, mevcut krizlerin çözümünde kanun
ve anayasaya bağlılık konusunda endişe-
leri olduğunu aktardı.
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AFGANİSTAN Cumhurbaşkanı Eşref
Gani, başkent Kabil'de düzenlediği kabine
toplantısında, savaşın durumunun altı ay
içinde değişeceğini belirtti.

Gani, ülkede savaş durumu değişmedi-
ği sürece Taliban'ın hükümetle ciddi ve an-
lamlı bir diyalog kurmaya hazır olmaya-
cağını söyledi.Gani bu konuda ciddi bir ça-
lışma yapıldığını da kaydetti.

Eşref Gani, Taliban ve diğer terörist
grupların, tüm uluslararası terörist kara
güçlerini ülkeye getirdiğini vurguladı.

'TALİBAN HİÇ DEĞİŞMEDİ'

Taliban'ın son 24 yıl içerisinde hiçbir şe-
kilde değişmediğini dile getiren Gani,
"Belki Taliban eskisinden daha acımasız ve
zalim olmuştur." dedi.

Militanların, diğer gruplarla iş birliği ha-
linde saldırılarını son zamanlarda benze-
ri görülmemiş şekilde arttırdığını aktaran
Gani, Taliban militanlarının her gün or-
talama 50 ila 150 saldırı gerçekleştirdiği-
nin altını çizdi.

Gani, Taliban'ın, barış için hiçbir ira-
desinin olmadığını sözlerine ekledi.

ÜLKEDE ŞİDDET OLAYLARI 
SÜRÜYOR

Afganistan'da barış süreci belirsizliğini
korurken güvenlik güçleri ile Taliban ara-
sındaki şiddetli çatışmalar sürüyor.

Taliban, haziranın son haftasında baş-
lattığı saldırılarda Özbekistan ve Tacikis-
tan sınırındaki ilçelerin tamamına yakını-
nı ele geçirdi. Özbekistan'a açılan en
önemli ticaret güzergahı Hayratan Sınır
Kapısı'nı iki yönden kuşatan Taliban, gü-
neybatıda Gazne vilayetine yoğunlaştı.

Afganistan'da ilerleyişine devam eden
Taliban, 8 Temmuz'da ülkenin İran sını-
rındaki İslam Kale ve 14 Temmuz'da da Pa-
kistan sınırındaki Spin Boldak Sınır kapı-
larını ele geçirmişti. Taliban, Badahşan, Ta-
har, Gazne, Herat, Kandahar ve Badgis vi-
layetlerinde şiddetli saldırılarla baskısını ar-
tırdı.

AA muhabirinin yerel yetkililerden
edindiği bilgiye göre, Taliban 407 ilçenin
150'den fazlasını, merkezleri dahil olmak
üzere ele geçirmiş bulunuyor.

Ülkede 34 vilayet merkezi hükümet
güçlerinin kontrolünde bulunuyor.

� Sayed Khodaiberdi Sadat, AA 

'Afganistan'da savaş 
altı ay içinde değişecek'

ERMENİSTAN Başbakan vekili Nikol
Paşinyan, partisinin Haziran ayında yapı-
lan erken parlamento seçimlerini kazan-
masının ardından Ermenistan Cumhur-
başkanı tarafından resmi olarak göreve
atandı.

Yeni seçilen parlamento pazartesi günü
ilk kez toplandı ve Paşinyan'ın sandalyelerin
çoğuna sahip olan Sivil Sözleşme Partisi
onu başbakan olarak aday gösterdi. Kısa bir
süre sonra Ermenistan Cumhurbaşkanı Ar-
men Sarkisyan bu yönde bir kararname im-
zaladı. Ülkenin anayasasına göre, 15 gün
içinde bir kabine kurulmalı.

71 SANDALYE KAZANMIŞTI

Paşinyan'ın partisi 20 Haziran seçimle-
rinde 71 sandalye kazanırken, 29 sandal-
ye eski Cumhurbaşkanı Robert Koçaryan
başkanlığındaki bir bloğa gitti. Başka bir
eski Cumhurbaşkanı olan Serj Sarkis-
yan'ın etrafında oluşan farklı bir blok yedi
sandalye kazandı.

Bu bloklar ve iki küçük parti Anayasa
Mahkemesi'ne, iddia edilen oylama ihlal-
leri nedeniyle seçimin geçersiz ilan edilmesi
gerektiğini savunarak seçim sonuçlarına iti-
raz ettiler, ancak mahkeme temyizi reddetti
ve geçen ay sonuçları onadı.

Paşinyan, Dağlık Karabağ bölgesinde
Azerbaycan ile altı haftadır süren savaşı
sona erdirmek için imzaladığı Kasım barış
anlaşması nedeniyle istifasını talep eden ve
aylarca süren protestoların ardından erken
seçim çağrısında bulunmuştu.

Paşinyan yeniden 
Başbakan

Mısır ve Cezayir'den Tunus
Cumhurbaşkanı'na destek

ENNAHDA: Taviz vereceğiz

TUNUS Meclis Başkanı ve Nahda Hareketi
lideri Raşid el-Gannuşi'nin kısa süre önce ya-
kalandığı Kovid-19 nedeniyle sağlık durumu-
nun kötüleştiği ve başkentteki askeri hastane-
ye kaldırıldığı bildirildi.

Meclis Başkanı Basın Müsteşarı Vesim el-
Hadravi, yaptığı açıklamada,"Gannuşi'nin sağ-
lığı bir süre önce yakalandığı Kovid-19'un etkileri
sonucu kötüleşti ve askeri hastaneye nakledil-
mesi gerekti" dedi.

Doktorların Gannuşi'nin hala Kovid-19'un
yansımalarından dolayı sağlık sıkıntısı yaşadı-

ğını doğruladığını belirten Hadravi,"Gannuşi'nin
durumu şu anda stabil ve doktorlar bu gece has-
taneden ayrılabileceğini onayladı." diye konuştu.

Gannuşi, dün akşam hafif rahatsızlanmış,
kaldırıldığı hastanedeki tedavisinin ardından bu-
radan ayrılmıştı.

Gannuşi'nin yardımcısı Mahir Mezyub da Fa-
cebook hesabından yaptığı açıklamada, Gan-
nuşi'nin yurt dışında tedavi görmek istediği yö-
nündeki haberlerin doğru olmadığını, Gannu-
şi'nin ülkeden ayrılmayı düşünmediğini ve dü-
şünmeyeceğini bildirdi. 

Gannuşi hastaneye kaldırıldı

TANZANYA'DAN Birleşik Arap Emir-
likleri (BAE)'ye giderken Hint Okyanu-
su'nda 30 Temmuz'da saldırıya uğrayan İs-
railli nakliye şirketine ait gemideki müret-
tebattan 2'sinin hayatını kaybettiği bildiril-
mişti. Saldırıyı kimse üstlenmezken, İsrail sal-
dırının gemiyi vuran dronlar tarafından
yapıldığını iddia etti. Bennett “İran'ın kor-
kakça bir şekilde olayın sorumluluğundan
kaçmaya çalıştığını duydum. Bunu inkar edi-
yorlar." açıklamasını yaptı. İsrail Başbakan
Bennett, Pazar günkü haftalık Bakanlar Ku-
rulu toplantısının başında yaptığı konuş-
mada, "O zaman, kesin bir şekilde, gemiye
yönelik saldırıyı İran'ın gerçekleştirdiğini be-
lirlerim." dedi.

Bennett, “Bunun istihbarat kanıtı var ve
uluslararası toplumun İran rejimine ciddi bir
hata yaptıklarını açıkça belirtmesini bekli-
yoruz. Her halükarda, İran'a kendi yolu-
muzla nasıl mesaj göndereceğimizi biliyo-
ruz." dedi ve olası bir misilleme hamlesine
işaret etti. Bennett son olarak “İran'ın hay-
dutluğu sadece İsrail'i değil, aynı zamanda
küresel çıkarlara, yani seyrüsefer özgürlü-
ğüne ve uluslararası ticarete de zarar veri-
yor” dedi.

İRAN İDDİALARI REDDETTİ

İran Pazar günü iddialarını reddetti ve İs-
rail'in “suçlama oyunları” olarak nitelendirdi.

İran Dışişleri Bakanlığı sözcüsü Said Ka-
tipzade, Tahran'ın dahil olduğu iddialarını

“temelsiz” olarak nitelendirdi. Katipzade,
"Bu tür suçlama oyunları yeni bir şey değil.
Bunun sorumluları, İsrail rejiminin bu böl-
geye ayak basmasını mümkün kılanlardır."
dedi.

İLK ÖLÜMCÜL SALDIRI

Olay, uluslararası medyada İsrail-İran
nükleer gerilimi üzerine ticari gemi hatla-
rına yönelik birkaç saldırı bildirilmesine rağ-
men, bilinen ilk ölümcül saldırı oldu.

İsrail, İran'ın nükleer programını, müm-
kün olan tüm önlemlerle durdurma sözü
verdiği varoluşsal bir tehdit olarak nitelen-
diriyor. Tahran, nükleer programının barışçıl
amaçlara yönelik olduğunu savunuyor ve
nükleer programını hedef alan bir dizi sal-
dırıdan İsrail'i sorumlu tutuyor.

İSRAİL ULUSLARARASI 
TEPKİ ÖRGÜTLÜYOR

Bu arada İsrail Dışişleri Bakanı Yair Lapid,
son üç gün içinde ABD Dışişleri Bakanı An-
tony Blinken'In yanı sıra İngiliz ve Rumen mev-
kidaşlarıyla saldırıya yönelik uluslararası bir
tepkiyi koordine etmek için görüştü.

Blinken ve Lapid, "gerçekleri araştırmak,
destek sağlamak ve sonraki uygun adımları dü-

şünmek" için diğer müttefiklerle birlikte ça-

lışmayı kabul etti.
Yerel basında Cumartesi günü çıkan

haberlere göre, İsrail, Tahran'ın İsrail ta-
rafından yapıldığına inandığı yakın tarihli bir

siber saldırıya yanıt olarak petrol tankerine

yapılan ölümcül saldırıyı İran'ın düzenle-
diğine inanıyor.

İsrail: Yük gemimize İran saldırdı

Tunus'ta�yaşanan
müdahale�sonrası
Kahire'de�bir�araya

gelen�Mısır�ve�Cezayir
Dışişleri�Bakanları

Tunus
Cumhurbaşkanı'na

destek�mesajı�ileterekTunus�halkının�yanında
olduklarını�açıkladı

Myanmar'da seçim
2023'te yapılacak

MYANMAR'ın askeri yöneticisi, bu yı-
lın başlarında Aung San Suu Kyi'nin hü-
kümetini devirdiğinde verilen ilk zaman
çizelgesini uzatarak, çok partili seçimler
ve olağanüstü halin Ağustos 2023'e ka-
dar kaldırılmasının sözünü verdi. 

Myanmar'da askeri darbeyle idareye
el koyan Genelkurmay Başkanı Gene-
ral Min Aung Hlaing, televizyon ko-
nuşmasında, "Özgür ve adil çok partili ge-
nel seçim yapmak için koşullar yarat-
malıyız. Hazırlık yapmak zorundayız.
Çok partili genel seçimleri hatasız şekilde
gerçekleştireceğime söz veriyorum."
dedi.

Generalin 1 Şubat darbesinden altı ay
sonra televizyonda yayınlanan bir du-
yurusuna göre belirlenen takvim, Myan-
mar'ı yaklaşık iki buçuk yıl boyunca as-
keri kontrol altında tutacaktı.

'ASEAN İLE 
İŞ BİRLİĞİNE HAZIRIZ'

Askeri makamların, "olağanüstü hal
hükümlerini Ağustos 2023'e kadar yeri-
ne getireceğini" belirten Genelkurmay
Başkanı Hlaing, "Myanmar'daki Gü-
neydoğu Asya Uluslar Birliğinin (ASE-
AN) özel elçisi ile diyalog da dahil olmak
üzere ASEAN'la iş birliği için çalışma-
ya hazır olduğunu" ifade etti.

Muhammed 
el-Kumani

Cezayir 
Cumhurba�kan�
Abdülmecid 
Tebbun
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JAPONYA'nın başkenti Tokyo'da
düzenlenen 32’nci Yaz Olimpiyat
Oyunları'nda klasik yay bireysel-

de altın madalya kazanan milli okçu
Mete Gazoz, dün sabah saatlerinde İs-
tanbul'a geldi.

İstanbul Havalimanı'na milli okçu
Yasemin Ecem Anagöz ve antrenör
Göktuğ Ergin ile gelen şampiyon spor-
cuyu çok sayıda kişi alkışlarla karşıladı.
Burada basın mensuplarına açıklama-
da bulunan Mete Gazoz, elde ettiği al-
tın madalya dolayısıyla çok mutlu ve gu-
rurlu olduğunu söyledi.

Okçuluk Milli Takımı olarak ilk
kez Olimpiyat madalyası aldıklarını
belirten Mete Gazoz, “Çok mutlu-
yum. Madalya benim boynumda olabilir
ama bu madalyayı ben tek başıma aldım
ve şampiyon oldum anlamına gelmiyor.
Türkiye Okçuluk Milli Takımı olarak ta-
rihimizin ilk madalyasını aldık ve bu, al-
tın madalya oldu. Ben burada sadece
madalyayı temsil ediyorum. Arkamda
olan herkese teşekkür ediyorum.” ifa-
delerini kullandı.

‘BEŞ SENE BOYUNCA ÇALIŞTIK’
Elde ettiği başarıyı çok fazla çalış-

maya ve yaptığı fedakarlıklara bağlayan
milli okçu, “Bu altın madalya için 5 sene
boyunca inanılmaz bir çalışma ortaya
koyduk. Üç sene sonra bir Olimpiyat
daha var. Bu sefer altın madalyası olan
bir takım olarak oraya hazırlanacağız.
İki kişi olarak değil 3 erkek 3 kadın spor-
cu olarak katılacağız. Bu madalya sa-
yısını 1 değil belki 3-4 yapacağız.” de-

ğerlendirmesinde bulundu.
Çok konuşulan şampiyonluk sevinci

fotoğrafına dair bir gazetecinin sorusu-
na ise Mete Gazoz, “O fotoğrafın anısı
bambaşka. O anda orada podyumda ne
hissettiysem hepsi benim suratıma yan-
sıyor. Ben orada mutlu olduğum, keyif
aldığım sürece her zaman şampiyon
olacağım.” şeklinde yanıt verdi.

‘ASLA PES ETMEYİN’

Milli sporcu, sözlerini, “Öncelikle rol
model ya da bir simge olmak için yaşım
daha çok küçük. Altın madalya almış

olabilirim ama rol model olmak
için bu hiçbir şey. Sadece benden
küçük arkadaşlarıma tavsiye ve-
rebilirim. Hepsi antrenmanları-
na devam etsin, asla pes etme-
sinler. Olmayacak diye bir şey
yok, herkes olabilir.” diyerek ta-
mamladı.

Olimpiyat şampiyonu için ter-
minal çıkışında konfetiler atılırken,
milli sporcu sevenleriyle hatıra fo-
toğrafı çektirdi. Milli sporcular,
daha sonra kendilerini bekleyen oto-
büsle havalimanından ayrıldı.

OKÇULUK Milli Takımı Antrenörü Göktuğ Ergin,
Olimpiyatlarda elde edilen altın madalyanın büyük mut-
luluğunu yaşadıklarını belirtti. DHA’ya konuşan Ergin,
“Mete’nin madalya kazandığı o anları hatırlayamıyorum.
Hatta ertesi sabah kalktığımda rüya mıydı, gerçek miydi,
bu anları yaşadık mı bilemiyordum. Çünkü 100 yıldır bek-
lediğimiz bir andı. Türk okçuluğu bu zamana kadar 3 kez
4'üncü oldu. Olimpiyatların ilk gününde 4'üncülüğü yaşadık.
İlk madalyamızı kazanmak istiyorduk ancak maalesef ora-
da başaramadık. İlerleyen günlerde sporcularımız çok ça-
buk bir şekilde geri dönmeyi başardılar. Psikolojilerini to-
parlamaya başladılar, savaşmaya başladılar. Sonucunda al-
tın madalyaya ulaştık.” ifadelerini kullandı.

‘İLGİYİ DOĞRU YÖNLENDİRMELİYİZ’

Altın madalyanın ardından okçulukta herkesin so-
rumluluğunun artacağını vurgulayan Göktuğ Ergin, “Ok-
çuluğa karşı ülkemizde bir ilgi oluşacaktır. Bu ilgiyi doğ-
ru yönlendirmek, niteliği artırmak gerekiyor. Türk okçu-
luğunun ulaştığı seviyeyi daha ileriye taşımak en büyük he-
defimiz. Bu sabah yönetim kurulumuzla konuşmalarımıza
başladık. Bundan sonraki amacımız Türk okçuluğunu daha
da ileri taşımak.” şeklinde konuştu. 

ŞAMPİYON YURDA

DÖNDÜ, MİLLİ TAKIMIN

YENİ HEDEFİNİ AÇIKLADI

Ergin: Türk okçuluğunu
ileri taşıyacağız 

İstanbul�Havalimanı’nda�konuşan�milli�okçu�Mete
Gazoz,�madalyaya�giden�süreçteki�ekip�çalışmasına
dikkat�çekti.�Gazoz,�Türk�okçuluğunun�artık�daha�çok
madalya�için�mücadele�edeceğine�vurgu�yaptı

SATRANÇTA 2011 doğumlu
genç milli yetenek Yağız Kaan Er-
doğmuş, kendi yaş grubunun ağus-
tos ayı dünya sıralamasında birinci
olmayı başardı.

Türkiye Satranç Federasyo-
nundan konu hakkında yapılan
açıklamaya göre, CM (Candidate
Master) unvanlı 10 yaşında-
ki milli satranç ustası Yağız Kaan
Erdoğmuş, Ağustos ayı Elo
(uluslararası turnuvalarda elde
edilen puanlar) listesinde birin-

ci sıraya yerleşti.

EN YAKIN RAKİBİNE 70
PUAN FARK

Yağız Kaan Erdoğmuş, Tem-
muz ayında oynadığı 2 turnuvadan
toplamda +195 Elo puanı kaza-
narak 2150 Elo puanına ulaştı.
Böylece Erdoğmuş, Ağustos ayı
listesinde dünyadaki 2011 do-
ğumlu sporcular arasında en yakın
rakibine 70 puan fark atarak en üst
sırayı elde etti.

Yağız Kaan dünya birincisi!

TRABZONSPOR Kulübü,
54’üncü kuruluş yıl dönümü dolayı-
sıyla 15 Temmuz Hürriyet ve Şehit-
ler Parkı'nda bulunan Atatürk Anı-
tı önünde tören düzenledi.  Tören-
de konuşan Trabzonspor Kulübü
Genel Sekreteri Ömer Sağıroğlu,
Trabzonspor'un  100 yılı aşkın süre-
dir devam eden bir futbol kültürünün
sonucu olduğunu belirtti.

‘VAR GÜCÜMÜZLE 
ÇALIŞIYORUZ’

Sağıroğlu, kulübün kuruluşu
hakkında bilgi vererek, “Kulübün
büyümesinde, gelişmesinde ve bir
dünya markası olmasında katkı
sunmuş tüm yöneticilerimize te-
şekkür ediyorum. Her şart ve ko-
şulda kulübümüzün yanında olan,
yağmur, çamur, kar, kış demeden

Trabzonspor'un peşinden giden
tüm cefakar taraftarlarımıza te-
şekkürlerimi sunuyorum. Trab-
zonspor uğrunda hayatını kaybeden
tüm taraftarlarımıza bir kez daha
Allah'tan rahmet diliyorum.” ifa-
delerini kullandı.

“Trabzonspor büyük bir camia,
büyük bir kulüptür.” diyen Sağı-
roğlu, “Ama bunun ötesinde Trab-
zonspor çok büyük bir ailedir. Bu ai-
lenin her bir ferdi Trabzonspor'un
başarısını ister, Trabzonspor'un
başarısıyla mutlu olur ve gurur du-
yar. Bizler de Trabzonspor'un ba-
şarısı için, tüm Trabzonsporluların
mutluluğu ve gururu için var gü-
cümüzle çalışıyoruz. Umuyorum ki
bu gayretimizin sonucunda camia-
mıza özlediğimiz sevinçleri yaşatı-
rız.” değerlendirmesini yaptı.

‘KÖKÜMÜZ CUMHURİYETİN
İLK YILLARINA DAYANIR’

Trabzonspor Kulübü Divan Kuru-
lu Başkanı Ali Sürmen de tarihe bakıl-
dığında Trabzonspor'un genç bir kulüp
gibi göründüğünü ifade ederek, “Oysa
bizim Trabzonsporumuzu kuran ku-
lüplerimizin tarihine baktığımızda İd-
manocağı'nın 1921'de, İdmangücü'nün
1925'te, yine Martıspor'un 1956'da, Ka-
radenizgücü'nün de 1955'te kuruldu-
ğunu görüyoruz. Bizim kökümüz ta
Cumhuriyetin mücadele yıllarına da-
yanır. O yıllarda kurulmuş bir kulübüz.
Cumhuriyet'te doğmuş bir kulübüz.
Kurucumuz büyük Atatürk'ün onur
üyesi yapıldığı kulübüz. O nedenle
Trabzonsporlular,  Trabzonspor tarihini
çok iyi bilmek zorunda.” dedi. 
� DUYGU AVUNDUK - AA

Tarihe vurgu yaparak kutladı

‘Hakem konusunda 
istikrardan yanayız’

MERKEZ Hakem Kurulu’nun (MHK)
2021-2022 sezonu yaz seminerinin resmi açılış
töreni dün yapıldı. TFF Başkanı Nihat Özdemir,
açılışta yaptığı konuşmada, “Bugün hakemlik
müessesesi, bin 500'ü profesyonel liglerde görev
alan, toplam 6 bin 500'ün üstünde hakemden olu-
şan büyük bir aile. Bu aile için profesyonel ha-
kemlik, uluslararası eğitimcilerden eğitim, do-
nanımlı VAR Merkezi ile birlikte tüm imkan-
larımızı seferber etmiş durumdayız. Tecrübeli ve
gençlerden oluşan bir hakem kadrosuna sahibiz.
Hepsi birbirinden kıymetli. MHK başkanımız Sa-
yın Serdar Tatlı'ya ve kuruluna inancımız tam-
dır. Türk hakemliğinin yönetim istikrarına ihti-
yacı var ve istikrardan yana olmaya devam
edeceğiz.” değerlendirmesini yaptı. 

VAR KADROSU GENİŞLİYOR

“MHK bir sistem kurmak için çalışmalarına
devam ediyor.” diyen Özdemir, şunları kaydet-
ti: “Bu sene hakem klasman sistemimiz değiş-
ti. Yeni sezonda 25 Süper Lig hakemimiz görev
yapacak. Ayrıca VAR kadromuzu genişlettik.
VAR teknolojisi, değişen futboldaki en önem-
li devrimlerden birisi olarak 4 sezon önce dün-
yamıza girdi. TFF, VAR sistemini ilk uygulayan
federasyonlar arasında yer aldı, Avrupa'da öncü
oldu. Hızlı bir gelişim kaydediyoruz. İnanıyorum
ki dördüncü sezonumuzda üstüne koyarak yo-
lumuza devam edeceğiz.”

Başkan Özdemir, kadın hakemlerle ilgili
önemli projelerinin olduğunu aktararak, “Ser-
dar Tatlı başkanımızla bir hedef ortaya koyduk.
O da kadın hakemlerimizin gelişmesi. 2023 yı-
lından itibaren kadın hakemlerimizin Süper
Lig'de maç yönetmesini hedefliyoruz ve bunu da
inşallah başaracağız.” şeklinde görüş belirtti.

Yiğidolar Batum’a
odaklandı

SİVASSPOR Teknik Direktörü Rıza Ça-
lımbay, UEFA Avrupa Konferans Ligi'nde Gür-
cistan temsilcisi Dinamo Batum ile yapacakla-
rı karşılaşmayı kazanarak Sivas'a avantajlı dön-
meyi hedeflediklerini belirtti. Çalımbay, kulüp
tesislerinde antrenman öncesinde basın men-
suplarına yaptığı açıklamada, UEFA Avrupa
Konferans Ligi 2’nci eleme turunda Moldova
temsilcisi Petrocub'u eleyerek tur atladıkları için
mutlu olduklarını söyledi.

‘RAKİP İYİ HÜCUM EDEN 
BİR TAKIM’

Gürcistan temsilcisi Dinamo Batum'un lig-
de 21’inci maçını oynadığını ve lider olduğunu
dile getiren Çalımbay, “Çok tehlikeli bir takım.
Hem hücumları hem orta sahası gerçekten iyi,
golü düşünen bir takım. Herkesin elenecek diye
baktığı maçı deplasmanda 4-1 kazandılar.”
dedi. Çalımbay, Dinamo Batum ile iki zorlu
maç oynayacaklarını vurgulayarak, şunları kay-
detti: “İki tane çok zor maç oynayacağız, hiç-
bir rakipten korkmuyorum ama sakatlık ol-
duğu zaman kötü oluyor. Şu anda da 7-8 sa-
katımız var. Oynamayacak arkadaşlarımız
var, o yüzden biraz canımız sıkkın. Onun dı-
şında bir sorun yok, geri kalan arkadaşlarımızla
yolumuza devam edeceğiz. En zor rakibimiz
de Batum. Turu geçmek için her şeyi yapmak
zorundayız. Çok iyi şekilde mücadele edip ora-
dan avantajlı şekilde dönmemiz lazım.”
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Madalyaların
devamı gelecek!



SPOR SERVİSİ

AMİLLİ Kadın Voleybol Takımımız,
Tokyo Olimpiyat Oyunları'nın 10'uncu
gününde B Grubu'ndaki son maçında

Rusya Olimpiyat Komitesi'ni 3-2 yendi.
Maça çok iyi servis atarak başlayan Rusya

Olimpiyat Komitesi, 13-9'luk üstünlük sağladı
ve ekibimize mola aldırdı. Meryem Boz'un sa-
yılarına rağmen Goncharova ve Stratseva'yla pa-
sör çaprazından sayılar bulan Rusya Olimpiyat
Komitesi, seti bitirmeye 24-17'lik skorla yaklaştı.
Son bölümde çok iyi servis atan ve bloklarda
başarılı olan Filenin Sultanları, üst üste 4 sayı
almasına rağmen ilk seti 25-21 kaybetti.

İkinci sette rakibinin etkili servislerinde
manşet almakta zorlanan milli takım, 9-4 ge-
riye düştü. File önünde etkisiz olan ve 16-9 ge-
riye düşen A Milli Kadın Voleybol Takımı, Tuğ-
ba Şenoğlu'nun sayılarıyla farkı 1'e indirdi: 18-
17. Tuğba'nın etkili servisleriyle milliler, 23-21
öne geçti. Ay-yıldızlı takımımız, seti 25-23 ala-
rak durumu 1-1'e getirdi.

KARAR SETİNDE ÜSTÜNDÜK

Üçüncü sette Meryem Boz'un sayılarıyla et-
kili olan milli takım, 15-13'lük üstünlük kurdu.
Setin sonunda iyi servis atan ay-yıldızlı ekip, seti
25-23 alarak 2-1 öne geçti. Dördüncü setin ba-
şından itibaren iyi servis atan Rusya Olimpiyat
Komitesi, rahat bir oyun çıkardığı seti 25-15 ka-
zandı ve durumu 2-2'ye getirdi. Beşinci ve son
sete iyi başlayan taraf ay-yıldızlı voleybolcula-
rımız oldu. Saha değişimine 8-3 önde giden ay-
yıldızlı ekip, seti 15-10, maçı da 3-2 kazandı.

Daha önce çeyrek finale çıkmayı garantile-
yen A Milli Kadın Voleybol Takımımız, bu ga-
libiyetle B Grubu'nu 3’üncü sırada tamamladı.
Milli takımın çeyrek finaldeki rakibi gazetemiz
baskıya girdiği sırada henüz belli olmamıştı. 
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22Ağustos 2017’de bahsetmişim ondan:
“Tüm spor dallarında atılım içindeki Dünya

20 Yaş Altı Futbol Şampiyonası’nın finalisti Vene-
zuela, Dünya Atletizm Şampiyonası tarihinde ilk
madalyalarını bu sene aldı. Kadınlarda 3 adım atla-
mada Yulimar Rojas altın, sırıkla atlamada Robeilys
Peinado bronz kazandı. Venezuela, sporda halkçı
ve bilimsel politikaların nasıl başarı getireceğini ka-
nıtlıyor.”

29 Ocak 2019’daki yazımda yine bahsetmişim:
“Bir de son Olimpiyatlarda 2016’da kadınlar 3
adım atlamada 2. olan Yulimar Rojas var. 2016 ve
2018’deki Dünya Salon Atletizm Şampiyonası’nda
ve 2017’deki Dünya Atletizm Şampiyonası’nda
altın kazandı, dünyada kimse onun kadar uzağa zıp-
layamıyor. Her madalyadan sonra, batılı gazeteciler
ondan Venezuela hakkında olumsuz sözler duy-
maya çalıştı, yönlendirici sorular sordu. O, hep aynı
yanıtı verdi: ‘Ülkem her zaman beni destekledi, ül-
kemin desteğini almaya devam edeceğim.’ Madu-
ro’nun ona verdiği yanıt da anlamlıydı: Altın
neslimizin şanlı sporcusunun zaferini görmek ne
büyük gurur! Madalyalar için tebrikler!”

29 Eylül 2019’da Doha’daki Dünya Atletizm
Şampiyonası öncesinde yine yazmışım Batılı gaze-
tecilerin Venezuela ile ilgili kışkırtıcı sorularına karşı
dimdik ayakta duran Yulimar Rojas’ı, Venezuela’nın
altın neslinin şanlı oyuncusunu. 2019’daki son
Dünya Şampiyonası’nda da altın madalya Yuli-
mar’ın olmuştu.

AÇILIŞTA DA KAPANIŞTA DA REKOR

Yulimar Rojas, 2020 Tokyo Olimpiyatlarında 3
adım atlama finalinin ilk atlayışını yaptı, finalin ilk
atlayışında Olimpiyat rekoru geldi. Finalin son atla-
yışı da Rojas’a aitti. Son atlayışta da dünya rekoru
geldi. Yulimar Olimpiyat rekorunu sadece 2 santi-
metre ile kırmıştı. 15.39’u 15.41’e çekmişti. Dünya
Rekoru 1995’ten beri kırılamıyordu, 15.50’ye yak-
laşılmıyordu. 1993’te 3 ay, 2000’de de 2 yıl do-
ping cezası alan Ukraynalı Kravets’in rekoru
kırılmayacak gibiydi. Olimpiyat altın madalyasını
son atlayışı öncesinde garantileyen Rojas özellikle
son atlayışının adımında öyle uçmuştu ki, dünya re-
korunu 17 santimetre geçti. 15.67’yi kıracak biri
varsa, o da Yulimar’dan başkası olamaz.  

“Bizim Yulimar Rojas'ımız Venezuela’dır! Ana-
vatan'ın üç rengini asaletle yükselten Venezuelalı
kadın ve gençlerin onurlu ve gururlu temsili. Kut-
sanmış bir şampiyon olan üç adım atlamanın Kra-
liçesi, bu temsili Olimpiyat Oyunlarında
gösteriyorsun. Bravo Yulimar!” diye duyuruyordu
duygularını Maduro!

EMPERYALİSTLER VENEZUELA’YI
ENGELLEYEMEDİ

Rojas’ın dünya rekoruna dek 3 bronzu vardı Ve-
nezuela’nın; ikisi halterde biri bisiklette. Ambargo-
lar, tehditler, tanıdık emperyalist taktikler;
Venezuela’nın başarısını engelleyemiyor.

Amerikalıların ise atletizmde 4x400 karışık bay-
rak yarışı elemesinde bayrağı sınırların dışında de-
ğiştirmesi nedeniyle diskalifiye edildiği
duyurulmuştu. Şaşırdık mı? Elbette hayır! 2000’den
beri her Olimpiyatta en az bir atletizm bayrak yarı-
şını Amerikalılar tamamlayamıyor. Bayrağı değişti-
rirken ya düşürüyorlar ya da değiştirme alanının
dışına çıkıyorlar. 2000’de 4x400 finalinde, 2004’te
4x100 bayanlar finalinde, 2008’de 4x100 eleme-
sinde, 2012 ve 2016’da 4x100 finalinde ABD hep
diskalifiye oldu. Ülke kültürü bayrağı alıp bir daha
vermemek üzerine olunca, paylaşamamak üzerine
olunca bayrak yarışlarında da başarı gelmiyor. Bu
sene, Amerikalılar diskalifiye edilmelerine itiraz et-
tiler ve haklı bulundular. Şaşırdık mı? Yine şaşırma-
dık. Neyse ki finalde pistte ya da havuzda, bayrak
yarışlarının başarılı ülkesi Polonya kazandı da; hak-
sızlık engellendi. Demek bu Olimpiyatta ABD’nin
diskalifiye edileceği bayrak yarışı karışıklar yarışı de-
ğilmiş. Son 3 Olimpiyatta 4x100 erkeklerde diska-
lifiye edildiklerine göre 4x100 ABD takımında
bayrağı kimin düşüreceğini tartışabiliriz. 

ZİNCİRLERİMİZİ KIRDIK

Ülkemiz bir ilki başardı. Olimpiyat tarihindeki ilk
okçuluk madalyasını aldık, hem de altın olarak.
2016’da 17 yaşındaki bir gencimiz, 2020 Olimpi-
yatları için altın sözü veriyordu ve tutuyordu. Ka-
dınlar boksta da ilk madalyalarımızı garantiledik. Bu
madalyalar da altın olacak gibi. Karatede, cimnas-
tikte ve modern pentatlonda da Olimpiyat tarihi-
mizdeki ilk madalyalara çok yakınız. Hatta
voleybolda bile, bir takım sporunda madalyayı hayal
edebiliyoruz. Tarihimizde kaç defa takım sporlarında
Olimpiyata katılabildik ki, madalya alabilelim?
Demek Olimpiyat madalyaları da zincirlerden kur-
tulunca kazanılıyor.

Olimpiyatlardan önce; Kayseri’den İzmir’e gelen
İl Spor Müdürü Murat Eskici’yi, İZVAK Yönetim Ku-
rulu olarak ziyaret etmiştik. Görüşmemiz sırasında
telefonu çaldı. Murat Eskici’nin yüzü güldü. Kayse-
ri’de görev yaptığı sırada çalışmalarını takip ettiği
Yiğit Aslan yüzmede Olimpiyat barajını geçmişti.
Babası, müjdeyi ilk önce İl Spor Müdürü’ne veri-
yordu. 

Birkaç hafta sonra bir tanıtımda; Eskici, sonraki
Olimpiyatlara İzmir’den çok daha fazla sporcu ile
katılacağını açıkladı. Hedefler, 4 yıl önceden konul-
muştu.

Kamucu spor politikalarıyla Rojaslar dünya re-
korları kırar, Meteler Olimpiyat Şampiyonu olur, Yi-
ğitler Olimpiyat barajlarını aşar. Kapitalizm ise bir
bayrağı değiştirmeyi beceremez! 

Bizim Yulimar
halklailiskiler@aydinlik.com.tr

Cem
ZEREN

A�Milli�Kadın�Voleybol�
Takımımız�kazanarak�
başladığı�B�Grubu’ndaki�
mücadelesini�Rusya’yı�
yenerek�tamamladı.�Alnının
akıyla�gruptan�çıkan�Filenin�
Sultanları,�aynı�başarıyı�çeyrek�
finalde�sürdürmeyi�hedefliyor

RUSYA galibiyeti sonrasında
konuşan milli takım kaptanı Eda
Erdem Dündar, Olimpiyatın en
önemli dönemecine geldiklerini
belirtti. Başarılı sporcu, bir yan-
dan voleybol maçlarını bir yan-
dan da ülkemizdeki orman
yangınlarını düşündüklerini
ifade ederek, “Şu an biz çeyrek
final için çok istekliyiz. Kaç gün-
dür ülkemizde süregelen yan-
gın haberlerini alıyoruz. Burada
bile çamaşırhaneye gittiğimizde
‘Hala sönmedi mi, sizinle kalbi-
miz’ diyorlar. Aklımız yangınla
mücadele eden ülkemizde. On-
ların birkaç saatliğine de olsa
aklını voleybola vermelerini sağ-
layıp acılarını unutturabiliyorsak
ne mutlu bize. Şunu bilmelerini

istiyoruz ki hepimizin kalbi, aklı
ülkemizde. Yangında mücadele
eden herkesten Allah razı
olsun. İnşallah izleyenler için bu
maç biraz enerji vermiştir” şek-
linde konuştu.

Kaptan Eda, maçın son anla-
rında birbiriyle çarpışan Cansu
Özbay ve Meliha İsmailoğlu'nun
durumuyla ilgili bilgi vererek,
“Kötü çarpıştılar. Cansu'nun du-
dağı patladı. Meliha'nın öndeki
iki dişi parçalı kırıldı. Parçaları
bulduk. İnşallah bir şekilde di-
şini düzeltecekler. Sahanın her
yeri kan oldu ve epey üzüldüler,
ağladılar. İkisi de oyuna devam
etmek istedi. Maçı bitirmek iste-
diler. Çok şükür ciddi bir şeyleri
yok” ifadelerini kullandı. 

Kaptan Eda: Aklımız ve
kalbimiz Türkiye’de

Galibiyetle

başladık

galibiyetle

bitirdik

2020 Tokyo Olimpiyat Oyun-
ları’nın 10’uncu gününde milli
güreşçilerimizden iki bronz ma-
dalya müjdesi geldi. 

Makuhari Messe'de grekoro-
men stil 130 kiloda mücadele
eden Rıza Kayaalp, madalya mü-
sabakasında İranlı Amin Mirza-
zadeh ile karşı karşıya geldi. Ra-
kibine karşı üstün bir oyun sergi-
leyen ve peş peşe çırpmayla bir
anda 7-0 öne geçen milli sporcu,
ilk yarıyı bu skorla önde tamam-
ladı. İkinci devrede savunmada
kalan Kayaalp, iki sayı verse de
karşılaşmayı 7-2 kazandı. Bir kez
daha ülkemizi gururlandıran Rıza
Kayaalp, Tokyo 2020'de bronz
madalya alarak Olimpiyatlarda-
ki üçüncü madalyasına ulaştı.

YASEMİN ADAR TARİHE
GEÇTİ

TSİ 14.55’te mindere çıkan
milli güreşçi Yasemin Adar, 76
kilo bronz madalya mücadele-
sinde Kazak Aiperi Medet Kyzy
ile karşı karşıya geldi. Agresif bir
oyun sergileyen milli güreşçimiz,
bir dakika 24 saniyede rakibini
tuşla yenerek bronz madalyanın
sahibi oldu. Yasemin Adar, ka-
dınlarda Türkiye’ye ilk madalya-
yı getiren sporcu olarak tarihe
geçti.

MADALYA TÖRENİ YAPILDI

Tokyo Olimpiyat Oyunla-

rı'nda grekoromen stil 130 ki-
loda Rıza Kayaalp ve kadınlar
76 kiloda Yasemin Adar bronz
madalyalarını aldı. Makuhari
Messe'de gerçekleştirilen ma-
dalya törenini Gençlik ve Spor
Bakanı Mehmet Muharrem
Kasapoğlu ile yardımcısı Ham-
za Yerlikaya ve Türkiye Milli
Olimpiyat Komitesi Genel Se-
kreteri Neşe Gündoğan da iz-
ledi. Rıza Kayaalp'in en büyük
rakibi olan ve yarı finalde mil-
li güreşçiyi yenen Kübalı Mija-

in Lopez Nunez de törende al-
tın madalyasını aldı. Rıza Ka-
yaalp, Kübalı sporcu ve diğer
sporcular daha sonra basın
mensuplarına görüntü verdi.

Gerçekleştirilen diğer tö-
rende 76 kiloda Türkiye'ye ka-
dınlarda güreşteki ilk Olimpiyat
madalyasını kazandıran Yase-
min Adar, bronz madalyasını
aldı. Kadınlar 76 kiloda ilk üçe
giren sporculara ödüllerini Tür-
kiye Milli Olimpiyat Komitesi
Başkanı Uğur Erdener verdi.

Güreşte iki bronz birden! 
GALATASARAY Kulübü Başkanı Burak Elmas, yıldız oyun-

cuları Radamel Falcao ve Sofiane Feghouli'nin takımdan ayrıl-
masını istediklerini ve bu taleplerini oyunculara ilettiklerini
söyledi. Türkiye Futbol Federasyonu (TFF) Merkez Hakem
Kurulunun (MHK) 2020-2021 sezonu yaz semineri açılış töreni
sonrası basın mensuplarının sorularını yanıtlayan Burak
Elmas, “Falcao ve Feghouli'yle oturup görüştüm. Çok güzel
hizmetleri oldu fakat bu maliyetle, Galatasaray'ın yeni finansal
yapılanması çerçevesinde ücretlerini ödememizin mümkün
olmadığını söyleyip, kendilerine kulüp bulmalarını rica ettim.
Umarım onlar da bizim nezaketimize karşılık vererek, iyi bir
Galatasaraylı olarak kısa sürede kendilerine kulüp bulurlar ve
iyi ilişkilerle yollarımızı ayırırız. İki oyuncuyu da maliyet olarak,
yönetim kurulu kararıyla kadroda düşünmüyoruz. Şu anda
söylediğimiz yönetim kurulu kararıdır. Bu süreç geçtikten
sonra hocamızın teknik kararları ayrı olabilir. Biraz bekleyelim,
ona göre hareket ederiz” ifadelerini kullandı.

‘TRANSFERDE OYUNA GELMEYECEĞİZ’
Elmas, transfer gündemlerinde olduğu iddia edilen Rumen

oyuncu Olimpiu Morutan'la ilgili gelen bir soruya, şu yanıtı verdi:
“Sadece Morutan'la ilgili değil, birçok oyuncuyla ilgili menajer
bazlı pazarlama aktiviteleri yapılıyor. Hatta çok esprili bir sohbe-
timiz oldu hocayla. Cumartesi günü Fatih Hoca ile geç saatlere
kadar beraberdik. O bana sordu, ben de ona sordum. Fatih Ho-
ca'nın kızı, benim de oğlum, 'Böyle bir durum var mı?' diye bize
mesaj attılar. Morutan'la ilgili herhangi bir resmi teklif, yazışma
ya da görüşme olmadı. Hatta şunu söyleyeyim, olmayacak da.
Bazı menajerlerin oluşturmaya çalıştıkları, bizi transfere zorlama
oyununa gelmeyeceğiz. Biz istediğimiz oyuncunun kulübüyle
ve menajeriyle doğrudan görüşüyoruz. Aracı kullanmıyoruz.
Her kulüple görüşecek lisana sahip insanlarımız var kulüpte. Bu
menajerlerin artık taraftarların duygularıyla oynayarak oyuncula-
rın fiyatlarını yükseltme çabasına biz pabuç bırakmayacağız.
Hatta şunu söyleyeyim, olmayacak da.”

‘Falcao ve Feghouli’yi
kadroda düşünmüyoruz’

UEFA Avrupa Ligi'nde 2021-2022 sezonu play-off turu ku-
raları çekildi. İsviçre'nin Nyon kentindeki UEFA genel merke-
zinde gerçekleştirilen kura çekiminde eşleşmeler belli
oldu.Galatasaray, UEFA Avrupa Ligi 3’üncü ön eleme tu-
runda İskoç temsilcisi St Johnstone takımını geçmesi duru-
munda play-off turunda Danimarka'dan Randers ile
karşılaşacak. Fenerbahçe, UEFA Avrupa Ligi play-off tu-
runda Neftçi (Azerbaycan)-HJK Helsinki (Finlandiya) eşleş-
mesinin galibiyle mücadele edecek. Organizasyonda
3’üncü ön eleme turu ilk maçları 5 Ağustos, rövanş karşılaş-
maları ise 12 Ağustos'ta oynanacak.

Muhtemel rakipler belli oldu 
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